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Aydınlık yazarı, ressam Fikret
Otyam 3 yıldır diyalize mah-
kum... Otyam, “Haftada 12
saatim diyalizde boşa geçiyor.
Yazamıyor, resim yapamıyo-
rum” diyor. Fikret Otyam’ın
rahatsızlığını gazetemizden

okuyan Baki Dinçer, Aydın-
lık’ı arayıp “Onun gibi üreten
aydınlar çoğalmalı. Onları
elimizden geldiğince yaşat-
malıyız. Maddi katkıda bulu-
namam ama böbreğimi vere-
bilirim” diye konuştu. 2’de

HASDAL’DA1 GUN
5. Ordu Karargâhı’ndaki askerler anlatıyor

Bu organize ekip, yargının elinden doku-
nulmazlık sayesinde kurtul-
muş. Hepsinin yolsuzluk dos-
yaları yığılmış. Servetler de
dosyaların boylarıyla orantılı
olarak yığılmış. Organize
ekip, Türkiye’yi pazarladığını
açıkça söylüyor ve “üçe
kapatma”da uzmanlaşmış.

DO�U PER�NÇEK

Balyoz, Ergenekon, Kafes ve Poyrazköy davaları nedeniyle Hasdal’da bulunan askerler, Aydınlık’a konuştu.
Gündemi nasıl takip ediyorlar, hangi gazeteleri okuyor, hangi filmleri seyrediyorlar. İşte askerlerin 1 günü...

Okurumuz böbreklerinin birini Fikret Otyam’a veriyor

Saltanatın dini ve ahlâkı

8’de

LEVENT KIRCA

Tekin Siper’in sahnede ölümünden bu
yana 9 yıl geçti siz bu yazıyı
okurken. Nur içinde yatsın.
Ölüm kaçınılmaz bir gerçek.
Keşke hepimiz sonumuzu bu
kadar güzel yaşayabilsek.

2’de

Hayat, avcumuzda bir
serçe kuşu; uçtu, uçacak...

SPOR’da

Haberi okuduğumdan beri hop oturup hop
kalkıyor, “Böyle şey olmaz”, “Olamaz” diye

söylenip duruyorum. Gerçekten
de olacak şey değil. Neden söz
ettiğimi herhalde anladınız.
Madımak’ta yeni açılan kültür

merkezinden söz ediyorum. 

Olacak şey değil

HALDUN DORMEN 11’de

Türkiye onu 80’li yıllarda “Çağdaş
Türkü”yle tanıdı... “Rami Kışlası”
bilinen en güzel türkülerinden sa-
dece biri. Ege türkülerini Anado-
lu’yla harmanlayan, Batı enstrü-
manlarını da içine gömen Çağdaş Türkü, da-

ha sonra solo albümler de kazandırdı
müzik sektörüne. İşte Tolga Çandar
onlardan biri. Çağdaş Türkü’nün

kadife sesli solisti, bundan son-
ra Meclis’te kükreyecek. 

PAZAR
SOHBETİ

7’de

Eski kaptanlardan Ogün Altıparmak:

� PROTESTO KARMAŞASI!

FB’DE SEFERBERLİK

GS MALİ KONGRESİ
holding kongresi gibi

“Fenerbahçe’yi kaderine terk
edemeyiz” diyen Fenerbahçe
Kulübü eski kaptanlarından
Ogün Altıparmak, Aydın-
lık’a konuştu. Kaptan, “Kur-
tuluş Savaşı yıllarında, Cum-
huriyet’in kuruluşunda nasıl
rol aldıysak, oyunlarını bozmak için de ay-
nı rolü üstleneceğiz. Maddi-manevi feda-
kârlıklar yapmaya hazırız. Taraftarın da
buna hazır olduğunu anlıyoruz” dedi. 

İŞTE İNSANLIKİŞTE İNSANLIKİŞTE İNSANLIKİŞTE İNSANLIKİŞTE İNSANLIKİŞTE İNSANLIK
Böyle fedakârlığa
HELAL OLSUN

Gazeteci, ressam Fikret Otyam, 10 gündür 9 Eylül Üniversitesi’nde hemodi-
yaliz tedavisi görüyor. Otyam, Baki Dinçer’in teklifi kar��s�nda duyguland�.

“Batı’da artık rock
müzik yok. Tekno-
müzikle uyutulmuş
haldeler. Bize 
pazarlanan bu kılıç
artıkları, geçmişin
solcu, isyancı, 
devrimci müziğinin 
mirasını yiyorlar.” 

YILDIRIM KOÇ 4’te

Şeyh Sait
anması

H�KMET Ç�ÇEK 10’da

Futbolun 
imamı 

kim?
ES�N ERG�N 5’te

Ekonominin
yapısı (1)

Bundan sonra Meclis’te
kükreyecek

TUNCER CÜCENO�LU

KAHVALTIYA GAZETE EŞLİK EDİYOR

Gün Hasdal Cezaevi’nde sabah 07.30’da baş-
lıyor. Zeytin-peynire, biraz sonra gündemi
tartışmak için okudukları gazeteler eşlik edi-
yor. Daha sonra kitap saati geliyor.

HABER BÜLTENİ SEYRETMİYORLAR

Öğle yemekleri genellikle bakliyat. Ancak ka-
ravanadan alışık oldukları için şikayet et-
miyorlar. Ana haber bültenlerini yanlı ol-
duğu gerekçesiyle seyretmiyorlar.

TALEPLERDE RÜTBE GÖZETİLMİYOR

Havacılara, uyum sağlamak için denizciler des-
tek veriyor. Yönetime yazılı olarak sunulan
talepler için rütbe gözetilmiyor. Moraller
yüksek. Tek düşündükleri aileleri... 8’de

Hasdal Cezaevi
150 ki�ilik ancak
200’e yak�n 
asker bulunuyor.

MUHARREM İNCE (CHP):
Başbakan’a şunları sormak
lazım: Ruh ikizi kim? Ab-
dullah Öcalan’la kimler,
ne görüştü? Aralarında
nasıl protokoller yaptılar?

‘Öcalan’la kim, ne görüştü?’
OKTAY VURAL (MHP):
İmralı’da devletle yapılan
anlaşmaların Başbakan
Erdoğan’dan ve AKP’den
habersiz olduğunu dü-
şünmek mümkün mü?

‘Başbakan habersiz mi?’
M.BEDRİ GÜLTEKİN (İP):
AKP-PKK gerginliğinin
suni olduğunu seçim ön-
cesinde söylemiştik. “Ben
olsam Apo’yu asardım”
sözü bile anlaşmalı... 9’da

‘Seçim öncesi söyledik’

İşçi Partisi Öncü
Kadın, Aydınlık Ga-
zetesi’nin matbaa
kurmasına destek ol-
mak için kermes dü-
zenledi. 9 Temmuz-
24 Temmuz arası
açık olacak kermesi
düzenleyenlerden
biri de emekli Orge-
neral Çetin Do-
ğan’ın eşi Nilgül Do-
ğan... Doğan, “Ay-
dınlık’ın matbaa kur-
masına destek için
düzenlediğimiz ker-
meste kendi eşyaları-
mızı da satacağız.
Hatta açık artırmay-
la satacağımız eşya-
ları eşimin haberi ol-
madan deposundan
aldım’’ dedi. 2’de

İBB, Sabiha Gökçen Havaala-
nı’ndan Kadıköy ve Levent’e olan
ekspres hattı Albayraklara yakınlı-
ğıyla bilinen Günaydın Turizm’e
verdi. Artık bu hatta belediye oto-
büsü çalışmayacak. Vatandaş bun-

dan sonra 3.5 TL yerine 8 TL ödeyecek. 3’te

Vatandaş yine mağdur

İETT, hattı
yandaşlara verdi

AKP ve CHP’nin Meclis grup
başkanvekilleri mutabakata
vardı. CHP’nin yarın yemin
etmesi bekleniyor. TBMM
Başkanı Cemil Çiçek, “Ümit ederim Pazar-
tesi yeni bir başlangıç yaparız” dedi. 9’da

AKP ile mutabakat sağlandı

Türkiye Taşkömürü Kurumu (TTK) ça-
lışanlarını ilgilendiren 24. Dönem Toplu

İş Sözleşmesi uzlaşmazlıkla sonuçlanınca Genel
Maden İşçileri Sendikası grev kararı aldı. 4’te

Taraflara tebliğ edildi

Cisreşşuğur katliamını, Türkiye’ye
Mart ayında gelen ilk 256 kişilik Su-
riyeli göçmen grubunda yer alan ki-
şilerin gerçekleştirdiği, saldırganlar
arasında Türk uyrukluların da
bulunduğu belirtiliyor. 6’da

Hasan Bögün, Şam’dan bildiriyor

Aydınlık’a öncü kadınlardan kermesli destek

‘5. Ordu’nun
isim babası
Fikret Otyam

TTK’da grev 
kararı alındı

Suriye’deki katliamda
Türkiye bağlantısı 

CHP yarın 
yemin ediyor
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11’de

16’da

‘Yapay gerginlikti, bitti’
CHP, MHP ve �P yöneticileri, AKP-PKK anla�mas�n� de�erlendirdi

Besteci Can Attila
Aydınlık’a konuştu: Türk onurunu ayağa 
kaldıracak işler yapmamız lazım



FEDAKÂRLIĞIN

BÖYLESİFEDAKÂRLIĞIN

BÖYLESİFEDAKÂRLIĞIN
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BÖYLESİFEDAKÂRLIĞIN

BÖYLESİ

Okurumuz Dinçer, Otyam’a
böbreğini verecek
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Sahnede gülmek, güldürmek çok büyük
bir keyiftir. Bir de bunu seyirciye çaktır-
madan yapabilirseniz tadından yenmez.

Rahmetli Altan Erbulak çok sevdiğim bir
dostumdu. 8 derece miyoptu. Gözlük cam-
ları şişe dibi gibiydi. Oynadığı oyunlarda da
gözlüksüz oynuyor, yani 1 metre ötesini zor
görüyordu. 

O zamanlar pazartesi geceleri repo de-
diğimiz tatil gecelerimizdi. İşte böyle bir ge-
cede Altan Abi’yi oyun var diye evden alıp
tiyatroya getiriyorlar. “Yahu bu gece tatil de-
ğil mi?” diyecek oluyor; “Bir kulübe toplu sa-
tış yaptık” diyorlar. Neyse ziller çalınıyor,
oyun başlıyor...

Bütün kadro sahnede hazır, 2 saat dur-
maksızın oynuyorlar. 

Bazı geceler her zamanki oyun reaksi-
yonlarını alamazsınız. Ne kadar yırtınırsa-
nız yırtının, seyirci gülmez, alkışlamaz. Biz
tiyatrocular, bu tip seyircilere “fransız” de-
riz.  Altan Erbulak sonradan bu olayı bana
naklederken, “Ulan çıt yok salonda” diyor.
“Ben seyircinin fransızını gördüm de bu ka-
darı fazla.”

Neyse oyun bitiyor, el ele tutuşup selam
vermeye başlıyorlar. Salonda alkış da yok.
Altan Abi o zaman uyanıyor. “Getirin lan ba-
na gözlüklerimi!” diyor. Gözlüklerini taktı-
ğında salonda bir tek seyircinin olmadığını,
oyunu seyircisiz oynadıklarını anlıyor. Bü-
tün ekip kahkahalar atarak yerlerde yu-
varlanıyor. Sırf gülebilmek için Altan Abi’ye
şaka olsun diye tatil gecelerini feda edip se-
yircisiz salona oynuyorlar. 

Gene aynı tiyatroda oyuncuları tam
kadro sosyetik bir yemeğe davet ediyorlar.
Rahmetli Turgut Boralı da var yemekte.
Yemekler yeniliyor, sıra tatlılara geliyor.
Garson, Turgut Boralı’ya yanaşıp “Sufle
alır mısınız?” diyor. (Sufle sütlü bir tatlının
ismi.) Turgut Abi de “Yok sufle almayız, ez-
berden oynarız” diyor. (Sufle aynı zaman-

da oyun esnasında sah-
ne gerisinden oyuncu-
ya, oyunun metnini ha-
tırlatmak için söylenen
sözler demek.)

Biz yıllar önce Anka-
ra Maltepe Komedi Ti-
yatrosu’nda Nazi Al-
manya’sında geçen bir
oyun oynuyoruz. Ben de
genç bir Nazi subayı ro-
lündeyim. İki-üç Nazi,
önümüze diz çökmüş bir
Yahudi’ye işkence yapı-
yoruz. Yumrukluyoruz,
tekmeler atıyoruz, dizi-
mizle karnına vuruyo-
ruz. Yahudi “Gık” demi-
yor. Bütün bunlara so-
ğukkanlılıkla göğüs geriyor. Kibritleri ça-
kıyoruz, alevini suratına yaklaştırıyoruz. Ya-
hudi “tın”mıyor bile. Sahne devam ederken
elimdeki sönmüş kibritin kor halindeki kıs-
mını Yahudi’yi oynayan arkadaşımızın yır-
tık omzundaki çıplak tenine değdiriyorum.
Oyunda böyle bir şey yok. Ben bunu ken-
diliğimden yapıyorum. Adam oyunu bıra-
kıp “Yandım anam!” diye fırlıyor sahnenin
ortalık yerine. Omzunu sıvazlayarak “Ne
yaptın lan?” diyor. “Yaktın beni!” Biz de se-
yirciler de bu duruma gülüyoruz. 

Sahnede yaptığım bu ilk şakam, bana bir
maaşa mal oluyor. 

Orhan Erçin Tiyatrosu’nda bir vodvil oy-
nuyoruz; Filiz arkadaşımız Erçin’in karısı ro-
lünde, rol icabı her gece elindeki kavano-
zun içinden kaşıkla yoğurt yiyor. Yoğurt
beklediği için küfleniyor. Orhan Abi bana
“Şuna bir formül bul” dedi. Ben de “Cam ka-

vanozun içine yoğurt ye-
rine alçı koyalım. Kaşığı
da alçının içine saplaya-
lım, o da yiyormuş gibi
yapsın” dedim. Onay al-
dıktan sonra da dediğimi
gerçekleştirdim. Kavano-
zun içi yarıya kadar alçı
dolu, kaşık da ona saplı,
ne var ki kaşık kavano-
zun herhangi bir cam ke-
narına değmiyor, öylece
donmuş. Oyun başladı,
Filiz bir ara dalgınlıkla ka-
vanozu içindeki kaşıktan
tutup sallaya sallaya ta-
şımaya başladı. 

Seyircinin kahkahala-
rı hâlâ kulaklarımda çın-

lıyor. Bir maaşım da o tiyatrodan kesildi. 
Küçükçiftlik Parkı’ndaki çadırımızda

“Üç Baba Hasan” adlı oyunumuzu oynu-
yoruz. Salonda oyunu bin 500 kişi izliyor. Biz
de mizansen gereği bağdaş kurmuş oturu-
yoruz sahnede, konuşuyoruz. Oyun da de-
vam ediyor. Bir oyuncu arkadaşım antresi
olmadığı halde sahneye girdi. Yanıma bağ-
daş kurdu. Çaktırmadan kulağıma eğilip
usulca “Abi” dedi. “Polisler geldi. Salonda
bomba olduğuna dair ihbar almışlar, oyu-
na ara vermeni istiyorlar. Arama yapacak-
larmış.” Oyun devam ediyor. Ağzımdan
oyuna ait lafları sarf ederken bir yandan da
ne yapacağımı düşünüyorum. Sahnenin
önüne gelip de seyirciye hitaben “Efendim
salonumuzda bomba varmış, siz iki dakika
bahçeye çıkın, polisler bombayı arasınlar.
Bulamazlarsa tekrar içeri gelirsiniz” de-
sem, eminim ki içeride bulunan kalabalık

çığlık çığlığa kapılara koşacak, bomba ol-
masa bile birbirlerini ezecek. Yaralananlar,
hatta Allah göstermesin ölenler dahi olacak.
Bir yandan da oyunumuza devam ediyoruz.
Oya da durumun farkında, gözleriyle “Ne ya-
pacağız?” diye soruyor adeta. Büyük bir
soğukkanlılıkla, belli etmeden sahne so-
nuna kadar oynadık. Sahne sonunda perde
arasıymış gibi üzerimize perdeyi kapattırıp
oyuna ara verdik. 2 perde olan oyunumuz,
o akşamlık 3 perde oldu. Seyirci ihtiyaçları
için fuayeye çıktı, polisler rahat rahat salonu
aradı. Bomba olmadığını anlayınca çekip git-
ti. Biz o gece hiçbir vukuat yaşamadan oyu-
numuzu başarıyla oynayıp bitirdik. Seyir-
cinin ruhu bile duymadı.

Birkaç sene sonra gene aynı sahnede Vik-
tor Hugo’nun “Sefiller”ini oynuyoruz. De-
ğerli aktör arkadaşım Tekin Siper de Mü-
fettiş Javer’i oynuyor. Salon gene dolu. Sah-
nede oyun bir yandan oynanmaya devam
ediyor. Benim antreme daha sıra var. Sah-
ne altındaki makyaj odamda oturmuş bek-
liyorum. Bir yandan da tepemde oynanan
oyunu dinleyerek takip ediyorum. Sahnede
Tekin Siper oynuyor. Ne var ki repliklerini
böyle bir tuhaf, kekeleyerek söylüyor. Bir-
iki cümle sonra da şarkısını söyleyecek.
Aniden susuyor. Tiyatroya bir sessizlik ha-
kim oluyor. Yukarı sahneye koşarken dü-
şünüyorum, “Teknik bir arıza mı old?” diye.
Sahneye vardığımda Tekin Siper’in sahne
üzerinde yerde boylu boyunca yattığını gö-
rüyorum. Seyircide çıt yok. Kalakalmış,
sahnede olup biteni izliyor. Arkadaşlarım
sahnede yatan Tekin Siper’i sarsıyorlar. Bi-
leklerini ve alnını ovuyorlar. Bir arkadaşım
ağzına zorla kesme şeker sokmaya çalışıyor.
“Bayıldı ya da tansiyonu düştü” diye dü-

şünüyorlar herhalde. 
“Durun” dedim. “Çekilin adamın ba-

şından. Bence kalp krizi geçiriyor.” Sahne-
nin önüne koştum, seyirciye “Aranızda
doktor var mı?” diye sordum. Bir hanım, bir
bey hemen fırlayıp geldiler. Kısa bir mua-
yeneden sonra bayan doktor beni kolumdan
kenara çekip oturttu.

“Metin olun. Arkadaşınız sahnede kalp
krizi geçirip vefat etmiş” dedi.

Kalakaldım...
Ne zaman sonra seyircilere, “Arkadaşı-

mız Tekin Siper oyun esnasında geçirdiği
kalp krizi nedeniyle vefat etti, başımız sağ
olsun” diyebildim. “Lütfen girerken oyuna
ödediğiniz bilet paralarını çıkarken gişe-
mizden alınız.” 

Seyirci salonu terk ediyor ve Küçükçiflik
Parkı’ndaki tiyatromuzun perdesi bir daha
“aynı yerde” açılmamak üzere tamamen ka-
panıyor.   

Tekin Siper’in sahnede ölümünden bu
yana, 9 yıl geçti siz bu yazıyı okurken. Biz
onun 9’uncu ölüm yıldönümünü idrak edi-
yoruz. Nur içinde yatsın. 

Ölüm kaçınılmaz bir gerçek. Keşke he-
pimiz sonumuzu bu kadar güzel yaşaya-
bilsek. 

Tiyatroya gönül vermiş tüm emekçileri
buradan saygı ile selamlıyorum.

Yitirdiklerimize Tanrı’dan rahmet, ya-
şayanlara sağlık ve afiyet diliyorum.

Yaşam çok çabuk geçiyor ve her şey za-
man aşımına uğruyor. Kuş uçmadan, neden
insan olmayı beceremiyoruz ki acaba? İnsan
olmak bu kadar zor mu? 

Hayat, avcumuzda bir “serçe kuşu”...
Uçtu, uçacak....

LEVENT
KIRCA

leventkirca@aydinlikgazete.com

Ya�am çok çabuk geçiyor ve her �ey zaman a�ımına u�ruyor. Ku� uçmadan,
neden insan olmayı beceremiyoruz ki acaba? �nsan olmak bu kadar zor mu? 

Hayat, avcumuzda bir serçe kuşu... Uçtu, uçacak...

Ayak mantarları, dermatofit de-
nilen mantarlar tarafından ya-
pılan bulaşıcı bir enfeksiyon has-
talığıdır. Ayak mantarları çok
yaygın görülen bir hastalıktır.
Normalda insan vücudunun ba-
zı yerlerinde mantarlar ve bakteri
ler zararsız olarak yaşarlar. Bu
mantarlar ve bakteriler, uygun
ortam oluşursa çoğalarak has-
talık yapabilirler.

Mantarlar ılık, nemli ve ha-
vasız ortamı severler. Genellikle
ergenlik çağından sonra ürerler.
Ayak mantarı, çok sık görülüp
çok sık tekrarlayan bir hastalık-
tır. Sıkı ayakkabı giyilmesi, aya-
ğın uzun süre kapalı kalması so-
nucu, hızla kaşınma, ayak par-
mak ve ayak tabanında kızar-
ma şeklinde görülür.

Bu durumda terleme ve kötü
koku olabilir. Her zaman ayağı te-
miz ve kuru tutmak gerekir. Ka-
palı ayakkabı uzun süre giyil-
memesi ve çorapsız ucu açık ter-
lik tercih edilmesi tavsiye edilir.

Hastanın şikayeti, kaşınma,
sulanma, kızarıklık ve kabuk-
lanma tarzındadır.

Teşhisi
Ayak mantarlarında teşhis

göz muayenesi ile konulursa
da bazen hasta ayağından alı-
nan kabuk parçalarının mik-
roskopik muayenesi ile de teşhis
edilebilir. Ayrıca alınan bu par-
çalara laboratuvarlarda kültür
de yapılabilir.

Tedavisi
Ayak mantar tedavilerinde

kişisel bakım çok önemlidir. De-
rinin kuru, temiz tutulması ve
havalandırılması gerekir. Ağız-
dan alınan ilaç ile krem tarzın-
da önerilen birtakım ilaçlarla da
tedavisi mümkündür. Tedavi
zamanında yapılmaz ise has-
talık yayılır ve sür enfeksiyon da
olabilir. Bazen lenfantif ve se-
kilüt tarzında iltihaplanmalar
da görülebilir, hasta yürüye-
mez hale gelebilir. Bu gibi du-
rumlara daha çok diyabetli ve

şişman hastalarda rastlanır.

Çeşitleri
3  tipte görülür ve tiplere gö-

re tedavi planlanır.
1- Veziküler: Ayak kenarla-

rında eritmeli zeminde veziküler
ve kaşınma vardır.

2- Interdigital: Ayağn 4-5’inci
parmaklarında ve diğer par-
maklarda deride pullanma ve
mazerasyon görülür.

3- Planter: Ayak tabanında
kuru kepeklenme ve pullanma
tarzında görülür.

Korunma yolları
Genel olarak hijyen  şartları-

na dikkat edilmelidir. Temiz ço-
raplar, pamuklu veya merserize
çoraplar giyilmelidir. Spor ve dar
ayakkabılar uzun süreli giyil-
memelidir. Varsa ayaktaki sıyrık
ve parmak mantarları tedavi
edilmelidir.

Ayakkabılar ayağa uygun ol-
malı, sivri uçlu, yüksek topuklu
ve eski, yıpranmış olmamalıdır.
Yine başkalarının kullandığı ter-
lik ve ayakkabılar giyilmemeli-
dir. Çıplak ayakla dolaşılmama-
lıdır. Döşemeli zeminler, banyo
zemini, duşlar, jimnastik salon-
ları, soyunma odaları, hamamlar
ve yüzme havuzlarında dikkatli
olunmalıdır. Tırnaklar da kısa
ve düz kesilmelidir.

Tüm okurlarımıza sağlıklı
günler diliyorum.

OP. DR. BEYZADE
ÖZKAHRAMAN (Yaşam Hastanesi Başhekimi)

ÖZLEM KONUR USTA

“Bir böbreğimi seve seve Fi-
kret Otyam’a veririm. Onlar
için ne yapsak azdır.” 54 ya-
şındaki Baki Dinçer Aydınlık’ı
arayıp böyle söyledi. Gazete-
mizin yazarı, ressam Fikret
Otyam, 3 yıldır böbrek yet-
mezliği nedeniyle diyaliz te-
davisi görüyor. Otyam’ın di-
yalizle randevusu haftada
1’den 4 güne çıktı. Otyam,
hastalığını anlatırken “Haf-
tada 12 saatim boşa gidiyor.
İğneleri sağ koluma batırı-
yorlar. Hiçbir şey yazamıyor,
çizemiyorum” diyor. 

Baki Dinçer’in teklifini Fi-
kret Otyam’a ilettik. Otyam’ın
ağzından “Kurban olurum”
sözleri çıkıverdi. İnsanların
çoluğunun çocuğunun canının
bir parçasını kıyıp da veremediği bir çağda yapılan bu
teklif onu duygulandırdı. “Kabul edecek misiniz?”
diye sormaya kalmadan, “Böbrek olur olmaz ayrı me-
sele. Meğer insanlık, vefa ölmemiş. Beni böbrekten çok
bu mutlu etti” diye konuştu. 

Fikret Otyam, İzmir 9 Eylül Üniversitesi’nde 10 gün-
dür tedavi görüyor. Bir gazetecinin organ nakliyle ilgili
sorusunu “Böbrek nakli olmam gerektiğini bir süredir söy-

lüyorlar. Ama ben bu şansı baş-
kalarının kullanmasını istediğim
için diyaliz tedavisini tercih edi-
yorum” diye yanıtladı. 

‘Reklam olmak istemem’
“Hamurunda fedakârlık

var” derler ya... Dinçer de
öyle insanlardan. Örnek tav-
rını haber yapmak istediğimi-
zi söyleyince “Aman” diyor;
“Reklam olmak istemem”. 

Baki Dinçer, isminin yazıl-
masını da istemedi. Fikret Ot-
yam’ın ricasıyla adını yazma-
yı kabul ettirdik. 35 yıllık Ot-
yam okuru Dinçer, onu köşe
yazılarından, kitaplarından ta-
nıyor. Bu güzel davranışının
nedenini alçak gönüllü bir ha-
vayla anlatıyor:

“Hep ‘Çok okuyan bir nesli
nasıl yetiştirebiliriz?’ diye dü-

şünürüm. Fikret Otyam gibi yazan, çizen; üreten aydınlar
çoğalmalı. Onları elimizden geldiğince yaşatmalıyız.
Maddi katkıda bulunmam imkansız. Ama böbreğimi ve-
rebilirim.” Baki Dinçer’in 4 çocuğu var. AKP iktida-
rından önce matbaa sahibi olan Dinçer’in işyeri ka-
panmış. Dinçer sözlerine şöyle devam ediyor: “Mat-
baamız battı. Gençlerin ekmeğine engel olmamak için
bir işte çalışmıyorum. Emekli maaşımla geçiniyoruz.”

beyzade@aydinlikgazete.com

Sağlığınızla ilgili merak ettiklerinizi sorun, Yaşam Hastanesi uzmanları cevaplasın

Ayak mantarları 
“Hep ‘Çok okuyan bir nesli nasıl yetiştirebiliriz?’ diye düşünürüm. Fikret Otyam 
gibi yazan, çizen; üreten aydınlar çoğalmalı. Onları yaşatmalıyız. Maddi katkıda
bulunmam imkansız. Ama böbreğimi verebilirim.” Bu sözler Baki Dinçer’e ait...

�� Fikret Otyam’ın rahatsızlığı da bir
fedakârlık öyküsüne dayanıyor. Yıl
1964. Bülent Ecevit otobüsle doğuya
gidecek. Gazeteci Fikret Otyam da
onun yanında. Hava buz gibi soğuk.
Ardahan Posof’ta 7 yaşında ağır hasta
bir çocuk, anasından babasından
portakal istiyor. Gerisini Fikret
Otyam’ın ağzından dinliyoruz:

“Köyde portakal yok. Yollar kardan
kapandı. Arabalar gidemiyor. Bizim
Antalya’da portakallar yerlerde ama
burada insanların evinde yok. Hasta
çocuğun ‘Portakal, portakal’ diye
ağlaması bana dokundu. Karayolları
işçileriyle birlikte çalışmaya başladık.
Karı kaldırıp yolu açacağız. Başardık
ama çocuğu da kaybettik. O soğukta
böbreklerimden rahatsızlandım. O gün
bugündür kademe kademe arttı. İlk
önce ilaçla tedavi yetiyordu. Şimdi
diyalize giriyorum.”

Çocuk ‘Portakal’
diye diye öldü
Çocuk ‘Portakal’
diye diye öldü

ÇİĞDEM ALTUN

�� İşçi Partisi Öncü Kadın, Aydınlık Gazetesi’nin mat-
baa kurmasına destek olmak için kermes düzenledi.  

9 Temmuz-24 Temmuz arası açık olacak kermes,
Aydınlık Gazetesi’nin matbaa kurması için İşçi
Partisi İstanbul Öncü Kadınları desteğiyle düzen-
lendi. Kermesin düzenleyicilerinden emekli Orge-
neral Çetin Doğan’ın eşi Nilgül Doğan, “Aydınlık
Gazetesi medyanın olmazsa olmaz bir gazetesidir.
1+1 kampanyasının uygulamaya konulduğu ilk
günden bu yana gazeteye her konuda destek vermek
için çalışıyorum. Aydınlık Gazetesi’nin matbaa
kurmasına destek olmak için düzenlemiş olduğumuz
kermeste, seyahatlerde verilen hediyeleri ve kendi
edindiğimiz eşyaları satacağız” diye konuştu. 

Öncü Kad�n’dan
Ayd�nl�k için kermes



�stanbul Büyük�ehir Belediyesi, Sabiha Gökçen Havaalanı’ndan Kadıköy ve
Levent’e olan ekspres hattı Albayraklara yakın Günaydın Turizm’e verdi 

ÖZLEM KONUR USTA

�� İstanbul Elektrik Tramvay ve Tünel
İşletmeleri Genel Müdürlüğü (İETT)
Sabiha Gökçen Havaalanı’ndan Kadı-
köy’e ve 3. Levent’e olan ekspres se-
ferlerini sessiz sedasız kaldırıyor. Bu hat-
larda bir haftadır beyaz renkli son mo-
del Man Fortune otobüsler seyrediyor.
Üzerlerinde kırmızı İETT logosu olan
bu otobüslerin Günaydın Turizm’e ait
olduğu söyleniyor. 

Günaydın Turizm’in geçen yıl vefat
eden ortağı Ali Rıza Günaydın; Ahmet,
Mustafa, Bayram, Nuri ve Muzaffer Al-
bayrak’ın dayısı. Okurlarımız Albayrak
soyadını Tayyip Erdoğan’ın dünürü
olarak yakından tanıyor. Tayyip Erdo-
ğan’ın kızı Esra, Berat Albayrak’la evli. 

Seçim sonrasını beklediler
Belediye, Mart ayında Havaş’ın da

içinde olduğu firmalar arasında bir
ihale düzenledi. İhaleyi Günaydın Tu-
rizm aldı. Günaydın Turizm’le Albay-
raklar arasındaki ilişki kamuoyunda
biliniyor. İETT şoförleri de “İhaleyi Al-
bayraklar aldı” diyor. Bu otobüslerin se-
çimlerden önce yaklaşık 8 ay Anadolu
1 adı verilen garajlarda bekletildiği de

şoförlerin verdiği bilgiler arasında. Ku-
rum çalışanlarının yorumu Büyükşehir
Belediyesi seçimlerden önce halkın
tepkisini çekmekten korktu. İETT’nin
seferden kaldırdığı hatlar, yalnızca Sa-
biha Gökçen Havaalanı’nın yolcularına
değil çevredeki sitelerde oturan on
binlerce yurttaşa hizmet veriyor. 

3.5 TL yerine 8 TL
Belediyenin 3.5 TL’ye hizmet veren

ekspres seferlerinin yerine geçecek
olan ve İETT duraklarından kalkan bu
otobüsler 8 TL ücret alıyor. Taksim hat-
tının ücreti ise 12 TL. Otobüsler bir haf-
tadır hizmet veriyor ancak İETT’nin in-
ternet sitesinde konuyla ilgili hiçbir

açıklama yer almıyor. İddiaları İETT
Genel Müdürlüğü’ne sorduk. Ancak ha-
berimiz yayına girene kadar bir yanıt ala-
madık. 

Bir yıldır Hilal Konutları’nda oturan
işe gitmek için belediyenin ekspres se-
ferlerini kullanan Aysel Topçu isimli va-
tandaş ise tepkisini şöyle dile getiriyor:
“E-5’in trafiğinden kaçmak için Ha-
vaalanı’na gidip ekspres seferlere bini-
yorduk. E-5’ten 1.5 saatte gittiğimiz yolu
E-6’dan 40 dakikada tamamlıyorduk.
Şimdi bunu elimizden aldılar. Hangi va-
tandaş yol için günde 16 TL verebilir. Al-
dığımız maaş ne ki, hepsini ulaşıma ve-
relim.” 

‘Yolumuz 2 katına çıktı’
Yenişehir’den Kadıköy’e gitmek için

bu hattı 2.5 yıldır kullanan Okan Öz-
mener de Büyükşehir Belediyesi’nin iha-
le düzenlerken vatandaşın menfaatini
düşünmediğini söyledi. Özmener, “Be-
lediye hatları kaldırıyor bizler de mağ-
dur oluyoruz. Çevrede oturan insanlar
düşünülmüyor. Artık E-5’i kullanacağız
yolumuz iki katına çıkacak.” diye ko-
nuştu. Yolcuların büyük bir kısmı ise
“Bize değil hısımlarına hizmet veri-
yorlar” diye tepki gösterdi.

İETT hattı yandaşlara verdi,
vatandaşı mağdur etti
İETT hattı yandaşlara verdi,
vatandaşı mağdur etti

MEHMET CAN AKYILDIZ

�� Mesut Yar, ‘Capitol Dilek Ağacı’’
projesiyle 1500 Mardinli çocuğun
hayalini gerçekleştirecek. Aslen ar-
keolog olduğunu, buna karşın ta-
rihsel açıdan zengin olan Mardin’e
hiç gitmediğini anlatan Yar, Dilek
Ağacı’nın, çocuklar ile kendi arasın-
da bir köprü olduğunu ifade etti.
Yar, “Mardinli çocukların dilekleri
çok masum ve gerçekleştirilebilme-
si çok kolay” diyerek, oradaki ço-
cukların koşullarının iyileştirilmesi
gerektiğine işaret etti.   

Sponsor halk
Projenin Halkla İlişkiler Sorumlu-

su Tuba Şen, Aydınlık’a projeyle il-
gili şunları söyledi: ‘’Bizler bu proje-
yi yaptığımız köy okullarına gidiyo-
ruz ve çocuklara birer kağıt dağıtı-
yoruz. Çocuklar içlerinden geçen di-
leklerin 3 tanesini bu dilek kağıtla-
rına yazıyor. Biz de bunları İstan-
bul’da Capitol Alışveriş Merke-
zi’ndeki ağaca asıyoruz. Vatandaş-
lar bu dileklerden istediklerini seçe-
rek, çocukların hayallerini gerçek-
leştiriyor. Onların yüzlerindeki se-
vinci görünce biz de çok mutlu olu-
yoruz.” Bu proje kapsamında 2010
yılında Van’da 1050 çocuğun dileği
gerçekleşti.

‘Bir dileğim var
Mesut Ağabey...’

�� Rize’de, yurda kaçak olarak sokulmuş
500 kilogram at eti ele geçirildi. Bir ihba-
rı değerlendiren polis ekipleri, Gündoğ-
du Beldesi mevkisinde Gürcistan plakalı
bir otomobilde yaptıkları aramada, yurda
kaçak olarak sokulmuş ve araçlara zula
edilmiş 500 kilogram et buldu. Etlerin at
eti olduğu anlaşıldı. 

Rize’de at eti
operasyonu

ÇİĞDEM ALTUN
�� Liberal Gençlik Topluluğu, Sağlık Bakanlığı’nın serbest he-
kimlere yönelik yürürlüğe girecek olan yönetmeliğe karşı pro-
testo gösterisi yaptı. İstanbul Taksim Meydanı’nda toplanan genç-
ler adına konuşan Hanife Çiftçi, “Ağustos ayı başında yürürlü-

ğe girecek yönetmelikle serbest
hekimlerin büyük bir kısmı
muayenhanelerini kapatmak
ve istemedikleri halde özel
veya devlet hastanelerinde ça-
lışmak zorunda kalacaklar’’
dedi. Çiftçi, yönetmeliğin ser-
best hekimlerin meslek seçme
ve icra etme özgürlüğünün çiğ-
nenmesi olduğunu belirtti. 

Gençlerden Sa�l�k
Bakanl���’na tepki
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�� Şanlıurfa’nın Akçakale İl-
çesi’nde 61 yıl önce hizmete
açılan devlet hastanesine, ilk
kez göz doktoru atandı. 1950
yılında hizmete giren Akça-
kale Devlet Hastanesi’ne,
Sağlık Bakanlığı’nın ataması
ile geçen hafta ilçeye gelen
Dr. Güzide Akçay, hasta ka-
bulüne başladı. 30 bin nüfuslu
ilçede günde ortalama 10-15
hastaya poliklinik hizmeti ve-
ren Dr. Akçay, cerrahi müda-
hale dışında hastalara şimdi-
lik muayene hizmeti sunuyor.

Hastane Başhekimi Dr.
Ahmet Bayat, şunları kay-
detti: “61 yıl önce hizmete
açılan hastanemize ilk kez
bir göz doktoru atandı. Ge-
çen haftadan bu yana hasta-
larımıza göz polikliniğinde
hizmet vermeye başladık.
İlerleyen dönemlerde hasta-
nenin imkanları geliştikçe
ilçe halkına daha kaliteli hiz-
met vereceğiz.’’ İlçe hastane-
sine göz doktorunun atandı-
ğını duyan vatandaşlar, mem-
nuniyetlerini dile getirdi.

61 yıl sonra 
ilk göz
doktoru

�� Erzincan Belediyesi ekiple-
ri, Mengüceli Mahallesi’nde
bir çöp eve müdahale etti.
Mahalle sakinlerinin şikayet-
leri üzerine 140 Konut adı ve-
rilen sosyal konutlarda oturan
yaşlı bir vatandaşın evinde bi-
riktirdiği çöpler, belediye te-
mizlik işleri ekipleri tarafın-
dan temizlendi. Evden bir
kamyona yakın çöp çıkaran
belediye ekipleri ve mahalle
sakinleri durum karşısında
şaşkınlıklarını gizleyemedi.

Evden 
1 kamyon 
çöp çıktı

�� Adana’nın Mithatpaşa Ma-
hallesi’nde bulunan Ulus Ca-
mii’ne sabah namaz kılmaya gi-
den vatandaşlar, bir kişinin şa-
dırvandaki muslukları sökmeye
çalıştığını fark edince polise ha-
ber verdi. Polisin geldiğini gören
şüpheli, kaçarak caminin yan
tarafındaki tabutların birinin içi-
ne girip kapağını kapattı. Şüpheli
bir süre sonra tabutun kapağını
açınca polis tarafından yakalan-
dı. Üzerinde yapılan aramada
“Hakkınızı helal edin” notu bu-
lunan Ahmet T. Emniyet Mü-
dürlüğü’nde sorguya alındı. 

Hırsız 
tabutta
yakalandı

Ku�adas� liman mühürleme
i�lemleri ba�lad�!

Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�Güre�severler mezar ta�lar�yla sabahlad�
�� 650. Tarihi Kırkpınar Yağlı Gü-

reşleri’ni izlemek için Edirne’ye
giden pek çok güreş tutkunu,

otellerde yer bulamadığı ya da
konaklama ücretleri pahalı geldi-
ği için geceyi açık havada geçirdi.

Selimiye Camii arkasındaki Os-
manlı Mezar Taşları Sergi Alanı,
geçmiş yıllarda olduğu gibi gü-

reşleri izlemeye gelen konukları-
nı ağırladı. Altlarına battaniye ya

da karton kutu sererek uyuyan
güreşseverler, üzerlerini de kat

kat örterek sabaha karşı soğuyan
havadan korunmaya çalıştı. Me-

teoroloji verilerine göre, en düşük
hava sıcaklığının 15 derece sey-

rettiği kentte güneşin ilk ışıklarıy-
la uyanan güreş tutkunları kahval-

tılarını yine bu alanlarda yaptı. 

Belediyenin tanıdığı sürenindolması üzerine Belediye Baş-kanı Esat Altungün, “Bugün
dozerlerimizle gelmedik. Doğ-rudan bir yıkım işlemine başla-mayacağız. Üstteki dükkânlar-da tahliyeye başlayacağız vebu tahliyeyi belediye ekiplerive dükkan sahipleriyle birlikteyapacağız. Bugün mahkeme

kararlarının uygulaması için
buradayız. Bu işlemlere mü-hürleme ile başlıyoruz” dedi. 

TEVFİK AKBAŞ/AYDIN

�� Kuşadası’nın kanayan yarası haline gelen
ve bir türlü çözülemeyen Kruvaziyer Li-
manı’ndaki işyerlerine mühürleme işlem-
lerine başlandı. Kuşadası Belediyesi, işyeri
ruhsatları, yapı kullanma izin belgeleri ve yı-
kım ile ilgili 3 davayı da kazanmış, Kruva-
ziyer Limanı İmar Planı Danıştay 6. Dairesi
tarafından iptal edilmişti. Bunun üzerine yı-
kıma itiraz eden liman işletmecisi Ege
Ports yürütmeyi durdurmak için dava aç-
mıştı. Aydın 1.
İdare Mahke-
mesi tarafından
durdurma tale-
binin reddedil-
mesiyle, liman
i ç e r i s i n d e k i
dava konusu 56
işyerinin işletme
ruhsatları ile
yapı kullanım izin belgelerinin iptali ve yı-
kılması kesinleşti. Mahkeme kararları üze-
rine ruhsatsız, imar plansız ve yıkım kara-
rı bulunan işyerlerinin tahliyesi için Kuşa-
dası Belediyesi, liman işletmesi ile 56 işye-
rine tebligatta bulundu. 

‘Sorun siyaset üstüdür’
Öte yandan, dün yapılan belediye meclisi-

nin Temmuz ayı olağan toplantısında, Belediye
Başkanı Esat Altungün konuyu gündeme ge-
tirdi. Altungün, “Bu sorun siyaset üstüdür. So-
runun çözümü için siyaset yapmamalıyız. Li-
manı işleten firmanın orada hak sahibi olması
bile tartışmalıyken, işletme maalesef profes-
yonel davranmıyor. Kuşadası halkını hasmı
gibi görüyor. Buna rağmen onların da hakla-
rını korumak bizim görevimiz. Mahkeme bir
yıkım kararı vermiştir. Mahkemenin tanıdığı
30 günlük süremiz var. Mesleki odalar, Mec-
lis’te üyesi olan siyasi partiler, belediye ve li-
manı işleten firmadan birer temsilciden olu-
şan bir komisyon kurarak yeni bir imar planı
üzerinde uzlaşma sağlamalıyız” dedi.

�� Gaziantep’te pilot olarak başlatıldıktan
sonra Türkiye’de birçok okulda ve kamu
kurumunda uygulanan “Faydalı İnsan
Projesi’’ sayesinde, insanlar istemedikleri
davranışlarını terk ederek yaşama bağlanı-
yor. Projenin yazarı ve genel koordinatörü
Mehmet Akman, uygulama alanı genişle-
tilen proje ile 4 yıl içerisinde 21 ilde 9 bin
kişiye ulaşıldığını böylece birçok çocuk,
genç ve yetişkin insan bağımlılıktan kurtul-
duğunu belirtti. Akman, “Projemiz Emni-
yet Genel Müdürlüğü tarafından, örnek
proje olarak kabul edildi ve bütün polis
meslek yüksek okullarına resmi yazıyla du-
yuru yapıldı” ifadelerini kullandı. “Faydalı
İnsan Projesi’’nin Türkiye’de ilkler arasına
girdiğini işaret eden Akman, projenin ba-
kanlık bünyesinde kurumsallaşarak ka-
muoyunun projede yetişen uzmanlardan
faydalanmasının gerektiğini belirtti. 

Herkese ‘Faydal� 
�nsan Projesi’

�� Öğretmenlik ve kamudaki A grubu kadro-
lar için düzenlenen Kamu Personeli Seçme Sı-
navı’nın (KPSS) 2 oturumu dün yapıldı. Ölç-
me Seçme ve Yerleştirme Merkezi’nce
(ÖSYM) gerçekleştirilen sınavın sabah otu-
rumuna 474 bin 184, öğleden sonra oturumuna
278 bin 4 aday katıldı.
Adaylar kimlik ve güven-
lik kontrollerinin ardından
sınav salonlarına alındı. 

Adaylara sabah otu-
rumunda genel yetenek,
genel kültür ve yabancı dil
testlerinden sorular yö-
neltildi. Genel yetenek
ve genel kültür testlerinin

cevaplandırılması için 120 dakika, yabancı dil
testinin cevaplandırılması için ise 60 dakika
süre verildi. 14.30’da başlayan öğleden son-
raki oturumda ise adaylar eğitim bilimleri sı-
navında ter döktü. Sınavda eğitim bilimleri tes-
tini cevaplamaları için adaylara 150 dakika

süre tanındı. 
Öğretmen olarak atan-

mak isteyen öğretmen aday-
larının bu sınava girme zo-
runluluğu bulunuyor. Sınavın
3. ve 4. oturumları bugün
gerçekleştirilecek. Sabah otu-
rumuna 115 bin 620, öğleden
sonra oturumuna ise 70 bin
889 aday katılacak. 

Öğretmen adayları kader sınavındaÖğretmen adayları kader sınavında

Sınava girenler, salonlara alınma-
dan önce didik didik arandı. 
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1990’lı yılların sonlarında Brüksel’de duvarlara
yapıştırılmış bir PKK afişi görmüştüm. Şeyh Sa-
it de “şehitler” arasında gösteriliyordu. 29 Ha-
ziran 2011 günü Diyarbakır’da BDP’liler Şeyh
Sait’i andılar. “Diyarbakır Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Osman Baydemir, ‘80 yıldır Şeyh Sa-
it ve Said-i Nursi’yi yersiz bıraktık; onlar, diki-
li bir mezar taşı istiyorlardı; biz onların bu va-
siyetini yerine getireceğiz’ dedi.” (Cumhuri-
yet, 30 Haziran 2011)

Kürt milliyetçilerinin Şeyh Sait ve Said-i
Kürdi (Nursi) anmasından sonra ben de Ata-
türk’ü bir kez daha saygıyla ve sevgiyle an-
dım; Türkiye’nin demokratik devrim sürecinde
Atatürk’ün ne kadar büyük bir iş yapmış oldu-
ğunu bir kez daha düşündüm. Atatürk ve ar-
kadaşları, şeyhlere, seyyidlere ve benzerlerine
karşı gerçekleştirdikleri devrimci eylemlerle, in-
sanımızın kulluktan kurtulması doğrultusunda
olağanüstü bir mücadele verdiler. Gençken
Atatürk’ün kalpaklı resmini severdim. Yaşım
ilerledikçe, Atatürk’ün sivil elbiseli resmini da-
ha fazla sever oldum. Ulusal Kurtuluş Savaşımız
bir dehanın ürünüdür. Kurtuluş sonrasında
gerçekleştirilen “kuruluş” sürecinde atılan
müthiş adımları anlatabilecek bir sıfat bulmak
ise çok zordur. Çok şanslıymışız.

İlk adım vatandaş olabilme
Sınıfsız ve sömürüsüz bir dünya mücadele-

sinde ilk adım, insanların kulluktan kurtulup va-
tandaş olabilmesidir. Ancak vatandaş olmuş in-
sanlar, sınıfsız ve sömürüsüz bir dünyayı dü-
şünebilir, hayal edebilir, o uğurda mücadeleye
girebilir. Şeyhliği ve seyyidliği kabul etmek, kul-
luğu da kabul etmektir. Günümüzde şeyhliği ve
seyyidliği kabul eden bir kişinin, insanlığın
özgürleşmesi mücadelesine katıldığını ileri sür-
mesi, ya saflıktır ya sahtekârlık.

İslamiyet’te ruhban sınıf, şeyhlik, seyyidlik
yoktur. İmamlık bile “Allah rızası için” yapılmalı-
dır. Şeyhlik, şıhlık, seyyidlik, kapitalizm öncesi top-
lumlarda insanı kullaştırmanın araçlarıdır.

Ayrıca şeyh vardır; şeyh vardır. Günümüzden
yaklaşık 600 yıl önce, çağının çok ilerisinde eşit-
likçi düşünceler ve sömürüsüz bir dünya için ha-
yatını veren Şeyh Bedreddin’i saygıyla anarız. Sı-
mavna Kadısı’nın oğlu Bedreddin de “şeyh” un-
vanını kullanmıştır; ancak amacı insanları kul-
laştırmak değil, kulları özgürleştirmektir.

Şeyh Sait, Türkiye’deki demokratik devrime
karşı çıkan bir gericiydi. Bu gericinin ister inanç
boyutunu, ister etnik kökenini öne çıkarın. Her
iki boyutuyla da gericiydi. Emperyalizme karşı
değildi. Açıkça işbirliği yapıp yapmadığı ko-
nusunda farklı görüşler ve iddialar var. Ancak
anti-emperyalist olmadığı kesindir. Savunduğu
insan ilişkileri d, şeyh-mürit (kul) ilişkisidir. Bu-
gün Şeyh Sait’i anmak, kulluğu yüceltmek,
Türkiye’nin 1920’li yıllarda yaşadığı demokra-
tik devrim sürecini reddetmektir.

Bu dönemde devrimcilerin kararlı tavrını en
iyi gösteren örneklerden biri, Seyyid Abdülka-
dir’in oğlunun idamı sırasında gerçekleşmiştir.

Peygamber torunu
“Seyyid”, Hz. Muhammed’in torunu Hz. Ha-

san’ın soyundan geldiğini iddia edenlerdir. 
1925 yılındaki Şeyh Sait ayaklanmasında

önemli rolü olan kişilerden biri, Kürdistan Tea-
li Cemiyeti Başkanı Seyyid Abdülkadir’di. Ayak-
lanma bastırıldıktan sonra İstiklal Mahkeme-
si, Seyyid Abdülkadir ile oğlu Seyyid Meh-
met’in de aralarında bulunduğu kişiler hak-
kında idam cezası verdi. Birçok kişinin inancı-
na göre, “seyyid”ler, Peygamber torunudur.
Ayaklanmaya katılan şeyhler ve seyyidler
idam edildi. Seyyid Abdülkadir’in oğlu Seyyid
Mehmet’in idamını Naşit Hakkı 1932 yılında ya-
yımlanan Derebeyi ve Dersim kitabında şöyle
anlatmaktadır: “[1] Seyit Abdülkadirzade Seyit
Mehmet’in ilmik boynunda iken sesi duyuldu...
Seyit Mehmet bağırıyordu: ‘Evladı Resul (Pey-
gamber nesli, Y.K.) asılmaz, Evladı Resul’ü
asan millet iflah olmaz!’ Bu tegallüp (‘tegalüb’
olmalı: mugalebe, üstün gelmeye uğraşma,
Y.K.) ve irtica hırıltısına genç Türkiye’nin sesi,
henüz otuzunu doldurmamış bir zabitin (su-
bayın, Y.K.) ağzından yükseldi: ‘Vatanıma hi-
yanet eden Resul de olsa asarım.’ Bu ses man-
zaraya müstesna bir ulviyet (yücelik, Y.K.) ver-
di, vatan sevgisi hiyaneti boğmuştu.”

Tarihsel olarak bakıldığında milliyetçilik ba-
zen ilericidir, bazen gerici. Milliyetçilik bazen in-
sanlığın kurtuluşu mücadelesine hizmet eden de-
mokratik devrimin bir parçasıdır; bazen insan-
lığı Ortaçağ’ın karanlıklarına götürecek bir adım-
dır veya emperyalizmin kullandığı bir araçtır.

Atatürk’ün Türk milliyetçiliği, ırkçılığı red-
deden anlayışı ve anti-emperyalist tavrıyla,
demokratik devrimin bir parçasıydı.

Kürt milliyetçiliği, ırkçı vurgusuyla ve em-
peryalizme teslim olmuş tavrıyla, gerici bir ha-
rekettir. Kürt milliyetçilerinin günümüzde Şeyh
Sait’e ve Said-i Kürdi’ye (Nursi) sahip çıkmala-
rı, bu durumu bir kez daha kanıtlamaktadır.

Bu arada bir soru: Acaba Kürt milliyetçile-
rinin önder kadrosunun kaçının ne kadar köyü
var, bu köylerde yarıcılık/ortakçılık yapan köy-
lü sayısı kaç?

Ve bir haber...
“Van’ın ‘ileri gelen ailelerinden’ ikisinin ço-

cukları geçen hafta evlendi. Mutlu olsunlar. 3
gün 3 gece süren ve 5 bin kişinin katıldığı dü-
ğünde, gelin ve damada 14 kilogram altın ve 445
bin TL takıldı.” (Cumhuriyet, 6 Temmuz 2011)

Şeyh Sait anması
yildirimkoc@aydinlikgazete.com
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�� Türkiye Esnaf ve Sanatkârları Konfederas-
yonu (TESK) Başkanı Bendevi Palandöken, yap-
tığı yazılı açıklamada, dünyada 50 bin döküm-
hanede 95 milyon ton döküm üretildiğini ve bu
üretimin parasal karşılığının 20 milyar doları bul-
duğunu söyledi. Dünyada döküm sektöründe ça-
lışan sayısının ise 2 milyon civarında bulundu-
ğu belirten Palandöken, bin 250 dökümhanesi
ve 1 milyon 265 bin tonluk döküm üretimiyle
Türkiye’nin dünyada 14., Avrupa’da ise 5. sıra-
da bulunduğuna dikkati çekti.

Sanayileşmekte olan toplumlarda, dö-
küm ürünlerinin öncelikle konut, ulaştırma,
kent altyapıları ve tarım aletleri alanlarında
yoğunlaştığının görüldüğünü ifade eden Pa-
landöken, şunları kaydetti: “Ancak, küçük sa-

nayicilerimizin dökümhanelerinde beledi-
ye zabıtalarınca  yapılan kontroller netice-
sinde ruhsatı olmayan işyerlerinin kapatıl-
masına sıra gelmiştir. Özellikle sitelerimizdeki
dökümhaneler belediyelerden çalışma ruh-
satı alabilmek ve mevcut emisyon izin bel-
gelerini yenileyebilmek için yoğun gayret sarf
etmektedirler. Sanayi Bakanlığı desteğiyle ya-
pılan dökümcüler sanayi sitemizde makine ve
tesisat sayısındaki artış ve döküm sanayimi-
zin ihracat yapması gibi olumlu gelişmeler-
den dolayı döküm atölyelerimiz artık üyele-
rimizin ihtiyacını karşılayamaz durumda.
Ruhsatı olmayan dökümhanelere gerekli iş-
lemleri tamamlamak üzere verilen süre uza-
tılmalı, çalışanlar zora sokulmamalıdır.”
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Türkiye’nin en kurak havzası olan Tuz Gölü Havzası’na bu yıl
içinde düşen rekor yağışların su ve enerji tasarrufu sağlandığı,
son 10 yılda en yüksek rekolteye ulaşıldığı ifade edildi
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içinde düşen rekor yağışların su ve enerji tasarrufu sağlandığı,
son 10 yılda en yüksek rekolteye ulaşıldığı ifade edildi
�� Ziraat Mühendisleri Odası Ak-
saray Şube Başkanı Doğan İpek,
Aksaray’ın da içinde yer aldığı Tuz
Gölü Havzası’nın Türkiye’nin en az
yağış alan havzası olduğunu, böl-
gede ekimi yapılan  hububatın da
sulu ve kuru tarım yöntemiyle ha-
sat edildiğini söyledi.

Geçmiş yıllarda yaşanan kuraklı-
ğın bölge çiftçisini olumsuz etkile-
diğini belirten İpek, “Aksaray’a dü-
şen yağış miktarının 2000 yılından
sonraki dönemde, son 2 yıl dışında
metrekareye yıllık 235 ile 306 mili-
metre arasında değiştiğini görmek-
teyiz. Havzaya deşen yağış mikta-
rındaki bu düşüş, özellikle kıraç ke-
sime kuru tarımla hububat eken
çiftçileri olumsuz etkiledi” dedi.
İpek, “2009 yılında 490.9 milimetre
ile Aksaray’da rekor yağış seviyesi-
ne ulaşılırken, 2010 yılında ise 462.7
milimetre yağış düştü” diye konuştu.

‘Yer altı suları yükseldi’
Tuz Gölü Havzası’nda bu yıl

yağmur bereketi yaşandığını vur-
gulayan İpek, “Türkiye’nin en ku-
rak havzası olan Tuz Gölü Havza-
sı’nda bu yıl içinde düşen rekor ya-
ğışlar su ve enerji tasarrufu sağlar-
ken, son 10 yılın en yüksek rekol-
tesine ulaşıldı” ifadesini kullandı.

2011 yılında özellikle ilkbahar ya-
ğışlarının hububatı olumlu etkile-
diğini dile getiren İpek, şunları
kaydetti: “Tuz Gölü Havzası’nda
yer üstü su kaynağının yok denile-
cek kadar az olması nedeniyle çift-
çinin gözü gökyüzünde. Bu yılda ilk
6 aydaki yağışların toplamı 300 mi-
limetreye yaklaştı. Özellikle Mayıs
ayında 80 milimetre ile son 10 yılın

en yüksek yağışı düşerken, bu du-
rum rekolteyi de beraberinde ge-
tirdi. Sulu tarım alanlarında hubu-
bat ürünlerine 2 veya 3 kez su ve-
rilirken, bu yıl bir kez verilen su ye-
terli oldu. Yağışlarla su tasarrufu
sağlanırken,  yer altı su seviyesi de
3 metre yükseldi. Ayrıca yer altın-
dan daha az su çekildiği için ener-
ji tasarrufu da yapılmış oldu.”

‘Hastalıkların etkisi az oldu’ 
Yağışların hububattaki su ihti-

yacını fazlasıyla karşıladığını ve re-
kolteyi beraberinde getirdiğini vur-
gulayan İpek, sözlerine şöyle devam
etti: “Bu yıl kıraç alandaki hubu-
batla, sulanan alanlardaki hububat
arasında fark yok denilecek kadar
az. Kıraç alanlarda kurak dönem-
de dekardan 200-400 kilogram hu-
bubat alınırken, bu yıl dekardan
400-600 kilogram hububat alını-
yor. Geçmiş yıllarda sulanan alan-
larda dekarda 400-600 kilogram
verim alırken, bu yıl dekarda 700-
800 kilogram civarına ürün alınıyor.
Tuz Gölü’ne doğru 1. sınıf ekmek-
lik buğday ekilen ve sulanan alan-
larda bu verimin dekarda 800 kilo-
gramı geçtiği alan bulunuyor. Ya-
ğışlarla birlikte son 10 yıldaki en
yüksek rekolte seviyesine ulaştık.”

2011’de hububat üzerinde geli-
şen hastalıkların iklime boyun eğ-
diğinin de altını çizen Doğan İpek,
“Bu yıl ilkbahar döneminde yağışın
ardından güneş açtığı için süne ve
kınacık gibi hastalıkların etkisi az
oldu. Hastalıklar bulutlu havada ru-
tubet nedeniyle daha çabuk geliş-
mekte. Bu olmadığı için de hububat
bu yıl daha kaliteli” dedi.

�� Genel Maden İşçileri Sendikası (GMİS),
Türkiye Taşkömürü Kurumu (TTK) çalı-
şanlarını ilgilendiren 24. Dönem Toplu İş Söz-
leşmesi (TİS) görüşmelerinin uzlaşmazlıkla so-
nuçlanması ve yasal sürelerin dolması nede-
niyle 6 Temmuz itibarıyla grev kararı aldı.

TTK’da çalışan GMİS üyesi işçileri ilgi-
lendiren ve 1 Ocak 2011-31 Aralık 2012 ta-
rihlerini kapsayacak 24. Dönem Toplu İş Söz-
leşmesi görüşmelerine 8 Mart 2011’de baş-
lanmış, 29 Haziran itibarıyla 82 maddeden olu-
şan 69 madde üzerinde anlaşma sağlanmış, 13
madde ise ertelenmişti.

İşyerlerine asıldı
13 madde üzerinde anlaşma sağlanama-

ması ve yasal sürelerin dolması üzerine, 60 iş
günü içinde uygulanmak üzere grev kararı alı-
narak noter kanalıyla ilgili taraflara tebliğ edil-
di ve işyerlerine asılarak duyuruldu.

GMİS Genel Başkanı Eyüp Alabaş, yö-
netim kurulu adına yaptığı açıklamada,
TTK işyerleriyle ilgili Çalışma ve Sosyal Gü-
venlik Bakanlığı Çalışma Genel Müdürlü-
ğü’nce sendikalarına 17 Ocak 2011’de yet-
ki belgesi verildiğini anımsattı. GMİS’in,
TTK Genel Müdürlüğü adına Kamu İşlet-
meleri İşverenleri Sendikası (Kamu-İş) ile
yürüttüğü görüşmelerde yasal sürecinde

anlaşma sağlanamadığını anlatan Alabaş,
şunları kaydetti: “TTK işyerlerinde çalışan
üyelerimizin iktisadi, sosyal durumlarıyla ça-
lışma şartlarını iyileştirmek amacıyla ba-
ğıtlamak istediğimiz ancak uzlaşmazlıkla so-
nuçlanan ve yetki kapsamında bulunan iş-
yerlerinde uygulanmak üzere, yönetim ku-
rulumuzca 6 Temmuz 2011 tarihinde 2822
Sayılı Toplu İş Sözleşmesi Grev ve Lokavt
Kanunu’nun verdiği yetkiye dayanarak grev
kararı alındı.”

‘Karar taraflara tebliğ edildi’
Karar, ilgili taraflara noter kanalıyla teb-

liğ edildi. Sözleşme üzerinde yine uzlaşma
sağlanamaması durumunda 60 günlük yasal
süreçte grev tarihi belirlenecek ve 6 gün ön-
ceden ilgili taraflara tebliğ edilecek. Hedef,
çalışanların beklentilerini karşılayacak bir
toplu sözleşme imzalamak. Yeni hükümetin
kurulmasıyla Türk-İş Koordinasyon Kuru-
lu ile görüşmeler yeniden başlayacak. Sen-
dika, bu görüşmelerden beklentileri karşı-
layacak sonuçlar çıkmasını bekliyor. Çerçeve
anlaşmasına uyup uymamayı maden işçile-
riyle değerlendirecek, toplu iş sözleşmesiy-
le ilgili kararları da birlikte alacaklar. GMİS,
maden işçisinin  onay vermediği bir toplu
sözleşmeyi imzalamayacak.

�� Antalya’daki 5 yıldızlı bir otel-
de 14 yıldır temizlik işlerini yürü-
türken kullandığı ağır temizlik
maddesinin dumanı nedeniyle
gözlerini kaybeden Ümmü Ba-
tık’a, yeri kurulan Turizm Emek-
çileri Sendikası’ndan destek gel-
di. Talihsiz kadının yasal hakları-
na yönelik ihlallerin takipçisi ola-
caklarını belirten Turizm Emek-
çileri Sendikası Genel Başkanı
Mustafa Yahyaoğlu’na göre Ba-
tık, turizm işkolunda çalışan bin-
lerce kadın işçi gibi örgütsüz ça-
lışmanın ağır bedelini ödüyor.
Yahyaoğlu, “Yüz binlerce işçi
aynı tehlike altında çalıştırılıyor.
Kimyasal ilaçların sonradan in-
kar ediliyor olması, tehlikenin
büyüklüğünü işverenin de bildi-
ğini gösteriyor. Batık’ın 14 yıllık
kıdem tazminatı, ihbar tazminatı
ve iş kazasından kaynaklı uğradı-
ğı maddi-manevi kayıpların yeri-
ne konulması için sendika avu-
katlarımızı derhal harekete geçi-
receğiz. Ümmü Batık davasını
kazanacağız!” açıklamasını yaptı.

Ümmü Batık’a
sendika
desteği
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TESK Başkanı Palandöken:
Türk döküm sektörü dünyada
14., Avrupa’da ise 5. sırada

TESK 
Başkanı 
Bendevi 

Palandöken



*Serbest piyasa satış fiyatları

DOLAR            EURO BORSA             ALTIN
Cuma 2,3370
Perşembe 2,3330

Cuma                   63.824,52
Perşembe             63.622,00

Cuma                541.00 TL
Perşembe          540.00 TL

İMKB-100 Cumhuriyet 10 TEMMUZ 2011
PASAR

Cuma 1,6290
Perşembe 1,6330

Bir ülkenin ekonomisinde imalat ve hizmetler sek-
törlerin ağırlıkları, iktisatçıların sürekli olarak tar-
tıştığı ve her ülkenin farklı özelliklerine göre
farklı düşüncelere sahip olduğu bir konudur. 

28 Haziran 2011 tarihinde Economist dergisi, bir
ulusun ekonomisinde imalat sektörünün bü-
yüklüğü ve rekabetçiliğinin, o ülkenin refah ve zen-
ginliğinin en önemli kararlaştırıcısı olduğu savıyla
bir tartışma başlattı.  Tartışmayı öneren iktisatçı
Ha-Joon Chang Cambridge Üniversitesi İktisat
Fakültesi mensubu. Chang, KKapitalizm Hakkında
Size Söylemedikleri 23 Şey başlıklı kitabıyla ta-
nınıyor. Tartışmanın karşı tarafı ise, bir zamanlar
Türkiye hükümetlerine de danışmanlık yapmış
olan Columbia Üniversitesi öğretim üyesi JJag-
dish Bhagwati.  Bhagwati,  küreselleşmenin ve hiz-
metler sektörünün güçlenmesinin hararetli bir sa-
vunucusu.

Bu konunun bugün tekrar ortaya çıkmasının
nedeni 2007-2008 krizinin sonuçları.  Son kriz, dün-
yanın 1980’li yıllardan itibaren öncelik kazanmış
olan finans sektörünün imalat sanayiinin önüne
geçmiş olmasının sorgulanmasına yol açtı.  Tar-
tışmanın moderatörü PPatrick Lane’in konuyu su-
narken sıraladığı verilerin başında, finans sek-
törünün tüm yenilikçi uygulamalarının gerçek-
leştiği Amerikan ekonomisinde yarattığı yıkım ve
İngiltere’nin karşılaştığı sorunların yanında, ge-
ri kaldığı düşünülen imalat sektörü ağırlıklı Alman
ekonomisinin performansının dikkat çekici sağ-
lamlığı ile Çin’in gerçekleştirdiği ekonomik bü-
yüme oldu.  Moderatör, konunun, ulusların refahı
için hizmet ve imalat sektörlerinin hangisinin ter-
cih edilmesi gerektiği gibi basit bir soru ile geçiş-
tirilemeyecek kadar karmaşık olduğunu söylüyor.
Çünkü, Japonya gibi imalat sektörü odaklı bir eko-
nominin uzun zamandan beri içinde bulunduğu
durgunluk ile Hindistan’ın hizmetler sektöründeki
başarılı büyümesi, tartışmanın farklı boyutları ol-
duğunu gösteriyor.

Chang, 2002-2005 yılları arasında UNIDO veri-
lerine göre finans, turizm ve ticaret gibi hizmetler
sektörleri ile zenginleşen İsviçre ve Singapur gibi
ülkelerin, dünyada imalat sanayinde kişi başına
en yüksek katma değer yaratan ülkeler olduğunu
belirtmektedir.  2002 yılında Japonya, imalat sa-
nayinde kişi başına ikinci en yüksek katma değer
yaratan ülke olarak öne çıkmaktadır.  Ayrıca, hiz-
metler sektörü temelli model ülkelerin, dünyadaki
en güçlü imalat sektörüne de sahip olduklarını vur-
gulamaktadır. Chang bu arada, güçlü bir imalat ve-
ya hizmet sektörüne sahip olmadığı halde yüksek
yaşam standartlarına sahip Avustralya’nın bu
zenginliğini, ülkenin doğal kaynaklarına borçlu ol-
duğuna dikkat çekmektedir.  

Chang’ın söylemiyle, ülkeler belirli bir kal-
kınma düzeyini aştıktan sonra post-endüstri-
yel veya endüstrileşmenin gerilediği (deindus-
trial) bir düzeye erişmektedirler.  Bu kavramlar,
imalat sanayiinde teknolojik ilerleme ile birlik-
te çalışan sayısının oranının azalmasıyla ilgilidir.
2008 krizinin ortaya çıkmasındaki başlıca neden,
yenilikçi finansal uygulamaların sürdürüleme-
yecek boyutta verimliliklerinin artmasıdır. Son
yıllarda yüksek verimlilik artışı sergileyen finans,
telekomünikasyon ve ulaştırma hizmetlerinin
başlıca müşterileri imalat yapan firmalardır.
Dolayısıyla hizmet sektöründeki büyüme, ima-
lat sanayiindeki canlılık ve büyümeye bağlıdır.
Zayıflayan bir imalat sanayii, ülkenin hizmet-
lerinin kalitesinin ve ihraç edilebilirliğinin de
azalması sonucunu yaratmaktadır.  Ekonomi
içerisinde hizmet sektörünün payının artması, ül-
kenin ihracat gelirlerinin düşmesine neden ola-
caktır.  İmalat sanayiine dayalı ihracat artma-
dıkça, ithalat yapmak zorlaşacaktır. Yunanistan
ekonomisinde turizm ve deniz nakliyatının güç-
lü olduğu bir hizmet sektörünün ağırlığı ile bu-
gün karşılaşmış olduğu ödemeler dengesi soru-
nu, bu durumun en iyi örneğidir.  

Chang’a göre, önümüzdeki dönemde finans sek-
töründe uygulanacak sıkı düzenlemeler, bu sek-
tördeki verimlilik artışını büyük ölçüde yavaşla-
tacaktır.  İmalat sektörü, sanayi devriminin baş-
langıcından beri maddi ve sosyal gelişimin te-
melini oluşturmuştur ve yakın gelecekte de bu
özelliğini koruyacaktır.  

Bu hafta, bu sütunun sınırları içinde, bir ulusun
refahı için hangi sektörün daha önemli olduğu tar-
tışmasının taraflarından Chang’ın görüşlerini
özetledik. Gelecek hafta, tartışmanın diğer tara-
fında yer alan Jagdish Bhagwati’nin görüşlerine
yer vereceğiz.  En sonda da, bu tartışmanın Türkiye
ekonomisi bağlamında bir incelemesini yapma-
ya çalışacağız.

PROF. DR. 
ESİN ERGİN

esinergin@aydinlikgazete.com

Ekonominin yapısı (1)

TOKİ Başkanı’nın Bakanlığa yükseltilmesi endişe yarattı

‘Yandaşa ihale eli’ bakan yapıldı!
İnegöl Müteahhitler Derneği Başkanı Fahrettin Baykan, TOKİ’nin bütün işleri yandaşa
ihale ettiğini, İnegöllü müteahhitlerin en ufak bir iş dahi alamadığını anlattı
TARIK TEKGÖZLİ

�� Toplu Konut İdaresi (TOKİ) Başkanı Er-
doğan Bayraktar’ın Çevre ve Şehircilik Bakanı
olarak görevlendirilmesi, müteahhitler ara-
sında kaygı yarattı. Zira TOKİ, geçmiş yıllarda
yandaşa kaynak aktarma mekanizmasına
dönüştürüldü. TOKİ Başkanı’nın Bakanlık se-
viyesine yükseltilmesi, Fethullahçılara ve yan-
daşlara kaynak aktarmanın daha ‘organize’ yü-
rütüleceği endişesine yol açtı. 

İnegöl Müteahhitler Derneği Başkanı Fah-
rettin Baykan, Aydınlık’a yaptığı açıklamada,
TOKİ’nin bütün işleri yandaşa ihale ettiğini,
İnegöllü müteahhitlerin en ufak bir iş dahi ala-
madığını anlattı. Baykan “TOKİ İnegöl’de 680
daire yaptı, dairelerde kullanılan çivileri dahi
Ankara’dan getirtti. Bütün işleri yandaşa
ihale ettiler. İnegöllü müteahhitlere tek bir iş
dahi verilmedi” dedi. 

İmarda da ‘kıyak’
İnegöl’de müteahhit bina yapmak istediğin-

de 3 kat verildiğini söyleyen Fahrettin Baykan,
aynı binayı hükümet yapmak istediğinde ise 5
kat verildiğini belirtti. “Açıkça ayrımcılık yapı-
lıyor” dedi Baykan, “Daha önce yapılan adliye
binası 5-6 katlı. Yeni yapılacak hastane ihalesi
5 katlı olarak TOKİ’ye verildi. Aslında TOKİ
üzerinden kendi müteahhitlerine veriyorlar.’’ 

Fukaraya değil zenginlere
Baykan’ın “devletin açıkça müteahhitliğe

soyunmasını”  eleştirmesi üzerine, halkın
ucuz konut edinmesinin başka bir yolu ol-
madığını hatırlattık. Ancak Baykan “Fakir fu-
karaya ev iddiası gerçeği yansıtmıyor” dedi.
“TOKİ İnegöl’de yaptığı dairelerdin 586’sının
dağıtımını yaptı. Bunlardan yalnızca 100 dai-
re dar gelirliye verildi, geriye kalan  daireler
orta ve üst dereceli insanlara satıldı.” 

Fethullahçılara kaynak aktarmada uzmanlaştılar
�� TOKİ, AKP’nin Fethullahçılara ve yan-
daşlara kaynak aktarmada Kalkınma Ajans-
larıyla birlikte kullandığı iki ana mekaniz-
madan biri.  Bu iki birim üzerinden yasal yol-
dan kamu kaynakları yandaşlara aktarılıyor.
Gazeteci Harun Gürek’in ‘ AKP’nin Müte-
ahhitleri’ adıyla kitap olarak yayınladığı araş-
tırmaya göre, TOKİ’nin AKP döneminde yap-
tığı 16 katrilyonluk ihalenin 10 katrilyonu Fet-
hullahçı işadamlarına aktarıldı.

1993’ten beri küçük derneklerde bir ara-
ya gelen cemaatçı işadamları, AKP iktidarıyla
birlikte ihaleler alıp büyümeye başladılar.
Özellikle 2004 krizinde ‘Anadolu Aslanları’
batarken bunlar yükseldi. 7 bölgede federas-
yonlar oluşturup, Türkiye İşadamları ve Sa-

nayiciler Konfederasyonu (TUSKON) adlı
çatı örgütünü kurdular. 2009 yılında sanayi
odalarına ve işadamı örgütlerine hakim olmak
için atağa geçtiler. Türkiye Odalar ve Borsa-
lar Birliği (TOBB ) ve Dış Ekonomik İlişki-
ler Kurulu (DEİK) gibi özel sektörün ulus-
lararası alandaki ilişkilerini yürüten kuruluş-
ları ele geçirmeye çalıştılar. Başaramayınca,
hukuksuz bir biçimde ve Hükümet eliyle
uluslararası toplantılara TUSKON dahil edil-
meye başlandı. 

12 Haziran seçimlerinin ardından TOKİ
başkanının bakanlık seviyesine yükseltilme-
si, yukarda özetlediğimiz organizasyonun
daha merkezi biçimde yürütüleceğinin işareti
oalarak değerlendiriliyor.

TOKİ Başkanı Erdoğan Bayraktar

İnegöl 
Müteahhitler

Derneği 
Başkanı 

Fahrettin 
Baykan
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EBSO Başkanı Yorgancılar, cari açığa çözümü gösterdi:

İthal edilen ara mallar Türkiye’de üretilsin
“Ara malı ithalatı, sanayi üretiminin yüzde 86’sına yükseldi. Bu da, üretime 
dayalı bir sanayi politikasının zorunluluğunu açıkça ortaya koymaktadır”
HAYATİ ÖZCAN/ İZMİR

�� Ege Bölgesi Sanayi Oda-
sı Yönetim Kurulu Başkanı
Ender Yorgancılar, cari açık
sorununun, ithal edilen ara
malların girdi tedarik stra-
tejisiyle Türkiye’de üretil-
mesi sağlanarak ortadan kal-
kabileceğini söyledi. İtalya ile
Çin arasında Türkiye’den
başka güçlü üretime sahip
ülke bulunmadığına dikkat
çeken Yorgancılar, “Bu ko-
numun sürdürülebilmesi için
devletin sanayiciye dünya-
daki rakipleriyle eşit ola-
naklar sunmasını” istedi.

Yerli üretimin
korunmasını istiyoruz

Karşıyaka Rotary Kulü-
bü’nün 7 temmuz günkü
toplantısına katılan Yorgancılar, ara malı ithalatı-
nın, sanayi üretiminin yüzde 86’sına yükseldiğini be-
lirtti. Yorgancılar, “Bu da, üretime dayalı bir sanayi
politikasının zorunluluğunu açıkça ortaya koy-
maktadır. Cari açığı Girdi Tedarik Stratejisiyle dur-
durabiliriz” dedi. “Türkiye ekonomik potansiyeli
yüksek bir ülke olmasının avantajlarını, AB ülke-
lerinin finansman sorunu ve coğrafyasındaki siya-
si belirsizlik devam ederken en etkin şekilde kul-
lanmak zorundadır. Belli sektörlerde başlayan
Girdi Tedarik Stratejisi çalışmaları ile yerli üreti-
min korunması, yurtdışından ithal edilen ürünle-
rin Türkiye’de yapılabilmesi en büyük dileğimizdir.”

Buzdolabının kompresörü bile ithal
Yorgancılar, Avrupa’daki her 5 buzdolabından

birinin Türkiye’de üretilmesiyle övünüldüğünü, an-
cak buzdolabının hayati parçası kompresörün it-
hal edildiğini anlattı. Yorgancılar, ev tipi soğutu-
cularda kullanılan kompresörlerin ana parçaları-
nın bakır ve demirden üretildiğini, Çin’in geride

kalan 5 yılda bakır ve de-
mir cevherlerinin bulun-
duğu ülkelerdeki maden-
cilik yatırımlarını artırdı-
ğını örnek verdi. EBSO
Başkanı Yorgancılar,
1990’lı yıllara kadar Tür-
kiye’nin ihracatının yüz-
de 90’ını tarım ürünleri
oluştururken bugün yüzde
90 sanayi ürünü ihraç eder
hale gelindiğini vurguladı.
Türk sanayicisinin verim-
liliği, maliyet kontrolünü
öğrendiğini, inovatif ürün-
lere yöneldiğini ifade eden
Ender Yorgancılar, Ar-Ge
desteklerinden yararlan-
mak için Ar-Ge bölümün-
de en az 50 eleman istih-
dam edilmesi şartının göz-
den geçirilmesini, bu sayı-
nın indirilmesini istedi.

Bölgede en kaliteli üretim bizde
Türkiye’nin bulunduğu coğrafyada önemli bir

konuma geldiğini anlatan Yorgancılar, şöyle ko-
nuştu: “Dünyanın yaşadığı krizlerden sonra
büyümede önemli bir noktaya geldik. Sanayide
Avrupa’da bile söz sahibiyiz. İtalya’dan Çin’e ka-
dar olan bölgede bizim kapasitemizde ve kali-
temizde üretim yapan kimse yok. Enerji fiyat-
larımız yükseliyor, döviz kurları artmıyor, yine
de 130 milyar dolarlık ihracat gerçekleştiriyo-
ruz. 2023 yılını beklemeden 500 milyar dolarlık
ihracat hedefini yakalayabiliriz. Ancak biz sa-
nayiciler kullandığımız enerji başta olmak üze-
re üretim girdileri ve istihdam üzerindeki yük-
ler açısından yurt dışındaki rakiplerimizle eşit
şartlarda üretim yapabilmek istiyoruz. Bundan
sonraki süreçte, yürütülecek politikalarda üre-
timin esas alınması, beklenen reformların bir an
evvel çıkarılması ve Türkiye’nin hedeflerine ulaş-
ması yönünde adımlar atılması sağlanmalıdır.”

Borcu borçla 
kapatmaya çalışıyoruz
�� Yüksek büyüme rakamlarına işa-
ret eden Yorgancılar, “Şirketlerin
para kazanıyor olması lazım ama
borç azalmıyor, işsizlik oranı da düş-
müyor” dedi. EBSO’nun üretimden
satışlar kriterine göre yaptığı büyük
sanayi kuruluşları anket çalışmasına
göre, ilk 100’de yeralan firmaların
borç ve özsermaye oranı bir yılda
yüzde 88’den 108’e fırladı. Borç ve
aktif oranı da yüzde 48’den 52’ye çı-
karak risk sınırını aştı. Yorgancılar,
“Borcu borçla kapatmaya çalışıyo-
ruz” dedi.

Yabancının kâr transferi 
4 ayda yüzde 81 arttı
�� Yorgancılar, yabancıların kâr
transferinin 2010 yılında yeniden
artışa geçtiğini, 2011 yılının ilk 4
ayında yüzde 81’lik artışla 1 mil-
yar 829 milyon dolara ulaştığını
bildirdi. 2002 yılından bu yana
kar transferi toplamı ise 16 milyar
doları bulmuştu. EBSO Başkanı
Yorgancılar, “Yabancı gelmiş bor-
sada, ticarette kazanmış, vergi
ödemeden yurtdışına götürmüş”
dedi. Yorgancılar, yabancı serma-
yenin istihdam yaratarak ülke-
mizde kalmasını sağlayacak bir
model uygulanması gerektiğini
savundu.

Yabancı
yatırımcı avına
çıkacakmış
�� “İthalatla büyüyorsunuz’’ eleş-
tirisini “acımasız” bulduğunu söy-
leyen Ekonomi Bakanı Zafer Çağ-
layan, ‘’Tabi ki katılıyorum” diye-
rek cari açığın “önemli bir mesele”
olduğunu da söyledi.  Dün Mer-
sin’de katıldığı bir toplantıda ko-
nuşan Çağlayan, “Yabancı serma-
yeyi Türkiye’ye çekerek, cari açığın
belini kıracağız Allah izin verirse”
dedi.  Ekonomi Bakanlığının, dün-
yanın 137 merkezinde 187 ticaret
müşaviri olan dünyanın en yaygın
örgütü olduğuna dikkati çeken
Çağlayan, tüm dış ticaret ateşele-
ri ile ülkeleri takip ettiklerini, çün-
kü yatırım avcılığı yapacaklarını
söyledi.

Çağlayan, “81 ili masaya yatırdık
ve  hangi ilden hangi ülkeye hangi
sektör ile ihracat yapıldığının hep-
sini tespit ettik. 73 ülkede 1243 sek-
törü inceledik, Türkiye’nin hangi
ülkelere hangi sektörlerle ihracat
yapacağını belirledik” dedi.

Çağlayan, enerjide dışa bağım-
lılığı da nükleer enerjiyle çözmeyi
planladıklarını belirtti.

Mersin’e 2.9 milyar
Euroluk konteyner limanı

Ekonomi Bakanı Zafer Çağla-
yan, Mersin’e önümüzdeki dört
yılda 8 milyar liraya yakın yatırım
yapılacağını söyledi. Mersin’e dün
yaptığı ziyaretlerde konuşan Çağ-
layan, yatırımların Akdeniz Oyun-
ları, Çukurova Havaalanı, Tarsus
Kazanlı Sahil Şeridi Projesi gibi
projeler kapsamında gerçekleşti-
rileceğini belirtti. Çağlayan, “Mer-
sin ticaretin önemli bir merkezi ha-
line gelecek. Mersin’e 2.9 milyar
Avro yatırımla konteyner limanı ya-
pacağız. Bu parayı Yunanistan’a
verseniz krizden kurtulur” dedi.
Çağlayan, Mersin’de ayrıca bin
100 yataklı Türkiye’nin altıncı bü-
yük hastanesinin temelinin atıla-
cağını bildirdi.

Ekonomi Bakanı
Zafer Çağlayan.

�� Tüketici Dernekleri Federasyonu (TÜ-
DEF) Genel  Başkanı Sıtkı Yılmaz, Tüketi-
ciyi ‘devre tatil’ konusunda uyardı. Tüketiciyle
önce anket yapıldığını ardından bedava tatil
vaadiyle tatil yöresine davet edildiğini anla-
tan Yılmaz, kurulan tuzağı ve tüketicinin hak-
larını şöyle anlattı: “Tüketiciye gittiği yerde
devre tatil sözleşmesi imzalatılıyor. Böylece

tüketici bedava tatilden borçalanarak eve dö-
nüyor. Tüketicilerin büyük çoğunluğu cayma
hakkı olduğunu bilmiyor. Oysa bedava tati-
le davet eden kurum, devre tatil sözleşmesi
yanında tüketiciye ayrıca bir ‘cayma belgesi’
vermek zorundadır. Sözleşmeyi imzalasa
dahi, tüketici tatil hakkını kullanmadığı sürece
sözleşmeden dönme hakkına sahiptir.’’

Devre tatilden cayma hakkınız var
�� Konya’nın Beyşehir İlçe-
si’nde kanal suyunun  taşması
sonucu, toplam 30 dekar hu-
bubat, sebze ve şeker panca-
rı ekili alanın sular altında
kaldı. Beyşehir Ziraat Odası
Başkanı Adem Metli, yaşa-

nanları “vurdumduymazlık’’
olarak nitelendirdi. Metli,
suyun ekili alanlara zarar
vermesine neden olan so-
rumluların ortaya çıkarılıp
çiftçinin zararının bir an önce
ödenmesini istedi.

Beyşehir’de su baskını

Kabinenin tepe yöneticileri,
TUSKON’un genişletilmiş Başkanlar
Divanı’nda (3 Mayıs 2011)



�� Türkiye’de yabancı olarak yaşamak ger-
çekten Avrupa ve dünya ile kıyaslandığında
çok daha zor. Türkiye’de yaşamaya gelen ya-
bancılar özellikle Türk soylu olan Balkan
göçmenleri. Bunlar belirli dönemlerde Türk
vatandaşı olarak kabul edilselerde çoğun-

lukla diaspora oluşturmaları için Osmanlı
sonrası Balkan devletlerinin vatandaşları ola-
rak kalmaları istendi. Çift vatandaşlık kav-
ramının henüz oturmadığı dönemlerde Türk
vatandaşlığına geçmek oldukça zordu. Tür-
kiye Türk soylulara bazı istisnai haklar ver-

se de Türkiye’de doğmuş ve okumuş
olmasına rağmen Rumeli-Balkan
Türklerine vatandaşlık hakkı ver-
miyor.

EMENİKE’NİN DURUMU
Türkiye’de malesef yabancılar

hukuku idari kurallara bağlı. Tür-
kiye’de herhangi bir suça adı karış-
mış ve hakkında işlem yapılmış bir
yabancı mutlaka yabancılar şubeye
götürülüyor. Emenike’de işte bu
yüzden yabancılar şubeye götürüldü
ve hakkında inceleme yapıldı. Eme-
nike Nijeryalı, Türkiye’yle bir bağı
yok. Emenike’ye nasıl yabancı gö-
züyle bakılıp yabancılara mahsus
kanunlar uygulanıyorsa, Türkiye’de
doğmuş, Türkiye’de temel eğitim al-
mış veya Osmanlı tarafından bir
yerlere gönderilmiş Türklere de
aynı uygulama yapılıyor.
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Cisreşşuğur vahşetinin arkasındaki Türkiye bağlantısı

Saldırının liderliğini
yapan Sari Hammudi ile
Enver Nafi Aldoş, Mart
ayında Yayladağ’a gelen
ilk Suriyeli kafiledeydi.
Eğitimden geçirildikten
sonra yeniden Suriye’ye
gönderildiklerini itiraf
ettiler. ‘Katliamda
Türkler de vardı’ iddiası.
İddialar Büyükelçinin
Dışişleri Bakanlığı’na
gönderdiği raporda.

Katliamdan
sonra ortaya
çıkan toplu
mezar 

Katliamdan
sonra ortaya
çıkan toplu
mezar 

ŞAM/AYDINLIK

�� Cisreşşuğur katliamını, Türki-
ye’ye Mart ayında gelen ilk 256  ki-
şilik Suriyeli göçmen grubunda yer
alan kişilerin gerçekleştirdiği, sal-
dırganlar arasında Türk uyruklula-
rın da bulunduğu belirtiliyor.

Bu iddianın kaynağı olarak, kat-
liamın liderliğini yaptığı öne sürülen
ve halen barınmakta olduğu Yayla-
dağ’daki kamptan El Cezire tel-
evizyonuna açıklamalar yapan Sari
Hammudi’nin sözleri gösteriliyor.
Hammudi, El Cezire’deki konuş-
masında Cisreşşuğur katliamını kas-
tederek, “Silahlı devrimi başlattık,
diktatörlüğü devireceğiz” dedi.

Amca: Beyniyle oynadılar
Hammudi gibi katliama katılan ve

daha sonra yakalanan Enver Nafi
Aldoş da, Suriye televizyonunda
yayımlanan itiraflarında, ilk gru-
bun içinde Türkiye’ye gittiğini, ken-
disiyle birlikte bazı kişilerin kamp-
tan alınıp “bir yere” götürülerek eği-
timden geçirildiklerini söyledi. Al-
doş’un açıklamalarına göre, eğti-
min arkasından yeniden Suriye’ye
gönderildiler. Sınırdan silahlar da so-
kuldu ve böylece katliamı gerçek-
leştirdiler. Aldoş, saldırıyı gerçek-
leştiren grubun içinde Türklerin
yanı sıra kaçakçıların da bulundu-
ğunu belirtti. Aldoş, Türklerden ki-
milerinin daha sonra yakalandığını
ifade etti.

Sari Hammudi’nin Dara’da ya-
şayan amcası, Hammudi’nin ve Al-
doş’un açıklamalarını doğruladı.
Amca Hammudi, yeğeni Sari’nin
nahiye binasını ateşe verdiğini, na-

hiye müdürünün arabasına el koy-
duğunu, müdürü öldürmesine ise
kendisinin engel olduğunu anlattı.
Amca, “Yeğenime Yayladağ’daki
kampta ders verdiler. Beyinleriyle
oynadılar” dedi. Katliamdan sonra
Türkiye’den yeğenine ve diğer sal-
dırganlara “Gelin, bekliyoruz” me-
sajı geldiğini söyledi.

Büyükelçinin raporu
Bu açıklamaların ve kamuoyu

önünde yapılan itirafların arkasın-
dan, Türkiye’nin Şam Büyükelçisi
Ömer Önhon Cisreşşuğur’a giderek
incelemeler yaptı. Büyükelçi Önhon,
incelemelerinin sonucunu bir ra-
por halinde Dışişleri Bakanlığı’na
sundu. Raporda, Sari Hammudi’nin
açıklamaları ile Enver Nafi Aldoş’un
itiraflarının da yer aldığı belirtiliyor. 

Raporun Dışişleri Bakanlı-
ğı’ndaki akibeti bilinmiyor.

Albayrak kardeşler
Müslüman Kardeşler’in 80’li yıl-

larda Suriye’de gerçekleştirdiği oto-
büslere ve trenler bomba koyma
gibi sabotajlarda da Türk uyruklu-
ların kullanıldığı öğrenildi. 

Suriyeli bir kaynak, MİT’in o dö-
nemde sınır boyunda “çok faal” ol-
duğunu ve bazı Türklerin o eylem-
ler sırasında yakalandığını ifade
etti. Suriyeli kaynağın belirttiğine
göre, Altınözü’nün Bokşin köyünden
Mustafa ve Mehmet Albayrak kar-
deşler sabotajlar yaparken 1987 yı-
lında yakalandılar ve yargılanarak
idam cezasına çarptırıldılar. Ancak
Albayrak kardeşler idam edilmedi.
Daha sonra değiş-tokuşla Türki-
ye’ye iade edildikleri sanılıyor. 

Katliamı yapanlar ilk gruptan

�� Referandumla Kuzey Sudan’dan ayrılma kararı
alan Güney Sudan resmen bağımsız bir devlet oldu.
AA’nın aktardığına göre, Güney Sudan’ın Başkenti
Juba’da, yaklaşık bir haftadır Juba’da bağımsızlık günü
için kutlamalar düzenleniyor. Binlerce Güney Sudanlı
sokaklarda plastik kutulardan bozma davullar eşli-
ğinde danslar ederek ve havai fişekler fırlatarak kut-
lamalar yaptı. Eski liderleri John Garang ve yeni baş-
kanları Salva Kiir’in resimlerini taşıyan gruplar, Gü-
ney Sudan marşını söyleyerek törenin yapılacağı Güm-
rük Meydanı’na doğru ilerlemeye başladı. Tören ala-
nında kutlamalara erkenden başlayan çok sayıda Gü-
ney Sudanlının gözyaşlarına hakim olamadığı görüldü.
Ülkenin yeni bayrağı deneme amaçlı göndere çeki-
lirken, alandakiler sevinç gösterisinde bulundu.

İlk tanıyan Kuzey Sudan
Güney Sudan, 2005 yılında yapılan ve Sudan’da on-

larca yıldan beri süren savaşı sona erdiren barış an-
laşması uyarınca, Ocak 2011’de yapılan referan-
dum ile kuzeyden ayrılma kararı almıştı. Kuzey Su-
dan Devlet Başkanlığı İşlerinden sorumlu Bekri
Hasan devlet televizyonundan, Güney Sudan’ı ba-
ğımsızlığını ilan edeceği 9 Temmuz tarihinden itiba-
ren resmen tanıyacaklarını duyurmuştu. Türkiye, Mı-
sır, ABD ve Almanya ilk tanıyan ülkelerden oldu. AA

Güney Sudan’da
ba��ms�zl�k
kutlamalar�

ALİ RIZA TAŞDELEN / PARİS

�� Le Figaro gazetesi Fransa ordusunun Libya-
lı isyancılara roket atar, makinalı tüfek ve ağır
namlulu silahları paraşütle attığını ortaya çı-
karmıştı. Rusya, Çin, Afrika Birliği ve hatta sal-
dırgan ortağı İngiltere Fransa’ya tepki gösterince,
Fransa Dışişleri bakanı Alain Juppé, Savunma
Bakanlığı sözcüsü Laurent Teisseire ve Genel
Kurmay birer açıklama yapmak zorunda kaldı.

Rusya Dışişleri bakanı Sergey Lavrov, Fran-
sa’nın “Birleşmiş Milletler Güvenlik Konseyi’nin
1970 sayılı kararını ihlal ettiğini” belirterek Fran-
sa’dan açıklama istedi. Çin aynı doğrultuda Gü-
venlik Konseyi’nin kararlarına uyulması çağı-
rısında bulundu. Afrika Birliği Komisyonu
Başkanı Jean Ping, Fransa’nın hareketini “teh-
likeli ve tüm bölgeyi riske atan bir adım” ola-
rak değerlendirdi ve Fransa’yı kınadı. 19
Mart’da Paris ve Washington ile Hava saldırı-
sına başlayan Londra’dan yapılan açıklamada

isyancılara silah yardımı yapılmasına karşı ol-
dukları belirtildi.

Bu tepkiler üzerine Moskova’da bulunan
Fransa Dışişleri bakanı Alain Juppé, Güvenlik
Konseyi kararları çerçevesi içinde kaldıklarını
ve gıda yardımının yanında silah yardımı ya-
pacaklarını “BM ve operasyona katılan NATO
üyesi ortaklarına ilettiklerini” açıkladı. 

Kaddafi’ye NAZİ benzetmesi
Savunma Bakanlığı sözcüsü Laurent Teis-

seire’nin açıklaması ise çok gülünç: “1940 yılında
İngiliz dostlarımız Fransız direnişçilerine aynı
yolla silah yardımı yapmışlardı” diyerek Nazi
işgalcilerine karşı savaşan Fransızlar ile Kad-
dafi’ye karşı kışkırtılan Libyalı isyancılar eşdeğer
görülüyor.

Fransız Genel Kurmayı ise paraşütle atılan
sılahların hafif silahlar olduğunu açıkladı. Sö-
zümona “sivilleri korumak” için başlatılan
hava saldırılarında binlerce Libyalı yaşamını yi-

tirdi. Hava saldırıları yetmedi, bu çetelere
milyonlarca avro aktarıldı. Şimdi de silah.

‘Paris ABD’nin maşası olmuştur’ 
Geçen ay, Terörizm Mağdurlarına Yardım

ve Terörizm üzerine Eğitim ve Araştırmalar
Uluslararası Merkezi (CİRET-AVT) Libya
ile ilgili bir rapor yayınladı. Mayıs ayı içinde bir
hafta Bingazi ve bir hafta Trablus’ta yapılan an-
ketin sonuçlarının yer aldığı rapor Fransız ba-
sınında da geniş yer buldu. Fransız ve Cezar-
yirli eski senatör, gazeteci ve istihbaratçılardan
oluşan ekip, Libya’da Tunus ve Mısır’da oldu-
ğu gibi bir halk ayaklanmasının olmadığını ve
yaşananların bir dış müdahale ile gerçekleşti-
ği belirtilerek Sarkozy’nin izlediği politika
eleştiriliyor: “Paris bu hesapsız angajmanıyla
Libya saldırısında ABD’nin oyununu oyna-
mıştır. Sarkozy bu koalisyonun motoru rolüne
soyunmuştur. Yenilgi durumunda sorumluluk
üzerine yıkılacaktır” tespiti yapılmaktadır.  

Libya saldırısı 

Fransa’ya tepkiler sürüyor

�� Çin Dışişleri Bakanı Yang Jiechi, geçen Ha-
ziran ayında Kazakistan’ın başkenti Astana’da,
Şanghay İşbirliği Örgütü (ŞİÖ)’nün 10. yılını kut-
laması dolayısıyla bir değerlendirme yapmıştı.
Bakan, China Daily’de yayınlanan analizine,
ŞİÖ’nün kurulduğu 10 yıl öncesindeki günleri
tanımlayarak başlamıştı: “O günler ki, ABD’nin
stratejisini türlü çeşitli isim-
ler altında BOP projesi için
düğmeye bastığı günlerdi.
O günler ki, bölgemizde
taşların yerinden oynadığı,
askerimizin başına çuval,
milletimizin başına BOP
eşbaşkanının geçirildiği
günlerdi.” Yang Jiechi’nin
analizine dönersek, şöyle
tanımlamıştı o günleri ya-
zısının girişinde:   

“Uluslararası politik ve
ekonomik düzen, büyük
bir altüst oluşun ve yıkımın
arifesindeydi. Bölge gü-
venliğinin ve istikrarının önündeki en büyük teh-
dit, terörist, köktendinci ve bölücü güçlerdi. Böl-
ge ülkeleri güçlerini birleştirerek bir işbirliği oluş-
turmak üzere birbirlerine güvenmeye ihtiyaç
duydu. ŞİO’nun oluşmasının arkasında bu istek
ve ihtiyaç vardı.”

Aradan geçen 10 yılda, ŞİO üyesi ülkeler
100’den fazla çok önemli işbirliği anlaşması im-
zaladı, 10 kadar ortak tatbikat yaptı, uluslar ara-
sı uyuşturucu kaçakçılığına ve terörizme karşı
istihbarat ve istişare için aralarında çeşitli me-
kanizmalar kurdu. 

Çin Dışişleri Bakanı, ŞİÖ’nün doğduğu tab-
loyu çizdikten sonra
ŞİÖ’nün ufuk çizgisine geç-
miş ve şunları yazmıştı: 

“ŞİO’nun en önemli mis-
yonu, terörizm, köktendin-
cilik ve bölücülükle müca-
deledir. Üye ülkeler bu üç
güçle mücadeleyi esas al-
mıştır. Üyelerin ve tüm böl-
genin güvenliğin, sağlamak
üzere bu temelde mücade-
le etmektedirler. ŞİO’nun
oluşturduğu ‘Şanghay ruhu’
karşılıklı güven, ortak çıkar,
eşitlik, istişare, farklı kül-
türlere saygı, ortak kalkın-

ma yolu aramak ilkelerine dayanır. “Şanghay
ruhu”, üyelerinin güvenlik ve kalkınmasını gö-
zetir. Devletler arası ilişkilerde yeni tip bir mo-
del önerir, bölgesinde uyum inşa etmeyi amaç-
lar. ŞİO, paktlara, çatışmalara, başka ülkeleri ve
örgütleri hedef almaya karşıdır.” 

Asya’da dolaşan
‘Şanghay ruhu’

Emenike ve
Türk yabancılar

Fransa Cumhurbaşkanı Nicolas Sarkozy
Libyalı isyancıların Lideri Mustafa
Abdülcelil ile görüşürken.
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Türkiye onu 80’li yıllarda “Çağdaş Türkü”yle ta-
nıdı... “Rami Kışlası” bilinen en güzel türküle-
rinden sadece biri. Ege türkülerini Anadolu’yla
harmanlayan, Batı enstrümanlarını da içine gö-
men Çağdaş Türkü, daha sonra solo albümler de
kazandırdı müzik sektörüne. İşte Tolga Çandar
onlardan biri. Çağdaş Türkü’nün kadife gibi yu-
muşacık sesli solisti, bundan sonra Meclis’te kük-
reyecek. 
� Tolga Çandar’ı nasıl anlatırsın?  

Muğla’nın Milas İlçesi’nde doğmuşum.
Emekçi bir ailenin tek çocuğuyum. Ailem “İkin-
ci bir çocuğa gücümüz yetmez, bir tane olsun oku-
tabilelim” diyerek ikinci bir çocuk yapmamış. İlk,
orta ve lise öğrenimimi Milas’ta tamamladıktan
sonra ODTÜ Mühendislik Fakültesi İnşaat
Mühendisliği Bölümü’nü bitirdim. Öğrencilik yıl-
larımda, yaz tatillerinde aile bütçesine katkıda bu-
lunabilmek için taş ocaklarında, turizm sektö-
rünün birçok bölümünde, gemilerde çalıştım.
Üniversitede ise arkadaşlarımla kurduğumuz
Çağdaş Türkü Topluluğu ile müzik yaşamıma
başladım. Aynı zamanda AST’ta ve ODTÜ
Oyuncuları’nda tiyatro yaptım. “Bizim Evin
Halleri” TV dizisinde ve “Dondurmam Gaymak”
adlı filmde oyuncu olarak görev aldım. Grup, solo
ve ortak çalışmalarla birlikte toplam 20 civarın-
da kaset, CD ve uzunçalar yaptım.

‘Halkımız sahteyi sevmiyor’
� Konserlerinde izleyicilerle sıcak bir iletişim
kuruyorsun. Bunu nasıl gerçekleştiriyorsun?  

Sanırım bunun için önce yaptığınız işi çok sev-
meniz gerekiyor. Sonra halkı, o türküleri üreten,
ürettiren toplumu sevmek gerekiyor. Karşılıklı
güven de çok önemli. Aynı zamanda çok çalış-
mak... Konser dinleyicisinin ilgisini sahnede tu-
tabilmek için tiyatroyu da destekleyici sanat ola-

rak kullanıyorum.
Yaşadığım ya

da yazdığım
olayları pay-
laşıyorum
dinleyicile-
rimle. Sa-
nırım sah-
nede, gün-
lük ya-
şamda ol-

duğu gibi,
gerçek ol-
mak çok

önemli. Hal-
kımız sahteci-

liği sevmiyor.

Ne isen o olmanı bekliyor.
� Edebiyatla ve sinemayla ilgileniyor musun?

Zamanımı buna göre ayarlayıp mutlaka
okumaya çalışıyorum. Okumadan yenilenmek ol-
muyor. Sinema ve tiyatro son 1 yıldır zor zaman
ayırabildiğim alanlar ne yazık ki. Umarım bun-
dan sonra daha fazla zaman ayırabilirim.
� Ne zaman girdin politikaya? Neden CHP?

Yurtseverlerin “Bize göre değil” deyip boş bı-
raktıkları bu alan yeteneksiz, bilgisiz, kötü niyetli
insanların eline kaldı. Bugün bu ülkenin bu hale
gelmesindeki en büyük pay sahiplerinden biri de
sözde aydınlardır. Her şeye tepeden bakmayı en-
telektüellik sananların yerine bu ülkeyi gerçek-
ten seven aydınların politikaya girmesi ve yasa
yapan olması gerek. Bu mücadele sürecinde hal-
kımızı yeniden keşfettiğimi düşünüyorum. Onun
yanında olmadan, onunla yakınlaşmadan halkı
tanımak ve onun için bir şeyler üretebilmek ola-
naksızdır. Bu düşünce beni bu noktaya kadar ge-
tirdi sevgili dost. Beni CHP’ye ilk kaydettiren rah-
metli Ali Dinçer’dir. Yıl 1978. Bir ara kayıtları-
mız silindi. İkinci kez kaydımı sevgili dostum Ser-
vet Ünsal yaptırdı. O sene baraja takıldık. Ben
CHP’yi kuran dünya görüşünün bölgemiz için çok
önemli olduğunu düşünüyorum. Şu anda da anti
emperyalist mücadelenin adresinin CHP oldu-
ğu görüşündeyim. Halktan kopuk, halka uzak ya-
pıların kabul görmediği ortadadır. Bu nedenle,
halkın geleneklerine saygı duymak gerek. Ben-
ce CHP halkın geleneklerinden biridir.  

‘12 Mart-12 Eylül Amerikancı darbe’
� 5-l2 Mart ve 12 Eylül faşist dönemleri ve 27
Mayıs 1960 askeri harekâtıyla ilgili yorumun
nedir?

27 Mayıs 1960 Anayasası’nın bugüne kadar
yapılan en iyi Anayasa olduğunu düşünüyorum.

Yapılış şeklinin aynı derecede doğru oldu-
ğunu düşünmüyorum. Ama o günün ko-

şullarında başka şans var mıydı, düşün-
mek lazım. 12 Mart ve 12 Eylül Ame-

rikancı faşist darbeleri, bugünün si-
yasal ortamı planlanarak yapılmış-

tı. Bölgesel sömürünün altyapısı
o darbelerle hazırlanmıştır. Bu-

gün ülkemizdeki Amerikancı
çevreleri iktidara hazırla-
yan darbelerdi her iki dar-
be. Beni şaşırtan; o dö-
nemde sol muhalefetin
içinde yer alan bazı isim-
lerin bugün iktidardaki
Amerikancı kafa yapı-
sıyla nasıl uzlaşabildiğidir. 

� Mustafa Kemal’i nasıl
değerlendiriyorsun?

Bence dünyanın en önemli

devrimcilerinden biridir. Osmanlı hanedanının
sattığı bir ülkeyi halkıyla birlikte yeniden yarat-
mış ve çağdaş dünyanın bir parçası yapmayı ba-
şarmıştır. Gerçek bir entelektüeldir. Ülkesinin ve
halkının çıkarlarını her şeyin üstünde tutan bir
yurtsever halkçıdır. Hiçbir zaman, başka bir ül-
keyi sömürmek için projeler üreten güçlü bir ül-
kenin projelerine eşbaşkanlık yapmamış bir yi-
ğit adamdır. Kısacası tam bir devlet adamıdır;
adam gibi bir adamdır.
� “Balyoz” ve “Ergenekon” tutuklamaları ve yar-
gılamaları konusunda neler düşünüyorsun?

Dünyanın en tuhaf tutuklamalarını izliyoruz.
Önce tutukluyorlar, sonra da suç bulmaya çalı-
şıyorlar. Amacı anlıyoruz ama aklımız almıyor.
Uygar(!) dünya da seyrediyor.

‘Olmayan örgütün üyeleri’
� Türkiye’de yapılan 12 Haziran seçimlerini na-
sıl değerlendiriyorsun? Milletvekili olarak yer
aldığın CHP’nin aldığı oy itibarıyla doyurucu bir
noktada olduğunu düşünüyor musun? 

Bu CHP yeni bir anlayışla ve yeni kadrolar-
la seçime gitmiştir. Uyumlu bir muhalefeti kim
sevmez? Birileri bu CHP’yi tehlike olarak algı-
ladı ve seçim sürecinde durmaksızın saldırdı.
Oyuncağı elinden alınan bazıları dahi karşımız-
da çalıştı. Tüm bunlara rağmen alınan oy ben-
ce hiç de yabana atılır bir oy değildir. CHP ör-
gütlü toplumun, emeğin, ezilenlerin partisi olma
özelliğini geri kazanmıştır. 
� Milletvekili rozetini alırken pahalı olanı de-
ğil de daha ucuz olanını seçme nedenin nedir?

Milletvekilliği makamı güç gösterisi yapıla-
cak yer değildir. Ben gücüm neyse ona göre dav-
ranırım. Adamın parası var; almış. Güle güle tak-
sın, beni ilgilendiren bir yanı yok. Ben inşaat mü-
hendisiyim ama sanata olan bağlılığım nedeniyle
mühendisliği bırakıp sanattan geçimimi sağlamayı
seçtim. Olanaklarım sınırlıdır. Ha, param olsa alır
mıydım? 800 lira verip rozet almazdım hocam.

� Balbay, Haberal, Alan ve Dicle’yle ilgili son ge-
lişmeler hakkında ne düşünüyorsun? CHP ola-
rak tavrınız ne olacak?

Seçilmiş milletvekillerinin yasama görevini
yapmalarını engellemek, milli iradenin reddi an-
lamına gelir. Özel yetkili mahkeme MİT’e, Jan-
darma’ya ve Emniyet’e “Ergenekon diye bir ör-
güt var mı?” diye soruyor. “Böyle bir örgüt yok-
tur” diye yanıt alınıyor. Bizim arkadaşlarımız ol-
mayan bir örgüte üye olmaktan uzun süredir içe-
ride yatıyor. Ben yemin edilmemesi gerektiğini dü-
şünenlerdenim. Boyun eğmememiz gerek. Aksi
takdirde ülkemiz geri dönülemez bir yola gire-
cektir. Nitekim partimiz de bu yolda karar almıştır.
� Türkiye’nin en önemli sorunu nedir?

Ülkemizin birçok önemli sorunu var. En
önemlilerinde birkaçı şöyledir: Kürt sorunu,
yoksulluk, inanç sömürüsü... Okuma oranının bir-
çok geri kalmış ülkenin okuma oranından dahi
geride olduğu ülkemizde daha büyük bir sorun
ne olabilir ki?
� Elinde yetki olsa ülkemizin en önemli so-
runlarından Kürt meselesini nasıl çözerdin?

Bu sorunun çözümü için gerekli olan en
önemli şeyin karşılıklı diyalog olduğunu düşü-
nüyorum. İletişimin kopması en kötü durumdur.
Silahlar susacak, akıl ve vicdan devreye girecek.
Başka türlü olmaz.

‘İçimize sindiremiyoruz’
� Düşlediğiniz Türkiye’yi anlatır mısın?  

Kimsenin hak yemeyip hakkını yedirmediği,
saygı, sevgi ve hoşgörünün egemen olduğu, ak-
lın ve vicdanın hem siyasetçiye hem de sokaktaki
insana nasip olduğu bir Türkiye düşlüyorum.
� Karizmatik başbakanımız Tayyip Erdoğan’ı
birkaç cümleyle nasıl özetlersiniz?

Yüce Allah kendisine bol akıl ve bol vicdan
ihsan eylesin. 
� CHP’nin yeni bir kurultaya gidebilmesi için
imza toplanıyor. Neden gerek duyuyorlar buna?
Tavrın nedir?

Kurultayın olağan zamanda ve olağan ko-
şullarda yapılması gerektiğini düşünüyorum.
Her türlü üçkağıda ve ihanete rağmen alınan bu
sonuç bence başarıdır. 
� Türkiye’de yaşadığımız bugünlerde halkımı-
za vermek istediğin bir mesaj var mı?

Halkımıza güvenimiz ve saygımız sonsuzdur.
Sevgi ve saygılarımı sunuyorum. Endişe edilecek
bir durum yoktur. Biz CHP olarak emperyaliz-
me ve yerli işbirlikçilerine karşı kale gibi ayak-
tayız, direniyoruz, direnmeye de devam edece-
ğiz. Halkımızın oylarıyla seçilen arkadaşlarımı-
zın salıverilmeleri gerekirken tutsak alınmaları-
nı, böylece de milli iradenin hiçe sayılmasını içi-
mize sindiremediğimiz için yemin etmiyoruz. Çö-
züm üretilene dek direneceğiz.
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“Kürt sorunu, 
yoksulluk, 

inanç sömürüsü... 
Bundan daha

önemli ne olabilir ki...
Silahlar susacak, 

akıl ve vicdan 
devreye girecek. 

Başka türlü olmaz!”

CHP Milletvekili Tolga Çandar, Ergenekon tertibinden cezaevinde 
bulunan Mustafa Balbay ile Mehmet Haberal için boykot kararının
sürmesini istiyor ve “Yoksa geri dönülemez bir yola gireriz” diyor

‘Çözüme kadar direnmeliyiz’
cucenoglutuncer@gmail.com

PAZARDAN PAZARA

Kıbrıs sarmalı (1)
KKTC Cumhurbaşkanı Derviş Eroğlu’nun sözleriyle,
2011 sonuna değin Kıbrıs sorunu çözüme kavuştu-
rulamazsa, BM Genel Sekreteri çözümü ortaya ko-
yacaktır. Bilindiği gibi, Kıbrıs Rum Yönetimi, 1 Tem-
muz 2012’de AB Dönem Başkanlığı’nı devralacaktır.
AKP Hükümeti, Rumların AB Dönem Başkanlığı’nı
devralmasından önce, BM Genel Sekreteri’nin Kıbrıs
sorununa bir çözüm bulabilmesi için devrede olma-
sını istemekte. Basında yer alan haberlere göre, Dışişleri
Bakanlığı da sürecin başarı ya da başarısızlığının ge-
nel sekreterin tutumuna bağlı olduğu görüşünde. 

Peki, 2004 yılında BM Genel Sekreteri Kofi An-
nan’ın ortaya attığı Kıbrıs çözüm planı başarılı ola-
bilmiş miydi? Annan Planı, Kıbrıslı Türklerin gü-
venliğinin temelini oluşturan 1960 tarihli “Garanti An-
tlaşması”nın öngördüğü Türk-Yunan dengesini, Yu-
nanistan lehine bozmuştu. Bu planın yürürlüğe gir-
mesi, Kıbrıs Türkü’nün, Türkiye’nin adadan çıkışını
kendi rızasıyla gerçekleştirmesi demek olacaktı. An-
nan Planı, Rumları tatmin etmek ve Türkler’i Kıbrıs’tan
çıkarmak için BM tarafından bulunmuş bir formüldü. 

3 garantör devlet
“Kıbrıs sorunu” nedir, yani ne anlama gelmek-

tedir? Sanırım, bu sorunun doğru ve gerçekçi bir bi-
çimde yanıtlanması, soruna geçerli ve kalıcı bir çözüm
bulunabilmesinin başlıca anahtarı olacaktır. Kıbrıs so-
runuyla doğrudan ilgili olan iki taraf, bilindiği gibi Kıb-
rıs Türk ile Kıbrıs Rum toplumlarıdır. Türkiye, Yu-
nanistan ve İngiltere, 3 garantör devlet olmak nede-
niyle sorunla doğrudan ilgilidir. BM, ABD ve yakın za-
manlarda da AB ise Kıbrıs Adası’nın stratejik önemi
nedeniyle, Kıbrıs sorununda dolaylı taraf durumuna
gelmiştir. “Kıbrıs sorunu”, Kıbrıs Türk toplumu açı-
sından, azınlık statüsünde bulundurulmamak, mut-
lak Rum egemenliği altında yönetilmemek, adada iki-
kesimliliğin kabul edilmesi ve Türk halkının can gü-
venliğinin korunabilinmesi amacıyla, Türkiye’nin et-
kin güvencesinin sürdürülmesidir.

“Kıbrıs sorunu”, Kıbrıs Rum toplumu açısından ise
adada Rum hegemonyası altında bir yönetimin ku-
rulması, Türk toplumunun azınlık statüsünde bu-
lundurulması, Rum ve Türk halklarına dolaşım ve
mülk edinme özgürlüğünün tanınması, ikikesimlili-
ğin sulandırılması ve Türk askerinin Kıbrıs’tan çıka-
rılmasıdır. 

Adadaki askeri üsler
Türkiye Kıbrıs sorununda Kıbrıs Türk toplumunun

görüşlerini desteklerken, Yunanistan da Kıbrıs Rum
toplumunun görüşlerinin arkasında durmaktadır. Kıb-
rıs sorununa ilgisini bugün büyük ölçüde yitiren İn-
giltere ise yalnızca adadaki askeri üslerinin korun-
masından yanadır.

Kıbrıs sorununa tarafların birbirleriyle taban ta-
bana zıt olan bu amaçlarının uzlaştırılması mümkün
olabilir mi?.. BM, tarafların bu birbirine zıt tutumla-
rını uzlaştırmada ne ölçüde başarılı olabilir?.. BM’nin
bugüne değin Kıbrıs’a ilişkin verdiği kararlarda ge-
nellikle Yunanistan’ın ve Kıbrıs Rum Yönetimi’nin et-
kisi altında kalmış olduğunu ileri sürmek, kanımca
abartılı bir görüş olmayacaktır. 

Kıbrıs sorununun özü, egemenlik sorunudur. Bu-
gün Kıbrıs sorununa çözüm aranırken, bu “egemen-
lik” kavramından neyin anlaşıldığı ve bu konuda, Kıb-
rıs Türk ve Kıbrıs Rum liderleri ile Türkiye, Yunanis-
tan ve BM Genel Sekreteri’nin bir uzlaşmaya varıp va-
ramayacakları, Kıbrıs sorununa kalıcı ve barışçı bir çö-
züm bulunup bulunmamasında belirleyici öğe ola-
caktır. İşte, BM Genel Sekreteri Ban Ki-mun’un, Kıb-
rıs sorununa çözüm bulmada etkili olup olamayacağı
bu çerçevede ele alınmalı ve değerlendirilmelidir.

Kanımca, Kıbrıs sorununa çözümü BM’nin çaba-
larında değil iki toplum yetkililerinin baş başa yü-
rüteceği görüşmelerde aramalıyız çünkü adanın ko-
şullarını, adadaki iki toplumun uzlaşabileceği ve uz-
laşamayacağı konuları en iyi bilebilecek ve değer-
lendirebilecek konumda olanlar ancak iki toplumun
temsilcileridir.

DOÇ. DR. 
HÜNER TUNCER

Son günlerde futbol dünyamızdaki skan-
dallar, şike, rüşvet, teşvik primi gündeme gel-
di. Bütün haberlerde bu konudaki görüş ve
tartışmaları dinliyoruz. Ben çocukluğum-
dan beri futbolu seven ve izleyen bir insanım.
Ama profesyonellikten sonra bu dünyayı
hiç de masum bulmuyorum, takım tutar-
ken içim hiç de rahat değil. Milyonlar, mil-
yarlar dönüyor içinde. Futbolculara, teknik
direktörlere ödenenler baş döndürücü ve
kuşku uyandırıcı. Parayı basan fukara bir ku-
lübün oyuncusunu satın alıveriyor. 

İhale yolsuzlukları da gündemde
Böyle bir dünyada büyük oyunların ve

şikenin var olmamasını, hakemlere büyük
paralar önerilmemesini mümkün görmü-
yorum. Yazık ki bu ülkede  mutluluk verici,
göğüs kabartıcı haberler dinleme şansımız
çok az. İşte “Periler” diye anılan basketbol-

cu kızlarımızın büyük mücadelesine tanık
olduk ve Avrupa 2’ncisi olmalarına sevindik.
Birkaç gündür gazetelerde yine ihale yol-
suzluklarını okuyoruz. Nereye, hangi ku-
ruma el atsanız benzer yolsuzluk ve sahte-
kârlıklar çıkıyor ortaya. Ben gittikçe daha çok
iyice kirlenmiş, yozlaşmış, oportünist, hi-
lekâr, fırsatçı, ikiyüzlü insanların çoğun-
lukta olduğu bir toplumda yaşadığımız ka-
nısını ediniyorum. Muhafazakârlığın artışı
ahlak ve dürüstlük getirmiyor. 

Türkiye’de yaşayan insanların ne ka-
dar kolay cinayet işlediğini, özellikle ka-
dınlara karşı  ne kadar şiddet uyguladığını
dehşetle izliyoruz. Türlü-çeşitli yolsuzluk,
usulsüzlük, kanunsuzluklar ortaya dökül-
dükçe ben kendi alanımda, tıptaki, sağlıktaki
sahtekârlıkları ve onların neden denetlen-
mediğini düşünürüm. TV kanallarının bir-
çoğunda hekim, eczacı, farmakolog, kim-

yager ve hatta profesör unvanı taşıyan ko-
nuşmacı ve programcılar; halka şifa dağıtı-
mı yapıyor, kendi ürettikleri ilaçları, kap-
sülleri pazarlıyor. Her hastalık için ilaç var.
Kanseri, damar tıkanıklığını yok ediveri-
yor. Bazıları her derde deva. Danışma hat-
larına telefon edip sipariş vereceksiniz. Size
kargo yoluyla hemen ulaştıracaklar. Kü-
çük-büyük şişe ve kutuların fiyatları var. İn-
ternet aracılığıyla da sipariş verebilirsiniz. 

Ulu orta ilaç dağıtıyorlar
Herbal medicine, bitkisel ilaçlar iyice re-

vaçta. Bu programlar büyük bir özgürlük
içinde yapılıyor. Hangi ilacı nerede ürettiler,
ruhsatı nereden aldılar? TV’lerden, tanı koy-
madan, böyle ulu orta ilaç dağıtımını nasıl ya-
pabiliyorlar? Yok mudur bu ülkede denetim
mekanizmaları? Sağlık Bakanlığı , tabip oda-
ları, RTÜK bunları hiç mi görmez? Savcılara

suç duyurusunda neden bulunulmaz. Çe-
şitli sahte, bilimselliği, etkinliği, zararsızlığı
ispatlanmamış, ruhsat almamış ilaç ve tedavi
yöntemi var. Saymakla bitmez. Bunları ko-
vuşturacak bir makam yok mudur? 

Tıp dünyasına da el atılmalı
En az futbol dünyası kadar büyük skan-

dalların, sağlık ve tıp dünyasında da geçer-
li olduğuna inanıyorum. Bu alan büyük bir
soruşturmayı hak ediyor. Güvenilir bilim in-
sanlarımızın bu yolsuzluk alanlarına çok ilgi
duymadıklarını görüyorum. Tıpkı futbol
dünyası gibi tıp, sağlık, ilaç dünyası da bü-
yük bir pazar. İçinde milyonların, milyarla-
rın döndüğü bu pazarda ve  böyle ilkel bir ka-
pitalizmde yolsuzlukların, hilekârlıkların,
sahtekârlıkların olmaması imkansızdır. İl-
gilileri uyarıyorum; bu çok ciddi bir halk sağ-
lığı sorunudur.

İleri demokrasi kapitalizminde 
futbol ve sağlık skandalları

PROF. DR. COŞKUN ÖZDEMİR
coskunoz@superonline.com

hunertuncer@hotmail.com

�� Çankaya Belediyesi ile Ankara Büyükşehir
Belediyesi arasında daha önce de çok sık yaşa-
nan “kullanım hakkı” tartışması, bu kez başka
bir boyutta gündemde. Yasaya göre ana caddeler
büyükşehir belediyelerine ait. Kent merkezlerin-
de 30 bin metrekarenin altındaki park ve bahçe-
ler ilçe belediyelerine, diğerleri ise büyükşehir
belediyelerine ait. Fotoğrafta görülen park, Çan-
kaya Belediyesi’ne bağlı. Çankaya Belediyesi,
Meclis’in önündeki parktan rahat görülebilecek
bir yere Atatürk anıtı yaptırdı. Anıt henüz açıl-
madan Ankara Büyükşehir Belediyesi de kendi
yetkisinde olan kaldırıma dev bir reklam panosu
yerleştirdi ve panoya Halk Ekmek reklam afişi
koydu. Ankaralılar şimdi şaşkın bakışlarla Melih
Gökçek’in reklam panosunu izliyor.

Bir Melih Gökçek klasiği!

“CHP 
Kurultayı’nın 

olağan zamanda ve
olağan koşullarda 

yapılması 
gerektiğini 

düşünüyorum. 
Her türlü üçkağıda
ve ihanete rağmen

alınan bu sonuç
bence başarıdır.” 

Çandar: CHP’yi ku-
ran dünya görüşü-
nün bölgemiz için
çok önemli olduğu-
nu düşünüyorum. 
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DOĞU
PERİNÇEK
dperincek@ip.org.tr

Saltanatın
dini ve ahlâkı
Çürüyen sistemin efendileri, ahlâki yozlaşmayla yüz
yüze gelen yoksul halka, kendi tanımladıkları bir
dinciliği sığınak olarak gösterdiler. Dahası çürü-
menin sorumlusu olarak Atatürk Cumhuriyetini
suçladılar. Aslında mahkûm ettikleri, kadın-erkek
eşitliğiydi. Aydınlanmış, başıdik, kendine güve-
nen ve kişilikli kadına tahammülleri yoktu. Namus
kavramını, neredeyse tesettürle özdeşleştirdiler. Te-
settürü, büyük suçlarının örtüsü yaptılar. 

Sıcak para komisyonculuğu ve ahlâk
Bugün karşılaştığımız manzara, çok çarpıcıdır.

ABD’nin dayattığı sıcak para faizciliğiyle saltanat
kuran tarikat ideolojisinin ahlâk için bir güvence ol-
madığı, her gün yeni örneklerle kanıtlanıyor.

Organize ekibin 20 yıllık sicili
Son örnek, Tayyip Erdoğan’ın açıkladığı Ba-

kanlar Kurulu’dur. İstanbul Belediye Başkanlığı dö-
neminde oluşan bir ekip, bugün hükümetin çekir-
değidir. 20 yıldır birbirine kenetlenmiş bir organi-
ze örgüt, bugün ABD’nin BOP Eşbaşkanlığı kadro-
sudur. 

Ulusal Kanal, 7 Temmuz Perşembe günü bu kad-
ronun sicilini sergileyen, emekle ve dikkatle ha-
zırlanmış bir yayın yaptı. Anayasa Mahkemesi ta-
rafından Cumhuriyet yıkıcısı faaliyetlerin odağı ha-
line geldiği hükme bağlanmış olan bu organize ekip,
yargının elinden dokunulmazlık sayesinde kur-
tulmuş. Hepsinin yolsuzluk dosyaları yığılmış. Ser-
vetler de dosyaların boylarıyla orantılı olarak yı-
ğılmış. Organize ekip, Türkiye’yi pazarladığını açık-
ça söylüyor ve “üçe kapatma”da uzmanlaşmış. İs-
viçre bankalarındaki hesaplar, ABD Dışişleri Ba-
kanlığı kriptolarında anılıyor. 

Servetleriyle kanıtladılar
Bunların hepsi 20-25 yıl önce serveti olmayan in-

sanlardı. Şimdi saltanat içinde yaşamaktadırlar. 
Bu saltanat sahipleri, dinciliği bir ahlâk sigortası

olarak topluma sattılar. Ama o dinciliğin, bir namus
güvencesi olmadığını, kendi hayatlarıyla kanıtla-
maktadırlar. 

Tarikatlar ahlâk sığınağı mı?
Onların cemaat ve tarikat ağı, diyelim ki bu sal-

tanat ricalinin ahlâkını korumuyor ama sıradan
halk için bir namus sığınağı değil mi? 

İktidara geldikleri günden beri Haçlı seferlerinde
görev yaparak ve servet yığarak kurdukları ahlâk
modeli, yalnız kendileri için değil, toplum için de en
büyük çürüme etkeni olmuştur. Bunlar Cumhuri-
yetle kazandığımız değerleri İnsanlık Anıtı’nı yık-
tıkları gibi yıkmışlardır. Bu kamu değerlerinin ye-
rine, vahşi bir para hırsını, soygunu ve vurgunu ge-
tirmişlerdir. Faizi kesinlikle haram sayan İslamiyet
bayrağı altında, Cumhuriyet tarihinin en dizginsiz
sıcak para komisyonculuğunu yapmış, bir Mafya-
Tarikat rejimi kurmuşlardır.

Bunların dayattığı dincilikte, Almanya’da kan
ter içinde birikim yapan emekçilerin 50 Milyar
Avro’sunu iç etmek, caizdir. Deniz Feneri dolandı-
rıcılığı caizdir. Şike parası almak, hoca fetvasıyla ca-
izdir. Devlet ihalelerini “üçe kapatıp” komisyonu
(rüşvet) ekip içinde paylaşmak caizdir. 

Bu tecrübe bize kanıtlamıştır ki büyük servet sa-
hiplerinin dinciliği, bir ahlâk güvencesi değil, fakat
ahlâki çöküş etkenidir. Ahlâkı koruyacakları ma-
salıyla halkı kandıran ABD işbirlikçileri, ahlâkı ba-
tırmış, Anadolu’nun temiz Müslümanlığını da ez-
miş ve kenarlara sürmüşlerdir. 

Halk namusunun temel kavramı
Yaşadığımız olayı çok iyi tahlil etmeliyiz.

ABD’nin “Ilımlı İslam” adını verdiği ideoloji ile
Anadolu’nun temiz Müslümanlığı arasındaki kar-
şıtlığın özünü çok iyi anlamalıyız. 

Hangi ideolojik araçlarla meşrulaştırıldığı bir
yana, halk namusunun temel kavramı emektir. İn-
san emeğine saygı; dürüstlük, doğru sözlü olmak,
sadakat, vefa, adalet gibi bütün namus değerlerinin
temelindeki ilkedir. 

Namusun temelinde emek vardır.
Cumhuriyet, Arapçası toplum, Latincesi “res-

publica”, kamu malı yani kamu emeğidir.
Vatan, taş ve toprak değildir; emekle yapılır. 
Mafya-Tarikat ideolojisinde dikkat ediniz, ne

Cumhuriyet var, ne kamu var, ne vatan var, ne mil-
let var. O nedenle her türlü ahlâksızlığı caiz kılacak
bir fetvaları mutlaka bulunuyor. 

İLGİ ÇEKEN PROGRAM: Bugün (her Pazar) Ulusal Ka-
nal’da saat 11.15’te “İslamiyet ve Kapitalizm” izlen-
cesi var. Sayın Yılmaz Yunak ve Sayın Eren Erdem’in
katıldığı tartışmayı, Sayın Merdan Arslan yönetiyor.
Tahakküm amacıyla servet yığmak İslamiyet’te caiz
mi, bu konu aydınlatılıyor. 

Balyoz’da 
bir skandal

“belge” daha
ortaya çıktı. 2005

yılında kurulan 
Gelir İdaresi

Başkanlığı’nın
tam 2 yıl önce yani
2003’te hazırlanan

belgelerde 
yer aldığı öğrenildi

�� www.akerhaber.com internet site-
sinde yer alan haberde şöyle denildi:

“Yıllar sonra isim değiştirecek
hastanelerden, yıllar sonra plaka
değiştirecek araçlara kadar bir-
çok şeyi önceden(!) bilen askerler,
bu sefer de 2005 yılında kurulan bir
devlet kurumunu bilmişler. Dava
savcılarının iddianamede ‘5 Mart
2003 tarihinde Orgeneral Çetin

Doğan için özel olarak oluşturul-
muş’ dedikleri CD’den, 2 yıl son-
ra kurulan Gelir İdaresi Başkan-
lığı’nda çalışan 2 personelin ismi
çıktı. Yani, askerler hem 2 sene
sonra kurulacak devlet kurumunu
bilmişler hem de orada çalışacak 2
personeli...

Taraf Gazetesi muhabiri Meh-
met Baransu tarafından savcılara

teslim edilen bavuldan çıkan 11
No’lu CD ile Gölcük’ten çıkan 1
No’lu CD’de, Müzahir.xls isimli bir
excel belgesi bulunuyor. Üstverisi-
ne göre, son hali 12 Şubat 2003’te
kaydedilen belgede, askerler (söz-
de) darbede kendilerini destekle-
yecek insanları listelemişler.

Buna göre, 2005’te, yani CD’den
2 yıl sonra kurulan Gelir İdaresi

Başkanlığı’ndan da 2 personel des-
tekleyici olarak sıralanmış.

Gelir İdaresi Başkanlığı ise 5
Mayıs 2005’te kabul edilen ve 16
Mayıs 2005 tarih ve 25817 sayılı
Resmi Gazete’de yayımlanarak
yürürlüğe giren 5345 sayılı kanun
ile Gelirler Genel Müdürlüğü ye-
rine ve Maliye Bakanlığı’na bağlı
olarak kuruldu.”

SEZİM ÖZADALI

�� Balyoz, Ergenekon, Kafes, Poyrazköy da-
vaları nedeniyle Hasdal Askeri Cezaevi’nde
bulunan askerler, neredeyse her hafta Be-
şiktaş’taki Özel Yetkili İstanbul Adliyesi’ne
giderek ifade veriyor; ardından tekrar Has-
dal’a gönderiliyor. Peki Hasdal’da zaman na-
sıl geçiyor?

Hasdal’da her şey planlı
Hasdal Askeri Cezaevi’nde her sabah

07.30-08.30 arası yoklama alınıyor. Kahval-
tıda peynir ve zeytin var. Domates, salatalık
gibi yiyecekler ise ancak bir gün önce kantine
yazdırılırsa sofrada yer buluyor. Kahvaltının
ardından neredeyse bütün gazeteler satır sa-
tır okunuyor ve sonrasında gündemde olan
konular tartışılıyor. Kışla disiplini askerlerin
bulunduğu cezaevinde de kendisini gösteri-
yor. 11.00’e kadar gündem konuşulan ko-
ğuşlarda daha sonra kitap okunuyor ve ar-
dından öğle yemeği saati... 

Haber seyretmiyorlar
Askerlerin volta attıkları avluya öğle

olup güneş düşünce, sıkıntılı saatler bundan
sonra başlıyor. 12.00 ve 16.00 arasında as-
kerler koğuşlarından çıkmıyor, dışarının sı-
caklığı içeriye de yansıyınca spor saatleri ak-
şam 18.00’e sarkıyor. En sevilen spor bas-
ketbol ve tenis. Akşam yemeği 18.30’da
başlıyor. Tahmin edilenin aksine yemekten
sonra televizyonların ana haber bültenleri
seyredilmiyor. Askerler, haberlerin yanlı
olabileceği ve psikolojilerinin etkilenebile-
ceği görüşünde. Tercihen yakın tarihe ışık tu-
tan filmler seyrediliyor.

Askeri hiyerarşi yok
Yemekler genellikle bakliyat... Askeriye-

den de alışık oldukları için tek tip yemekten
şikayet etmiyorlar. Bu arada Hasdal’daki
gardiyanlar da görevlerini yapan askerler. Ko-
mutanlar, cezaevinde askeri hiyerarşi olma-
masını “Unutulmayacak bir anı” olarak ni-
teliyorlar. Cezaevi yöneticileri kurallardan ve
nezaketten taviz vermiyor. Talepler yönetime
dilekçeyle sunuluyor, sözlü olanlar gündeme
alınmıyor. Taleplerde de rütbe gözetilmiyor,
herkes sırasını bekliyor.

Havacıların destekçisi denizciler
Hasdal’a yeni giden havacı generallere en

büyük destek denizci amirallerden geliyor.

Havacılara uyum sürecinde yardımcı olan
amiraller de vakitlerini kitap okuyarak ve
anılarını yazarak geçiriyor. Komutanlar,
12-13 kişilik koğuşlarda kalıyor. Yeni tu-
tuklamalar oldukça özellikle geceleri, ko-
ğuşlardaki oksijen azlığından solunum zor-
laşıyor. 150 kişilik Hasdal Cezaevi’nde 200’e
yakın kişi bulunuyor.

Sağlıkları ve moralleri yerinde
Askerlerin Hasdal’da sağlıkla ilgili bir so-

runları yok. Moralleri yerinde. Ancak du-
ruşmalarda tahliyenin tersi bir karar çıktığında
biraz moralleri düşüyor ama çabuk toparla-
nıyorlar. En büyük endişeleri ise dışarıda bı-
raktıkları aileleri...

Balyoz, güne skandalla uyanıyor!

Hasdal’daki askerler anlatıyor
Beşiktaş’taki Özel Yetkili İstanbul Adliyesi, her hafta onlarca muvazzaf askere “ev sahipliği” yapıyor.
İfadeleri alınıyor, tekrar cezaevlerine gönderiliyorlar. Aydınlık, askerlerin Hasdal yaşamına göz attı!

�� Yandaş medyada Yüksek Askeri
Şura (YAŞ) kararlarıyla ilgili çıkan ha-
berler komutanları etkilemiyor. Bu ha-
berlerin tamamı gazetelerden takip
ediliyor. Komutanlar, Ağustos’taki YAŞ
toplantısı için “Bizim elimizde değil. Ku-
manda edemediğimizden her sonuca
kendimizi hazırlıyoruz” diyor.

‘YAŞ kararlarına
hazırlıklıyız’

�� Harp Akademileri Komutanı Or-
general Bilgin Balanlı, Hasdal’daki en
yüksek rütbeli komutan. Sağlık sorun-
ları nedeniyle bir süre GATA’da teda-

vi gören Balanlı, iyileşme-
sinin ardından Hasdal’a
götürüldü. 

Balanlı Paşa da vak-
tini genellikle basket-
bol oynarayarak ve ki-
tap okuyarak geçiriyor.
Çevresindeki arkadaşla-

rına, burada hastaneden
daha mutlu

olduğunu
söylüyor.

Balanlı Paşa’nın
morali yerinde

�� Üniversiteli bir öğrenci grubun-
ca yapılan araştırma, vahim bir ger-
çeği ortaya çıkardı. Ergenekon ve
Balyoz tertiplerinde yaşanan gözaltı
ve tutuklamalarda belge olarak hep
CD ve DVD’lerin gündeme gelmesi,
insanları bunlardan uzak durmaya
yöneltti. Öğrencilerin araştırma-
sında, Ergenekon ve Balyoz tertip-
lerinden sonra birçok kişinin evle-
rinde ve işyerlerinde bulunan CD,
DVD, dijital bellek gibi şeyleri yok
ettiği tespit edildi. Öğrenciler bunu
neden yaptıklarını şöyle anlattı:

‘Önlem alıyoruz’
“Gazetelerde sürekli suç unsu-

ru olarak DVD, CD’lerden söz
ediliyor. Avukatlar televizyonlara
çıkıp DVD ve CD’lere yükleme ya-
pıldığını anlatıyor. 2003 yılında
oluşturulan DVD’lerde daha son-
raki yıllara ait dokümanların bu-
lunduğu bildiriliyor. Belli ki birile-

rine tuzaklar kurulmuş. Bunun
için de teknolojiden yararlanıyor-
lar. Bir DVD yüzünden insanlar 3
yıldır hapisteler, bilmem kaç kez
müebbet hapis cezası isteniyor.
Korkumuzdan evde ne kadar CD,
DVD gibi şey varsa kırıp yok ettik.
Geceleri rahat uyumak için yaptık.
Teğmen Mehmet Ali Çelebi’nin
başına gelenleri nasıl anlatacağız?
Ne yazık ki Türkiye’de durum bu.
Kendimize göre önlem almaya ça-
lışıyoruz. Zor ama yapıyoruz.”

Eğitimsizler kaygısız
Araştırmada, evlerindeki CD ve

DVD’leri kırarak yok edenler ara-
sında eğitim düzeyi yüksek olanla-
rın çokluğu dikkat çekiyor. Eğitim
düzeyi düşük olanlar ise bu tür
kaygılar taşımıyor.

Konu ile ilgili olarak Aydınlık’ın
sorularını yanıtlayan kırtasiyeci Ni-
hat Kaleli, müşterilerinin de benzer

kaygılar taşıdığını belirterek şunla-
rı söyledi: “12 Eylül darbesinde de
kırtasiyeciydim. Kitap da satıyor-
dum. O günlerde birçok kişi dar-
beden kendisini korumak için evin-
deki kitaplarını yaktı. Şimdi en
önemli suç aleti CD, DVD gibi şey-
ler. Müşteriler boş DVD, CD alır-
ken aralarında ‘Ya başımıza bir şey
gelirse. Evimize sokmayalım’ diye
konuşuyorlar. Bunların nedeni kor-
ku imparatorluğunun oluşması. 12
Eylül’de kitap yakılırken şimdi
DVD, CD kırılmasının nedeni bu
olsa gerek. Genelde de var mı bi-
lemiyorum ama Ergenekon, Balyoz
gibi olaylardan sonra benim DVD,
CD satışlarım düştü. İnsanlar kor-
kudan bu tür şeyleri evine sokmu-
yor. Bir önlem değil ama evdekile-
ri kırıp rahatlıyorlar. Hırsıza pencere
kapatmak gibi bir şey. Kapıyı açıp
eve girebilir ama pencere kapalıy-
sa insan rahat ediyor işte.”

Ergenekon ve Balyoz davalarından sonra, birçok
kişinin arşivindeki CD ve DVD’leri kırdığı ortaya çıktı.
CD kıranların çoğunun “okumuş” olması dikkat çekti

�� Önceki gün Beşiktaş’taki İstanbul Adliye-
si’nde Özel Yetkili Cumhuriyet Savcısı Hüse-
yin Ayar’a ifade veren, aralarında Tuğamiral
Fahri Can Yıldırım’ın da olduğu 5 muvazzaf
asker tutuklandı. İstanbul Nöbetçi 14. Ağır
Ceza Mahkemesi’ne sevk edilen 6 muvazzaf
askerden 5’inin tutuklanmasına karar verildi.
Bir muvazzaf asker de mahkeme tarafından
serbest bırakıldı. Böylece Hasdal Askeri Ce-
zaevi’ndeki komutan sayısı 44 oldu.

5 muvazzaf
daha tutuklandı

Ergenekon önlemi: 
CD kırma
Ergenekon önlemi: 
CD kırma

�� Ergenekon tutuklusu emekli Albay
Arif Doğan’ın JİTEM ile ilgili ka-
muoyuna yansıyan bazı sözleri ile ilgi-
li olarak Ankara Cumhuriyet Başsav-
cılığı’nın başlattığı soruşturmada, Jİ-
TEM’in, İçişleri Bakanlığı’nın onayı ve
Genelkurmay’ın görüşü alınmadan,
Jandarma Genel Komutanlığı’nın ini-
siyatifiyle kurulduğu iddia edildi.

Terörle mücadele faaliyeti
Soruşturmayı yürüten Ankara Özel

Yetkili Cumhuriyet Savcısı Hakan

Yüksel, “JİTEM adlı bir oluşumun
var olup olmadığına” ilişkin İçişleri
Bakanlığı, Genelkurmay Başkanlı-
ğı, Jandarma Genel Komutanlığı,
MİT Müsteşarlığı ve Emniyet Genel
Müdürlüğü’ne yazılar yazdı. Gelen ce-
vaplarda, JİTEM’in varlığı kabul edi-
lerek, “bu birimin terörle mücadele
kapsamında faaliyet yürüten bir olu-
şum” olduğu kaydedildi.

Savcı Yüksel, “yetkisizlik” kararı ve-
rerek, dosyayı Diyarbakır Cumhuriyet
Başsavcılığı’na gönderdi. 

Yeni hedef jandarma m�?

Bir tek Hasdal’� 
hak etmemi�ti

Hak etti, bölümünü seçti; hak etti, tayin yerini seçti

SEZİM ÖZADALI

�� Poyrazköy davasıyla birleştirilen
“Amirallere Suikast” davasında tu-
tuklu yargılanan Teğmen Faruk Akın,
Tuzla Deniz Harp Okulu’nu 30 Ağus-
tos 2008’de bitirdi. Okuldan dereceyle
mezun olan Akın, henüz 1 aylık teğ-
menken evinde bulunduğu iddia edi-
len uyuşturucu maddeden tutuklan-
dı ve “Amirallere Suikast” davası
adı altında 2 yıldan bu yana tutuklu
olarak yargılanıyor.

‘Benim için meslek durdu’
Poyrazköy davasının 14. duruş-

masında söz alan Akın, yıllarca mes-
leğine iyi bir başlangıç yapabilmek
için çaba gösterdiğini belirterek,
“Okulumu iyi bir dereceyle bitirdim.
Hak ettim, bölümümü kendim
seçtim. Hak ettim, ilk tayinimi
kendim belirledim. Ama bunla-
rın hepsi artık anlamsız birer
mazi. Benimle beraber, okulu
aynı dönemde zar zor bitirenler,
sicilde en son sırada olanlar, 2 ay-
dan az bir süre sonra üsteğmen
oluyor. Benim için artık meslek
durdu. Bunu biliyorum, görüyo-
rum ve hissediyorum. Yargılaya-
caksanız, yargılayın. Buna sö-
züm yok. Ama önümde daha
başlayamadığım bir hayat var.
Müsaade edin de hayatımıza baş-
layalım, yuvamızı kuralım” diye-
rek isyanını dile getirdi.

‘Hayatımızı kuralım’
Akın, mahkeme başkanına

şöyle seslendi: “Zaman mefhu-
mu ilerleyen yaşlarda insanda ne-
ler çağrıştırır, ben bilemem. Ama
benim yaşımdaki birisi için ne an-
lama geldiğini siz çok iyi bilirsi-
niz sayın başkan. Çünkü siz, ar-
kanızda uzun yıllar bıraktığınızı
bilirsiniz. Ama ben önümde uzun

yılların olduğunu bilemem. Sizin ya-
şınızda karşıladığınız her yeni gün,
Tanrı’nın size bahşettiği bir nimet ola-
bilir. Benim için ise ellerimden kayıp
giden zamandır. Sizden talebim, bu-
rada bulunmamamızın temel nede-
nini iyi anlamanız. Biliyorum ki kom-
plolar arasındaki nisbi farktan dola-
yı tutukluyum. Kimimizin kısmetine
uyuşturucu düşmüş, kimimizin pat-
layıcı madde. Bunu siz de bilin ve gö-
rün. Biz bir basamaktık ve 2 yıldır içe-
ride bulunmamız misyonunu fazla-
sıyla yerine getirdi. Tutukluluğumu-
zun artık kimseye faydası yok. Bıra-
kın da zaman ellerimizin arasından
kayıp gitmesin.”

‘Amaç, TSK’da
büyük tasfiye’
�� Akın, içinde muvazzaf askerlerin bu-
lunduğu davaların tümünün amacının,
Türk Silahlı Kuvvetleri’nde büyük bir
tasfiyenin gerçekleştirilmesi olduğunu
belirtti ve “Bundan 2 yıl önce TSK, siya-
si irade ve yargı; bugün olduğu gibi bö-
lük bölük muvazzaf amirallerin, gene-
rallerin ve albayların tutuklanmasına
hazır değildi. Sonra, biz genç subayların
evlerine uyuşturucular, patlayıcı mad-
deler koydular. Amaçları doğrultusunda
kullandıkları merdivenin ilk basamağı
olarak üzerimize bastılar. Toplumun her
kesimini, devletin tüm kurumlarını bugün
geldiğimiz noktaya hazırladılar” dedi.

Akın, mezuniyet belgesi-
ni dönemin Genelkur-

may Başkanı Orgeneral
İlker Başbuğ’dan aldı.

Doğan, “Jİ-
TEM’i ben
kurdum”
demişti.
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Siyasi parti temsilcileri, Aydınlık’ın dünkü “AKP-PKK anlaştı” manşetini, “AKP ile BDP
arasındaki gerginlik zaten yapaydı. Şimdi her şey yerine oturuyor” şeklinde yorumladı
�� 12 Haziran genel seçimleri öncesindeki
AKP-BDP gerginliğinin danışıklı dövüş ol-
duğu dile getirildi. Muhalefet partileri, “pis
ve kirli bir oyun oynayan” bu iki parti ara-
sındaki suni gerginliğin, Anayasa çalışmala-
rının başlamasıyla son bulduğu görüşünde. 

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan’ın ve
Abdullah Öcalan’ın açıklamalarının yaşa-
nanların bilinçli gerginlik olduğunu göster-
diğini kaydeden muhalefet partilerinin yö-
neticilerinin görüşleri şöyle: 

‘Erdoğan’ın çıkışı da anlaşmalı’
İşçi Partisi Genel Başkanvekili Mehmet

Bedri Gültekin: AKP-PKK gerginliğinin
suni olduğunu seçim öncesi de söylemiştik.
Başbakan Erdoğan’ın “Ben olsam Apo’yu
asardım” sözleri de anlaşmalıydı. Gerginlik
görüntüsü sürerken AKP ile PKK ve Öca-
lan arasındaki görüşmeler devam ediyordu.
Hem Öcalan hem Karayılan, “Seçim sıra-
sında söylenmiş sözler önemli değil” diye-

rek yaşanan gerginliğin bilgileri dahilinde
olduğunu da açıklamış oldu. Bugün yaşa-
nanlar her şeyi bütün çıplaklığı ile gösteri-
yor; AKP-PKK gerginliği yok, işbirliği var.

CHP TBMM Grup Başkanvekili Mu-
harrem İnce: Başbakan’a şunları sormak
lazım: “Ruh ikizi kim?”, “Öcalan’la kimler,
neler görüşüyor?”, “Öcalan’la yapılan pro-

tokollerde neler var?”, “Öcalan, Türkiye
Cumhuriyeti ile mi yoksa Papua Yeni Gine
ile mi pazarlık yapıyor?” Seçim öncesinde
yaşananlarla bugün yaşananları karşılaştı-
rın, halkın nasıl aldatıldığı anlaşılır.

‘Pis ve kirli bir oyun oynadılar’
MHP TBMM Grup Başkanvekili Oktay

Vural: AKP-PKK anlaşarak referandum
sürecinde ateşkes ilan etmişlerdi. AKP’nin
PKK ile, BDP ile kavgası yapaydı.. Pis ve
kirli bir oyun oynadılar. Bugün varılan an-
laşma da bunu doğruluyor. 

İmralı’da devletle yapılan anlaşmaların
Başbakan’dan ve AKP’den habersiz oldu-
ğunu düşünmek mümkün mü? Başından
beri ilişki içindeler. Şimdi terör örgütü-
nün isteği doğrultusunda bir Anayasa
yapmak istiyorlar. Bunun için kriz çıkarı-
yorlar ve toplumda “Nasıl olursa olsun
Anayasa değişsin” fikrinin oluşmasını
sağlama peşindeler. AYDINLIK/ANKARA

ASUMAN ARANCA/ANKARA

�� İstanbul Barosu Başkanı Ümit Koca-
sakal, Türkiye’de hukukun geldiği nokta-
ya işaret ederek, “Bu kadar hukuksuzluk
varken, hukuk fakültesi dekanları ne ya-
pıyor? Toplanıp ‘Kendinize gelin’ diyor-
lar mı? Hepsine yazıklar olsun. Bugün
sesinizi çıkarmayacaksınız da ne zaman
çıkaracaksınız” ifadesini kullandı. 

Özel yetkili mahkemelerdeki “gizli
tanık” uygulamasını da sert bir dille
eleştiren Kocasakal, “Yasa, ‘Gizli tanık-
lar tek başına hükme esas alınamaz’ di-
yor. Alınamazsa, tek başına tutukluluk
bakımından kuvvetli suç şüphesini gös-

teren olgu olarak da değerlendirileme-
mesi gerekir” diye konuştu.

‘Hopa savcısını şikayet edeceğiz’
İzmir Barosu’nun Hopa’daki olaylarla

ilgili bir rapor hazırladığını da aktaran
Kocasakal, soruşturmayı yürüten savcılar
hakkında HSYK’ya şikayette bulunacak-
larını belirterek, “Zaten buradaki savcı-
lar cumhuriyet savcısı değil. ‘Savcı mısın
avcı mısın?’ diye sormak gerekiyor. Bu
savcılar, ‘Nasıl savunmadan delil gizler,
nasıl savunma hakkını kısıtlarım?’ diye
düşünüyor. Kimse halka kabahat bulma-
sın, bunlar yüzde 50 oy aldı diye. Halk
kandırılmış, uyutulmuş durumda” dedi.

ASUMAN ARANCA/ANKARA

�� Almanya’daki Deniz Feneri e.V davasının
Türkiye bağlantılarının araştırıldığı soruş-
turma kapsamında gözaltına alınan isimler-
den Kanal 7 Yönetim Kurulu Başkanı Ze-
keriya Karaman’ın 2 güne yayılan ifadesi ta-
mamlandı. Karaman’ın ardından, Kanal 7
Genel Yayın Yönetmeni Mustafa Çelik’in ifa-
desine geçildi. 

5 isimden 4’ünün ifadesi tamam
Ankara Cumhuriyet Başsavcılığı’nın Al-

manya’da Deniz Feneri e.V davasıyla bağ-
lantılı olarak yürüttüğü soruşturma kapsa-
mında, Kanal 7 Yönetim Kurulu Başkanı Ze-
keriya Karaman’ın da savcılık ifadesinin
alınması tamamlandı. Yaklaşık 15 saat süren
ifadenin ardından Emniyet Müdürlüğü’ne
geri götürülen Karaman’ın ardından, ifade-
sine henüz başvurulmayan gözaltındaki son
isim Kanal 7 Genel Yayın Yönetmeni Mus-
tafa Çelik adliyeye getirildi. 

Çelik’in ifadesinin tamamlanması sonra-
sı, soruşturmayı yürüten cumhuriyet savcıla-
rı Nadi Türkaslan, Abdulvahap Yaren ve
Mehmet Tamöz, şüphelileri “tutuklanmala-
rı” talebiyle mahkemeye sevk edip etmeye-

ceğine karar verecek. Deniz Feneri soruş-
turması kapsamında gözaltına alınan 5 isim-
den 4’ünün savcılık ifadeleri tamamlandı. Al-
manya’daki Deniz Feneri e.V’nin topladığı
yardım paralarının usulsüz yollarla Türkiye’ye
getirilmesinde rol aldıkları iddia edilen Ka-
nal 7 Finans Müdürü Erdoğan Kara, RTÜK
eski Başkanı Zahid Akman, Kanal 7 Genel
Müdür Yardımcısı ve Yönetim Kurulu Üye-
si İsmail Karahan ile Kanal 7 Yönetim Kurulu
Başkanı Zekeriya Karaman’ın ifadeleri, so-
ruşturmayı yürüten Ankara Cumhuriyet Baş-
savcılığı tarafından alındı. Kara’nın ifadesi 6,
Akman’ın ifadesi 8, Karahan’ın ifadesi 13, Ka-
raman’ın ifadesi ise yaklaşık 15 saat sürdü.

�� TBMM’de yaşanan yemin krizi konusun-
da AKP ve CHP TBMM grup başkanvekil-
leri arasında varılan mutabakattan sonra
CHP’nin yarın yemin etmesi bekleniyor.
TBMM Bakanı Çemil Çiçek, “Ümit ederim
Pazartesi yeni bir başlangıç yaparız” dedi.

AKP ve CHP grubu temsilcileri, önceki
gün TBMM Başkanı Cemil Çicek’in ma-
kamında bir araya gelerek sorunun çözümü
konusunda belli bir uzlaşmaya varmışlardı.
CHP, yemin krizi ile ilgili dün MYK’da ve
parti meclisinde değerlendirmelerde bu-
lundu. Basına kapalı olarak yapılan top-
lantıdan sızan bilgilere göre, CHP büyük

olasılıkla yarın TBMM’de yemin edecek.

TBMM Başkanı: Her işi
tadında bırakmak lazım

Cemil Çiçek de Yozgat’ta gazetecilere, so-
runun çözüm yerinin TBMM olduğunu be-
lirterek, “Ümit ederim, Pazartesi günü, yeni
bir başlangıç yapmış oluruz. Çok fazla ko-
nuşmaya gerek yok, her işi tadında bırakmak
lazım. Bence, yemini yapmamaktan ne mu-
rat ediliyorsa, gündeme ne getirilmek isteni-
yorsa, o yeteri kadar içeride de dışarıda da
gündeme geldi. Maksat hasıl oldu diye dü-
şünüyorum” şeklinde konuştu. ANKARA

�� Seçimlerde aldığı oy oranı tartışmalara
yol açan DSP’nin, olağanüstü kurultayı
bugün gerçekleşiyor. Ankara Büyük Ana-
dolu Oteli’nde yapılacak kurultayda DSP
lideri Masum Türker yeniden aday. Tür-
ker’in yarışacağı isimler ise İstanbul eski
Milletvekili Hasan Macit ve Emrah Konu-
ralp. Hasan Macit, başta Tuzla Tersanele-
ri olmak üzere Akfırat ve Orhanlı’daki
yolsuzluklarla mücadelesiyle tanınıyor.
Emrah Konuralp ise partinin gençlik kol-
ları başkanlığını yapmış bir siyaset bilimci.

�� AKP Genel Başkan Yardımcısı Salih Ka-
pusuz, CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçda-
roğlu’nun partisinin bir milletvekilinin kendi-
sine yönelik “iftira niteliğindeki dedikodula-
rına alet olduğunu üzülerek takip ettiğini”
belirtti. Kapusuz, “Biz tükürdüğümüzü yala-
mayız çünkü bugüne kadar kimsenin arkasın-
dan yüzüne söyleyemeyeceğimiz bir sözü söy-
lemedik. Ancak hakkımızda iftira üreten ve
iftirasından vazgeçme erdemini göstermeyen-
lerin yüzüne tükürmesini de biliriz” dedi. 

‘Açıklamam çarpıtılmıştı’
Kapusuz, Kılıçdaroğlu’na gönderdiği mek-

tupta, gazetecilerin CHP milletvekilleri Gür-
sel Tekin, İlhan Cihaner ve Sinan Aygün’ün
tutuklanma riski bulunduğunu belirterek de-
ğerlendirme istemesi üzerine yaptığı açıkla-
manın dedikodu marifetiyle çarptırıldığını
ifade etti. Kapusuz, söz konusu dedikodunun
basına yansımasından sonra açıklama yapa-
rak kamuoyunu bilgilendirdiğini söyledi.

‘Biz tükürdü�ümüzü
yalamay�z ama
tükürmesini biliriz’

DSP
Kurultay�
bugün

AKP-PKK anlaşmasını

değerlendirdiler

Hasan Macit

�� ABD Dışişleri Bakanı Hillary Clin-
ton, Dışişleri Bakanı Ahmet Davutoğ-
lu’nun daveti üzerine Türkiye’ye geli-
yor. Dışişleri Bakanlığı’ndan yapılan
açıklamaya göre, ABD Dışişleri Bakanı
Clinton, Dışişleri Bakanı Davutoğ-
lu’nun daveti üzerine 15 Temmuz’da
İstanbul’da yapılacak Libya Temas
Grubu 4. Toplantısı’na katılacak. Cum-
hurbaşkanı Abdullah Gül ve Başbakan
Recep Tayyip Erdoğan tarafından da
kabul edilecek olan Hillary Clinton ile
“küresel ve bölgesel konularda görüş
alışverişinde bulunulacağı” ifade edildi. 

Clinton,
Türkiye’ye
geliyor

Hillary Clinton

ANNAN PLANI
yeniden mi devrede?

�� AKP, KKTC’nin geleceği ile ilgili kritik karar-
lar alıyor. Dışişleri Bakanı Ahmet Davutoğlu,
2012 yılı başında Kıbrıs’ta referandum yapılabi-
leceğini söyledi. Davutoğlu, KKTC Cumhurbaş-
kanı Derviş Erdoğlu ile Lefkoşa’da gerçekleştir-
diği görüşmenin ardından yaptığı açıklamada,
“Bu yıl sonuna kadar Kıbrıs sorununa bir çözüm
bulmayı ve önümüzdeki yıl başında da referan-
duma gidilmesini ümit ediyoruz. Böylece Kıbrıs
da AB Dönem Başkanlığı’nı tüm adayı temsil
eden yeni bir devlet olarak devralabilir” dedi. 

Davutoğlu’nun bu açıklaması “sürpriz”
olarak değerlendirilirken,
AKP’nin geçmişte Annan
Planı sırasında izlediği po-
litikalar hatırlatıldı. Annan
Planı’na karşı çıkan KKTC
Cumhurbaşkanı Rauf
Denktaş’a Erdoğan-Talat
ikilisi tarafından kurulan
komplolar, Aydınlık Der-

gisi’nde yayımlanan telefon görüşmeleri ile
açıkça görülmüştü.

Bulunç: Önemli olan, anlaşmanın
hangi zeminde yapılacağı

Davutoğlu’nun açıklaması ile ilgili olarak
Aydınlık’ın sorularını yanıtlayan KKTC eski
Ankara Büyükelçisi A.Zeki Bulunç, Kıbrıs ko-
nusunda Türkiye’nin uluslararası bir baskı al-
tında olduğunu dile getirdi. Rum tarafının iste-
diği bir anlaşmayı dayatmaya çalıştığını kayde-
den Bulunç, “Açıklamanın Cenevre görüşmele-
rinden hemen sonra yapılmış olması dikkat çe-
kici. Önemli olan, Türk tarafının tezlerinin ka-
bul görüp görmeyeceğidir. Rum tarafı uluslar-
arası camiaya Türk tarafını uzlaşmaz göster-
mek için sürekli gayret göstermektedir” dedi. 

KKTC Cumhurbaşkanı Eroğlu da yaptığı açık-
lamada 7 Temmuz’daki Cenevre zirvesinin ardın-
dan, sorunun yıl sonuna dek yoğunlaştırılmış mü-
zakerelerle çözümleneceği inancında olduklarını ifa-
de etti. BM Genel Sekreteri Ban Ki-mun, İsviçre’nin
Cenevre kentinde Eroğlu ve Kıbrıs Rum kesimi li-
deri Dimitris Hristofyas’ın katılımıyla düzenle-
nen zirvede, taraflara Kıbrıs sorununun tüm ko-
nularını görüşmeleri için Ekim’e kadar süre vere-
rek, liderlerin önüne takvim koymuştu. LEFKO�E

Gültekin: AKP ile Öcalan ara-
sındaki temas hiç kesilmedi.

İnce: Başbakan şimdi cevap-
lasın, “ruh ikizi” kimmiş!

Vural: Referandum sürecinde
ateşkes imzalayan bunlardı.

Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 
Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 
Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 
Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 
Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 
Kocasakal sordu: Hukuk
fakülteleri niçin sessiz? 

‘Yapay gerginlikti, bitti’

�� Zahid Akman’ın Ankara Başsavcılığı’nda
ifadesinin alındığı saatlerde Ankara Adliye-
si’ne ilginç bir isim geldi. Cumhurbaşkanı ta-
rafından HSYK üyeliğine atanan ve hükü-
mete yakın bir isim olarak bilinen Prof. Dr.
Ahmet Gökçen, Ankara Başsavcısı İbrahim
Kuriş’i makamında ziyaret etti. Deniz Fene-
ri soruşturması sanıklarının ifadesinin alındığı
bir sırada hükümete yakın bir isim olan ve avu-
katlık da yapan Prof. Dr. Gökçen’in bu ziya-
reti, zamanlama açısından ilginç bulundu. 

HSYK üyesi Gökçen’den Kuriş’e ziyaret

Çiçek’ten yemin krizi
için ‘Pazartesi’ mesaj�
AKP ile varılan mutabakattan sonra CHP’nin Pazartesi yemin etmesi
bekleniyor. Cemil Çiçek de “Pazartesi yeni başlangıç yaparız” dedi

Ahmet Davutoğlu

Kapusuz’dan Kılıçdaroğlu’na mektup

CHP liderinin
Kapusuz’a cevabı
merak ediliyor.

�� Meclis Başkanı Cemil Çiçek muhale-
fetle uzlaşma konusunda açıklamalar ya-
pıyor ancak Başbakan Tayyip Erdoğan
açıklamalarıyla yine kafaları karıştırmaya
devam ediyor. Erdoğan, geçen haftaki
açıklamasının ardından dün yine aynı
şeyleri söyledi ve “Kimse bizden yargı
görevini beklemesin. Yasalar belli ve se-
çime girerken aday tespitlerini yaparken
bu yasalar çerçevesinde yapanlar bunun
neticesini gayet iyi gördüler ve bildiler.
Ama kimse yasaları yarma harekatı içine
girmesin ve bizden de buna yönelik bir
destek beklemesin. Parlamento içinde
her şeyi konuşuruz ayr ama biz yargının
şu andaki tasarrufuna asla müdahale
etmeyiz ve edemeyiz” dedi.

‘Kazdıkları çukurdan çıkacaklar’
Her meselenin çözüm yerinin Meclis

olduğunu kaydeden Erdoğan, şöyle ko-
nuştu: “Tüm tahrik edici açıklamalara, üs-
lupsuz beyanlara, nezaketsiz tutumlara
rağmen, yapıcı olmayı, nezaketten yana ta-
vır takınmayı sürdürüyoruz. Başta ana mu-
halefet partisi olmak üzere, yemin etmeye-
rek, Meclis çalışmalarından uzak duranlar,
bir an önce bu yanlışlarından vazgeçmeli.
İnanıyorum ki bu partiler, kendi kazdıkları
bu çukurdan bir an önce çıkacak, soru-
nun değil, çözümün parçası olacak.” 

Tayyip Erdo�an
bildi�iniz gibi...

Zahid Akman ve Ze-
keriya Karaman’ın
savcılık soruları bu-
gün devam edecek.

Cemil
Çiçek

Bekir
Bozdağ

Ümit 
Kocasakal

Deniz Feneri 

yolsuzlu�una ad�

kar��anlar, 5 gündür

sorgulan�yor

Kanal 7 Yönetim Kurulu Başkanı Karaman’ın ifadesi yaklaşık 15 saat
sürdü. Karaman, ifadesi tamamlanmadığı için Emniyet’e geri götürüldü

Karaman 15 saat sorgulandı
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�� Orhan Ergüder ANAP milletvekiliydi. Kendi-
sini Fenerbahçe içindeki “Kontrgerilla” diye ilan
etmişti. Kulübün büyük isimlerinden Semih Bay-
ülken’i başkanlıktan devirmek için planlı ve örgütlü
bir saldırıya geçti, elbette başaramadı. Bayül-
ken’in “At hırsızı” diye adlandırdığı Ergüder unu-
tuldu gitti.

Dönemin ünlü tefecisi banker Kastelli (Cevher
Özden) sahneye çıktı. “Kulübü ancak ben kurta-
tırırım” diyordu. O da başaramadı. Fenerbahçe yal-
nızca para ile yönetilecek bir kulüp değildi, bu ve
benzerlerine prim vermedi.

“Ergenekon Fenerbahçe’de”!
Mesut Yılmaz Başbakan olarak Fener tribü-

nünde otururken “Seçimde görüşürüz Mesut
Bey” diye pankart açan da o taraftardı.

Ama herhalde en unutulmazı, 2009 yılının
mart ayında Fenerbahçe-Sevilla Şampiyonlar Ligi
maçında açılan pankart: “Mustafa Kemal’in as-
kerleriyiz.”

29 Mart 2009 tarihli Taraf’ın manşeti “Erge-
nekon Fenerbahçe’de” oldu. Gazete pankart açan
Fenerbahçcelileri “Ergenekoncu” ilan etmişti. Bu
oılayın ayrıntısını merak edenler, 5 Nisan 2009 ta-
rihli Aydınlık Dergisi’nde arkadaşımız Naci Eriş’in
haberine bakabilir. 

Fenerbahçe böyle bir camia işte. 
Tarikatların nüfuz edemediği ender kulüpleri-

mizden biridir. Galatasaray, Beşiktaş, Trabzonspor,
Bursaspor ve daha birçok kulüpte tarikatlar hem
yönetici hem futbolcu düzeyinde fink atarken
Fenerbahçe bunlara kapısını sıkıca örttü. Kuşku-
suz bunda Aziz Yıldırım’ın rolü büyüktü.

Galatasaray, Hakan Şükür ve ekibinden kur-
tulmak için kurtulmak için neler çekti. Şükür, ta-
kımın değil fakat bir grubun “abiliğini” yapıyordu.
Hakan Ünsal, Emre Belözoğlu, Arif Erdem gibi
sayıca az ama etkili bir ekip, Şükür’ün liderliğin-
de bu büyük kulübe az çektirmediler. 

Bu “örgütle” mücadele eden iki önemli fut-
bolcunun Hasan Şaş ile Ümit Davala’nın şimdi Fa-
tih Terim tarafından teknik direktör yardımcı-
lıklarına getirilmeleri elbette tesadüf değil. 

Hakan Şükür’ün tam da operasyon önce-
si AKP’den milletvekili yapılmasının tesadüf

olmadığı gibi.

Operasyon sırası futbola geldi
Kontgerilla’nın teorisinden biliyoruz. Her ter-

tip, belirli bir maddi zemin gerektirir. Psikolojik sa-
vaş bu zeminde yürütülür. “Cumhuriyet tarihinin
en büyük şike operasyonu” denilen bu tertibin mad-
di zemini zaten kirli olan futbol dünyasıdır.  Bir-
takım saftirik yazarlara “temiz eller” hayali gör-
düren bu zemindir. 

“Biz bu filmi daha önce görmüştük” duygusu-
nu veren polis ve savcılık kovuşturmasının en ay-
rıntılı haberleri, polis raporları, telefon konuşma-
ları gizli çekim fotoğraflar vs. bir haftadır çarşaf çar-
şaf gazete ve televizyonlarda. 

Ne “soruşturmanın gizliliği” ne “masumiyet ka-
rinesi” Ergenekon ve benzeri operasyonlarda ne
olduysa aynısı. MHP lideri Bahçeli’nin deyişiyle
“Operasyon sırası spora geldi.”

Bahçeli böyle dedi ama arkasını getirmedi. Oysa
tutuklananlar arasında bulunan Bülent Uygun,
Mecnun Otyakmaz, Olgun Peker ülkücü camiaya
yakın isimler. 

Gene tutuklananlardan Fenerbahçe Amatör Şu-

beler Koordinatörü Cemil Turan’ın “çok önemli
bir MHP’li” olduğunu Odatv yazdı.

CHP’den ise hiç tepki gelmedi. Oysa Aziz Yıl-
dırım, Ümit Karan CHP’ye yakın isimler.

Operasyonun Aralık 2010’da eski Ergenekon
savcısı Zekeriya Öz tarafından başlatılması, ope-
rasyonu yürüten “özel ekibin” İstanbul Emniyeti
KOM polisleri arasından seçilmesini de hatırlata-
lım.

Daha ilk günden AKP2nin çiçeği burnunda mil-
letvekili Şamil Tayyar, Operasyonun “Ergene-
kon’un finans ayağına karşı” yapıldığını ilan etti bile. 

Ahmet Altan operasyondan dolayı “Hükü-
met, savcıları ve polisleri canı gönülden” kutluyor.
(Taraf, 5 Temmuz 2011) Aynı gazeteden Metin Al-
tınok, “futbol camiasında da ikinci cumhuriyetin
arifesine gelindiği”ni müjdeliyor. 

Özgür Gündem de Taraf gibi. Fener tribününde
açılan “Ne mutlu Türk’üm diyene” pankartına ka-
fayı takmış, “İşte Ergenekon” demek istiyor!

Fatih Altaylı gibileri de “pis bir ligi temiz hale
getirme çabaları” için Zekeriya Öz ve diğer savcı-
lara teşekkür ediyor. (Habertürk, 5 Temmuz

2011)
Aydınlık olmasa Fenerbahçe Yüksek Divan Ku-

rulu Başkanı Yüksel Günay’ın “Bu polis devleti işi”
dediğini, Saraçoğlu Stadı önünde toplanan cefa-
kar Fener taraftarlarının “Cemaat Fener’le başa çı-
kamaz” çığlığını duymayacaktık.

Ogün Altıparmak, Fenerbahçe tarihinin büyük
futbolcularından. Şimdi 73 yaşında Fenerbahçe kon-
gre üyesi. 7 Temmuz 2011 akşamı TV8’de “8.
Gün”ün konuğuydu.

Ogün, futbol dünyasındaki “dinci mafya”ya dik-
kat çekti. “Bu olayda başka politik nedenler var”
dedi. Cemaatin önemli isimlerinden Hüseyin Gü-
lerce’nin Today’s Zaman’da çıkan “Mehmet Ha-
beral-Aziz Yıldırım bağlantısını” iddia ettiği yazı-
sına dikkat çekti. 

Hanefi Avcı’nın yazdıklarından biliyoruz. Her
kurumun bir “imamı” var. Bunlar doğrudan Pen-
silvanya’dan talimat alıyorlar. Futbolun imamı
kim?

Bugün Fenerbahçe taraftarları Bağdat Cadde-
si’nde olacak. Sadece Fenerli’ler değil futbolu se-
venlerde orada olacak.

Silivri Notları’na ilişkin eleştiri ve önerilerinizi, 
Aydınlık’ın İstanbul merkezine ya da “Hikmet Çiçek 

1. No’lu Kapalı Cezaevi F/7 SİLİVRİ” adresine iletebilirsiniz...

Derya Kuzuları/Derya Sayın

�� NTV’de yaprak dökümü sürüyor. Son ola-
rak Banu Güven’le Artı programını sunan
Banu Güven, NTV’den ayrıldı. Banu Güven
açıklamasında “Geçen yayın döneminde
NTV’deki habercilik hayatımın en tatmin

edici dönemlerinden birini
geçirmiştim. Ancak içine
girdiğimiz son dönemde
NTV’de işimi bugüne ka-
dar yaptığım şekilde sür-
dürebileceğim yapı orta-
dan kalktı. 6 Temmuz’da
karşılıklı oturup konuştuk,
doğal olarak karar ayrılık
yönünde oldu” dedi.

Can Dündar da
ayrılabilir

Banu Güven 12 Haziran
seçimleri sonrası Can Dün-
dar ve Mirgün Cabas’la
birlikte tatile çıkarılmıştı.
NTV yönetimi önceki gün
de eski Ankara Temsilcisi
Murat Akgün’ün iş aktini

feshetmişti. Öte yandan can Dündar’ın da
NTV ile yollarını ayırabileceği iddiaları Banu
Güven’in ayrılması ile daha da güçlenmiş
oldu. Can Dündar, seçimden sonra erken ta-
tile ayrılmak zorunda kalmıştı.

NTV’de yaprak dökümü Gazeteciler Hatay’da buluştu

Cengiz Çandar’�n ba�vuru kayna��!
�� Utanç vericidir. Bir zamanlar Özel Harp
Dairesi (ÖHD) ABD’nin kontrgerilla yayın-
larını olduğu gibi tercüme eder, “ders kiatabı”
gibi kullanırdı. 

“Amerikan Harp Doktrinleri”, “Gayrini-
zami Harp”, ABD Kara Kuvvetleri’nin “FM
31-16 Kontrgerilla Harekatı” vb... 

Bu “teorik” kitapların en ünlüsü de “ST 31-
15 Sahra Talimnamesi” idi. ÖHD, gayriniza-
mi kuvvetlerle nasıl başa çıkacağını, Türkçe-
si, halk hareketlerini nasıl bastıracağını bu ki-
taplardan öğrenirdi. Kontrgerillanın (ya da
Gladyo’nun) bir “NATO armağanı” olduğu-
nu boşuna söylemiyoruz.

Türkiye’de kontrgerillanın teorisi ve ör-
gütlenmesi konusunda en kapsamlı bilgi Ferit
İlsever’in 3 ciltlik “Kontrgerilla” (Kaynak Ya-
yınları, Aralık 2008) kitabında mevcuttur. 

Amerikan yayınlarının kontrgerillacılar için
bir el kitabı değerinde olduğunu biliyoruz. Ama
Kürt sorununun çözümü için aynı kaynaklara
başvurulması gerektiğini, Cengiz Çandar’ın
TESEV için hazırladığı “Dağdan İniş-PKK Na-
sıl Silah Bırakır?” adlı raporundan öğreniyo-
ruz!

Çandar reporunu hazırlarken konuya iliş-
kin nasıl bir kaynak taraması yaptığını şöyle
açıklıyor: 

“Türkiye dışındaki örnekler için, çoğunlukla
Amerika Birleşik Devletleri’ndeki (ABD) dü-
şünce kuruluşları tarafından etnik kökenli is-
yanların, iç savaşların, ayaklanmaların nasıl
sona erdirildiğine ilişkin yapılmış olan çalış-
malara başvurulmuştur.“ (s.10)

Cengiz Çandar, ABD’deki özellikle 11 Ey-
lül 2001’den sonra “çıkarlarına hasım örgüt-
lere ilişkin” çalışmalarda adeta bir patlama ya-
şandığı için “konularında uzmanlaşmış olan ku-
ruluşların” yaptığı çalışmaları esas aldığını söy-
lemektedir. Çandar yararlandığı kaynakları şöy-
le anlatıyor: 

“Amerikan Rand Corporation tarafınfan
Deniz Piyadeleri’nin istihbarat Faaliyeti’ne kat-
kı sunmak üzere hazırlanan ‘How Insurgencies
End’ (İsyanlar Nası Sona Erer) isimli çalış-
madır. 20. yüzyıl boyunca dünyanın çeşitli ül-
kelerinde yaşanan 89 ayaklanma ve iç savaşın
niceliksel ve niteliksel izlemesine yer veren çok
sayıda uzmanın görev aldığı bu kapsamlı ça-
lışmanın metni Ben Connable ve Martin C. Li-

bicki imza-
sıyla ya-
yımlanmış-
tır. Yararla-
nılan diğer
çalışma ise
Amerikan
Kara Harp
Okulu’nun
düşünce ku-
ruluşu nite-
l i ğ i n d e k i
S t r a t e j i k
Araştırmalar Enstitüsü’nün (Strategic Studi-
es Institute) 2004’te yayımladığı ‘Indurgency
and Counterinsurgency in the 21’st Century’:
Reconceptualizing Threat and Response’ (21.
Yüzyıl’da İsyan ve İsyan Bastırma: Tehdit ve
Tehdide Karşılık Vermeyi Yeniden Kavram-
sallaştırma) başlıklı rapordur. Aynı kuruluşun
Ocak 2007’de yayınladığı ‘Rethinking Insur-
gency’ (İsyanı Yeniden Düşünmek) adlı ça-
lışmasından da ayrıca yararlanılmıştır.” (s.10)

TESEV Raporu’nun kaynakları, bu çalış-
manın esas amacı konusunda bir fikir veriyor.

Banu Güven

Can Dündar

HÜSEYİN GÜLER

�� Türkiye Gazeteciler Cemiyeti, Antakya Ga-
zeteciler Cemiyeti ve Yeni Hatay Gazeteciler
Cemiyeti’nin Hatay’da düzenlediği “Yerel ga-
zetecilik ve meslek içi eğitim” çalışması ta-
mamlandı. Antakya Narin Otel’de 2 gün süren
organizasyona Antakya Belediye Başkanı
Doç.Dr. Lütfü Savaş, Mustafa Kemal Üniver-
sitesi Rektörü Porf.Dr. Hüsnü Salih Güder, Ha-
tay Valisi Celalettin Lekesiz, TGC Başkanı Or-
han Erinç, TGC Genel Başkan Yardımcısı
Turgay Olcaytu, TGC Basın Senatosu Başka-
nı ve Hürriyet Gazetesi yazarı Sedat Ergin’in
yanı sıra çok sayıda gazeteci katıldı.

Erinç: Engeller kaldırılmalıdır
TGC Başkanı Orhan Erinç gazetecilerin

baskı altında olduğunu belirterek “Bu iki gün-
lük konuşmalarda gazetecinin yazmada yete-
rince özgür olmadığı ortaya çıkıyor. Kamu
görevi yapan gazeteci ise haberlere ulaşmada
çeşitli engellerle karşılaşıyor. Gazetecilik her is-
tediğini yazma değil, kamusal ihtiyaç ve belli ku-
rallara göre yazılmalıdır. 

İfade özgürlüğünün önündeki engeller kal-
dırılmalıdır. Terörle ilgili yasa ifade özgürlü-
ğünün önündeki engellerden biridir. Yine Ana-

yasa’daki 26 mad-
de gazetecinin
doğrudan hapse
girmesini sağlıyor.
Anayasa da çok
değişiklik yapma-
dan bu ifade öz-
gürlüğünü içeren
yasaları düzenle-
yebiliriz” dedi. 

Eğitim semi-
nerine katılanlara
sertifika ve katı-
lım belgesi verildi. 

“Cemaat  Fener’le başa çıkamaz”

Futbolun imamı kim? �� Evet biliyoruz tarih böyle yazacak:
Fikir despotlarının, dünya görüşlerini

dayatma zorbalığı her geçen gün artıyor.
Kendi katı sertliklerine hayran; bilgi-

sizliklerinden utanmayan bu cahiller, ken-
di gibi düşünmeyenleri, zorbalığa biat et-
meyenleri engizisyon yargıçları gibi “ya-
kıyorlar.”

Koltuğun, şöhretin, yapay itibarın düş-
künleri bir bir entrikayla saf değiştiriyor-
lar.

Evet, tarih bunları yazacaktır.
Böylesi yozlaşmış medyadan bir isim

sessiz, sedasız mesleğine son verdi: Haluk
Şahin.

Yaşamak, kirlenmemek için saklanma-
yı tercih etti. Düzensizliği kaldıramadı
ruhu.

Uğur Dündar, Ayşenur Arslan gibi
yüce gönüllü bir-iki meslektaşları dışında
bu vedayı kimse irdelemedi, üzerinde
durmadı. Kimse üzüntü duymadı bu kayıp
karşısında. (Odatv.com)

Gladyo yayınlarıyla Kürt
sorununa “çözüm.”

Haluk �ahin

Haluk Şahin

Orhan
Erinç



HASAN HÜSEYİN DEMİREL

�� Türkiye, dünyaca ünlü rock “yıldızlarının” bir
bir sahne aldığı bir süreç yaşıyor. En son İngiliz-
lerin ünlü rock grubu Beatles’ın eski üyelerinden
Elton John ülkemizdeydi. Grubun kurucusu John
Lennon sinsice bir planla katledilmişti. İsyanın ve
başkaldırının ozanı Lennon’ı unutturmaya çalışan
İngiliz müzik sektörünün para babaları, “majes-
telerinin soytarıları”na dönüşen Paul McCartney
ve Elton’ı şişirip duruyor. Lennon devrimciydi. Ar-
dıllarının sonuncusu sayabileceğimiz Pink Floyd
şarkılarıyla, emperyalist-kapitalist sistemin aile, eği-
tim, yönetim sistemini öyle paramparça etmişti ki
parlementonun ve Kraliyet Ailesi’nin üyeleri so-
kağa çıkamaz olmuştu.

Sistem;  rock müziğin devrimci ruhunu yok
ederken, içi boşaltılmış “British rock” denilen
ucubeyi yoksul ülke halklarına büyük paralar ve
reklamlarla pompalayıp duruyor. Hatta öyle kor-
kuyorlar ki o devrimci ruhtan, bugün İngiliz mü-
zik marketlerinde Pink Floyd albümlerini bula-
mıyorsunuz. 

Öte yandan geçtiğimiz günlerde, Türkiye rock
müziğinin virtüöz, deneyimli ve isyan ateşi sön-
memiş 40’a yakın sanatçısı Akın Ok’un öncülü-
ğünde “Ütopya Müzik” etiketiyle sessizce, gü-
rültüsüz, reklamsız ve “medyasız” bir albüm ya-
yınladı: Gitarın Asi Çocukları... 

Kısa sürede yeni baskısını yapan albümün sa-
natçıları ve yapımcısıyla söyleştik.

� Sayın Akın Ok nasıl oluştu bu albüm?
Bob Marley’den Sting’e birçok sanatçının ses

mühendisliğini yapan Steve Watson’la konu-
şurken, “Türkiye’de rock müzik yok mu?” diye
sorunca kanım dondu. Sorusunda oryantalistlerin
o alaycı vurgusunu hissettiğimde, bu albümü yap-
mayı kafaya koydum. 

� Sorusu haksız mıydı?
Bunların gözüne soksak yine inkar ederler.

Ülkemizde 70’lerden beri dünya rock müziğine
koşut Cem Karacalarla, Moğollarla akıp gelen

çok güçlü bir damar var. 
� Nasıl bir damar bu, neden güçlü?
Bizim müziğimizin köklerinde Yunus var, Pir

Sultan, Aşık Veysel, Mahsuni Şerif gibi fedailer var.
� Onların böyle bir damarı yok mu?
Jetro Tull ismini nereden alır? Avrupa’da Or-

taçağ’da yakılan köylü önderi bir kadının ismi.
Ian Anderson bu ismi grubuna verirken, Avru-
pa’da 68’in özgürlük rüzgarları esiyordu.

� Peki bugün?
Bugün o ruh devam etseydi, emperyalistler,

Irak’a, Afganistan’a, Libya’ya biraz zor saldırırlardı.
Batı’da artık rock müzik yok. Tekno-müzikle
uyutulmuş haldeler. Bize pazarlanan bu kılıç ar-
tıkları, geçmişin solcu, isyancı, devrimci müziğinin

mirasını yiyorlar. Yeni yaptıkları bir şey yok.

‘Gitarın Asi Çocukları’na dönersek!’
Gary Moore Şubat’ta ölmeseydi, projemize

omuz veren dostlarla yapılacak bir stat konse-
rine çıkacaktı. İspanya’da  bir otelde ölü bulundu.
Eski bir IRA üyesiydi. Ölümü Lennon’ın alçakça
katlini hatırlattı. Kemancı kültürden Zeki dos-
tuma, Ulusal Kanal’da yaptığım müzik progra-
mında tam 32 dakika aralıksız çalan rahmetli So-
lak Orhan’a ve Ayhan Orhuntaş’a teşekkür edi-
yorum. Gerçekten albümü incelediğimizde
hani derler ya ‘Kırklar Divanı’. Jimi Hendrix’le
çalmış Kerim Çaplı, Türkiye’de blues müziğinin
öncü ismi Yavuz Çetin, besteci Orhan Atasoy

aramızdan ayrılmış olsalar da en başta Tina Tur-
ner’dan Tarkan’a birçok yerli-yabancı soliste çal-
mış virtüöz Gür Akad’dan Nejat Yavaşoğulla-
rı’na, Kazım Koyuncu’nun kadim dostu, yoldaşı,
aranjörü İlhan Yabantaş’tan Yaşar Kurt’a,
ABD’nin Irak saldırısına lanet okuyan albümü
yasaklanan Murat Çelik Çırak’tan genç yürek-
ler Can Yıldızlı, Murat Çorak’a ve Ahmet Ka-
ya’ya çatal atanlardan Serdar Ortaç’ı Kral TV
ödül gecesinde yumruklayan Cafer Arat’a ka-
dar uzanan albümün afiş ve kapak çizeri ise Ay-
dınlık’ın eski çizerlerinden Aptülika.

YARIN: Nejat Yava�o�ullar�:
Rock, asla boyun e�mez.
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Sistem; rock müziğin devrimci ruhunu yok ederken, içi boşaltılmış “British rock” denilen
ucubeyi yoksul ülke halklarına büyük paralar ve reklamlarla pompalayıp duruyor

�� Ünlü piyanist ve besteci Fazıl Say’ın yeni ese-
ri “Hayyam Klarinet Konçertosu’nun dünya prö-
miyeri Almanya’da gerçekleşecek.

Say’ın yeni eseri ‘Hayyam Klarinet Konçer-
tosu’nun dünya prömiyeri, 16 Temmuz Cu-
martesi günü Schleswig-Holstein Müzik Festi-
vali kapsamında Hamburg Kiel’de yapılacak.
İranlı şair Ömer Hayyam’ın yaşamından ve dört-
lüklerinden esinlenen Say, yeni bestesinde Hay-
yam’ın hayatını müziğe taşıyor. Dünyaca ünlü
klarinet sanatçısı Sabine Meyer’in seslendireceği
esere, Şef Işın Metin yönetimindeki Bilkent Sen-
foni Orkestrası eşlik edecek. Eser, dünya prö-
miyerinin ardından 17 Temmuz Pazar günü de
Lübeck’te sanatseverlerle buluşacak.

Haberi okuduğumdan beri hop oturup
hop kalkıyor, “Böyle şey olmaz”, “Ola-
maz” diye söylenip duruyorum. Gerçekten
de olacak şey değil. Neden söz ettiğimi her-
halde anladınız. Madımak’ta yeni açılan
kültür merkezinden söz ediyorum. 18 yıl
önce 33 insanın, içinde diri diri vahşice ya-
kıldığı Madımak Oteli, geçen hafta Madı-
mak Kültür Müzesi olarak yeniden karşı-
mıza dikildi. “Bu yangında öldürülenlerin
(18 yıllık bir aradan sonra da olsa) anıl-
maları ve resimlerinin müzenin en görü-
nür yerinde olması, çok hoş, çok asil bir fi-
kir” diye sevinirken aşağıdaki haberi alın-
ca beynimizden vurulmuşa döndük. Ote-
li yakarken ölenlerden 2 kişinin ismi de öl-
dürdükleri aydınlarla birlikte yazılmış
ve onlarla anılmaları istenmiş. Bunu kim,
nasıl, neden düşündü ve böyle acı bir po-
tu nasıl kırdı bilmiyorum ama gerçekten
olacak gibi değil. Bu rezaletin bir an önce
düzeltilmesini umuyoruz yoksa Madı-
mak Kültür Müzesi, “Madımak utanç mü-
zesi” olarak tarihe geçecek, bu işi başa-
ranlar da kara lekelerinden hiçbir zaman
kurtulamayacaklardır.

Frankenstein
Londra’da şu anda en çok sözü edilen ve

ilgi çeken prodüksiyonlardan biri de İngi-
liz Ulusal Tiyatrosu’nda (National Theatre)
sahneye konulan ve Nick Dear tarafından
yazılmış olan “Frankenstein” adlı oyundur. 

Tıpkı “Vampirler” gibi Frankenstein da
sov dünyasının özellikle sinemanın vaz-
geçilmez karakterlerinden biri olmuştur.
İlk olarak 1816 yılında efsanevi İngiliz
ozanı Shelley’nin eşi Mary Shelley tara-
fından yazılan “Frankenstein” romanı,
büyük ilgiyle karşılanmış ve defalarca
basılmıştır. Sinemada ilk kez sessiz olarak
1922 yılında, korku filmlerinin büyük ak-
törü, binbir surat olarak tüm dünyada
ün yapmış Lon Chaney tarafından oy-
nanmış ve o yıllarda gişe rekorları kır-
mıştır. Daha sonra sesli sinemada 1931 yı-
lında Boris Karloff’un kişiliğinde tekrar çe-
kilmiş, olağanüstü bir ilgiyle karşılanmış
ve gişe rekorları kırmıştır. Boris Karloff’u
büyük bir yıldız haline getiren bu filmi
“Frankenstein Kadını Yarattı”, “Fran-
kenstein Kurt Adama Karşı”, “Frankens-
tein Yok Edilmelidir” ve “Frankenstein 70”
gibi yapıtlar izlemiştir.

Son yapıtların biri günümüzün en ün-
lü İngiliz sanatçılarından Kenneth Bra-
nagh’i Frankenstein olarak karşımıza ge-
tirmiştir. Yeşilçam birçok Hollywood ka-
rakterini kendi bünyesine sokmuş, “wes-
tern”leri bile Türk’leştirip sinemamıza kat-
mıştır ama her nedense Frankenstein si-
nemacılarımızın pek ilgisi çekmemiştir.
Zaten Yeşilçam korku filmlerine pek de yer
vermemiştir.

Atilla Dorsay’ın “Sinema Ansiklopedi-
si”ne göre bizde sözü edilebilecek en önem-

li korku filmleri; Vedat Örfi Bengü’nün
“Beyaz Baykuş” ve “Fırtına Gecesi”, Aydın
Arakon’un “Çığlık”, Mehmet Muhtar’ın
“Drakula İstanbul’da” gibi yapıtlarıdır. Bu
arada Dorsay’a, bana yıllarca önce hediye
ettiği kapsamlı “Sinema Ansiklopedisi”
için ne kadar teşekkür etsem azdır. Sine-
maya ait aşağı yukarı her şeyi orada bul-
mak mümkün.

Frankenstein adlı çılgın bir doktor ta-
rafından, ölmüş insan etlerinden yaratılmış
olan yarı insan yarı hayvan yaratık, tiyat-
rodan da nasibini almış ve çeşitli yazarla-
rın oyunlarında boy göstermiştir. Şu anda
Londra’da oynanan “Frankenstein” 2 yıl ön-
ce “Slumdog Millionaire” (Milyoner) adlı
filmin yönetmeni Danny Boyle tarafın-
dan sahneye konulmuştur. Çevresindeki in-
sanlardan yalnızca sevgi ve yakınlık bek-
leyen fakat sürekli korku ve nefretle kar-
şılanan patetik yaratık sonunda yaratıcı-
sından, boş yere yaratılmasının hesabını so-
rar ve yine nefretle karşılaşınca onu ve ai-
lesini öldürür. Artık o gerçek bir canavar ol-
muştur...

Fatih Sultan Opera’da
Geçen hafta başlayan İstanbul Opera

Festivali’nin açılış töreni, geçen yıl olduğu
gibi “Fatih Sultan Mehmet” (Maemotto
II) adlı opera ile oldu. Daha çok “Sevil Ber-
beri” ve “Giyom Tell” operalarıyla tanınan
Gioachino Rossini, Fatih’e ait bu operayı

1840 yılında bestelemiş, Osmanlılara sev-
gi ve saygı dolu bir yapıt olarak armağan
etmiştir.

Yekta Kara’nın sahneye koyduğu ya-
pıtın açılış gecesinde Paolo Pecchioli, Fa-
tih Sultan rolünü üstlenmiş, o gece bastı-
ran şiddetli yağmura rağmen izleyiciler Ce-
mil Topuzlu Açıkhava Tiyatrosu’nda oy-
nanan operayı sonuna kadar izleyerek
sanatçıları ayakta alkışlamıştır. Rossi-
ni’nin şanssızlığından olsa gerek, geçen yıl
“Sevil Berberi” gösterisi de aynı akıbete uğ-
ramış, birden başlayan şiddetli yağmur he-
pimizi sırılsıklam etmişti. Festivalin ka-
panış gecesi için de yine aynı bestecinin
“İtalya’da Bir Türk” (II Turco en Italia)
adlı yapıtı seçilmiştir.

50’li ve 60’lı yıllarda “Beyrut” ve “Salz-
burg” festivalleri hakkında yazılanları gıp-
ta ile okur, “Bizde böyle şeyler hiçbir zaman
olamayacak” diye düşünmekten kendimi
alamaz, hayıflanıp dururdum ama artık fes-
tivaller ülkesinin gururlu bir vatandaşı
olarak dış ülkelerin sanat ortamlarında
başım dimdik dolaşabiliyorum.

Ne mutlu bize ki opera yaşamı daha çok
genç olan ülkemizde artık biri Aspendos’ta
diğeri İstanbul’da 2 opera festivalimiz bir-
den yapılıyor.

Rossini’nin “Fatih Sultan Mehmet” ope-
rası, hem Osmanlı tarihine hem müzik
dünyasına şanlı şerefli bir selamdır ka-
nımca.

HALDUN
DORMEN

ÇEŞİTLEMELERhaldundormen@aydinlikgazete.com

Olacak şey değil “Sevil Berberi” ve “Giyom Tell” operalarıyla
tanınan Gioachino Rossini, Fatih’e ait 

bu operayı 1840 yılında bestelemi�

�� İstanbul Küçükçekmece Belediyesi tarafın-
dan düzenlenen “6. Uluslararası Göl Festiva-
li’’ kapsamında 10 ülkeden katılımcılar, gele-
neksel kıyafetler ve müzikler eşliğinde çeşitli gös-
teriler sergileyecek. Beyoğlu’ndaki kortej yü-
rüyüşüyle başlayan
festivalin bilgilen-
dirme toplantısında
konuşan Küçük-
çekmece Belediye
Başkanı Aziz Ye-
niay, festivallerin,
dostluğun, kar-
deşliğin ve aynı
duygularda bu-
luşmanın adresi
olduğunu belirtti. Festival kapsamında “Dragon
Boat” yarışlarının da düzenleneceğini dile ge-
tiren Yeniay, “Bundan sonra Küçükçekmece
Gölü, daha farklı noktalara gelecek. Bu yarış-
lar da bunun göstergesi. Ülkeyi, uluslararası su
sporları merkezi haline getirmeyi hedefliyoruz’’
dedi. Festival, 16 Temmuz’da sona erecek.

Küçükçekmece’de
‘Göl Festivali’

�� ABD New York’ta yaşayan ve çeşitli müzik
ödülleri olan pop ve caz müzisyeni Sinem Sani-
ye, Ozan Muluoğlu ve Ferit Odman ile Bod-
rum’da 26 Temmuz’da konser verecek. Caz sa-
natçısı Kerem Görsev-Trio ve ünlü müzisyen Fa-
tih Erkoç’un 21 Temmuz’da Bodrum Antik Ti-
yatro’da verecekleri konsere misafir müzisyen ola-
rak katılacak olan Sinem Saniye’nin, aynı sahneyi
paylaşacağı da açıklandı. Saniye’nin “Are We in
Love’’ adlı şarkısı; 2 yıl önce ABD’de “Indi Mu-
sic TV’’de düzenlenen yarışmada dinleyenlerin
en çok sevdiği şarkı seçilmiş, finalde başa baş ya-
rıştığı Yunanlı grubun “Constantinepole 1453’’
isimli politik şarkısını geride bırakmıştı.

Genç müzisyen Sinem 
Saniye Bodrum’da 

�� NEJAT YAVA�O�ULLARI: Çok güzel, çok başarılı
bir albüm oldu. Akın Ok dostumuz sayesinde tarihi bir
projeye imza attık hep birlikte.

GÜR AKAD: Şimdiye kadar kendime ait bir albüm
yapamamanın burukluğu içinde yazdığım ender şar-
kılardan “Cem Ağabey” şarkısını, bu güzel girişim için-
de sunuyorum. Tamamıyle gerçek bir hikayeden yola
çıkarak bestelediğim bu şarkı, sevgili Cem Karaca’nın
anısınadır. 

ERCÜNEYT ÖZDEM�R: “Rock müziğimizin az sa-
yıda kulübe, TV, radyo kanalına ve internetteki sınırlı
sitelere hapsedilmeye çalışıldığı nankör bir devirdeyiz”
diye hayıflanırken, Akın Ok’un inancı ve kararlılığı ve
bizim tınılarımızla bu bayrak hep dalgalanacak.

BÜLENT GÜVEN: Eyyam grubunun “Günaydın”
adlı eserinin böyle anlamlı bir yapımda yer alması tarif
edilemez bir duygu.

SABAHATT�N TA�DÖ�EN (GRUP KRAMP):
Bakıyorum herkes bir yerlere gidiyor ama biz yeni ge-
liyoruz! Yani gidilecek yerlere gidip yeniden geliyoruz.
Demek istediğim, o kadar çok şey gördük ve yaşadık

ki o yüzden insanlara güzel şeyler yaşatmak için çıktı-
ğımız bu yolda ikinci turu tamamlamak üzere yeniden
geliyoruz. Ne güzel bir şey ki bir şeyleri paylaşmak
üzere yolu sevgi ve barış olanlarla birlikteyiz.

CEM KÖKSAL: Günümüzde yok olan her şeye
rağmen, Akın’ın çabaları, umarım yenilere bir ışık tuta-
cak. Bu çabanın içinde olabiliyorsak ne mutlu bize.

TANER ÖNGÜR (MO�OLLAR): Uzun bir yolun
sonlarına doğru yaklaşıyorum. Ve emin olun, hayatın
her anını en ince nüanslarına kadar daha çok hisset-
meye başladım. Işık her zamankinden güzel, renkler
her zamankinden canlı. Gitarın üzerindeki kapılar te-
ker teker açılıyor. Senelerce gitar klavyesinin labirent-
lerinde aradım o kapıları. Yani benim kendime mürşit
olarak kabul ettiğim Çatmalı Mescit Mahallesi’ndeki
yaşlı poğaçacının dediği gibi; “Geldim, gidiyorum”...

MEL�H GÜZEL: Yaşamını “sanatsız kalan bir mille-
tin hayat damarları”nı onarmaya adayan ve bu uğurda
olağanüstü işler yapıp sanatçıları, bizleri birleştiren,
onurlandıran, cesaretlendiren, üretmelerini sağlayan
sevgili dostum Akın Ok’a teşekkür ediyorum.

ALPAY TUĞLU

�� İstanbul Kartal Belediyesi tarafından düzen-
lenen Uluslararası Taş Heykel Sempozyum’u, 8
Temmuz akşamı bir törenle sona erdi.

Kartal Meydanı yanındaki Özgürlük Parkı’nda
yapılan tören, sempozyumla ilişkili olarak kısa
film gösterisiyle başladı. Sempozyum kapanış ko-
nuşmalarından sonra, sanatçılara katılım belgeleri
verildi. Açık havada müzik dinletileri eşliğinde
yapılan kapanış kokteyline, Kartal halkının yo-
ğun katılımı gözlendi. Yarışmada derece alan ve
Özgürlük Parkı’nda sergilenen 11 heykele Kar-
tal halkı büyük ilgi gösterdi. Heykeller önünde
oluşan fotoğraf çektirme kuyruğu dikkat çekti.

Açık havada heykel çalışmaları 
Kartal Belediye Başkanı Op. Dr. Altınok

Öz’ün girişimiyle 28. Kültür ve Sanat Festivali
kapsamında ilk kez gerçekleştirilen sempozyu-
mun, düzenleme kurulu başkanlığını Niyazi
Dedeoğlu yaptı. Açılan yarışmaya dünyanın
dört bir yanından başvuran 220 heykel sanatçı-
sınının yapıtlarını değerlendiren seçici kurul, 11
heykeli değerlendirmeye alarak, sanatçıları Kar-
tal’a davet etti. 2 ayı aşan bu hazırlık aşamasın-
dan sonra Kartal’a gelen heykeltıraşlar, 18 Ha-
ziran’dan 9 Temmuz’a kadar halkın ve sanatse-
verlerin ilgiyle izledikleri süreçlerde eserlerini or-
taya çıkardı.

Halkın önerileri dikkate alınacak
Kartal Belediye Başkanı Öz,  sempozyum-

la ilişkili olarak şunları söyledi: “Niyazi De-
deoğlu’nun katkılarıyla uluslararası düzeyde bir
taş heykel sempozyumu düzenledik. 220 hey-

kel sanatçısına teşekkür ediyorum. Aynı za-
manda seçici kurula ve Kartal’a ölümsüz eser-
ler bırakacak 11 sanatçıya da başarılar, kolay-
lıklar diliyorum.”

Altınok Öz, sanatçıların 11 yapıtının, bir süre
yapıldıkları alanda sergileneceğini, daha sonra
kalıcı yerlerine halkın önerileri dikkate alınarak
karar verileceğini belirtti.

�nsanlara güzel �eyler ya�atmak için...

Türk ‘rock’ının bir dünya 
projesi: Gitarın Asi Çocukları

Kartal, heykellerle zenginleşiyor Kartal
Belediyesi

Uluslararası 
1. Taş Heykel

Sempozyumu’nun
ardından

Say’�n ‘Hayyam Klarinet
Koçertosu’ Almanya’da

Tayvanlı Wu-Ming-Sheng,
“Cennetin Girişi”...

Akın Ok Taner Özgün

Cem Köksal
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TELEV İZYON YAYIN AKIŞI

08.00 Şarlo
09.00 Çizgi Sinema
10.00 Basın Turu
11.15 İslam ve Kapitalizm
13.15 Dünyanın Renkleri 
15.00 Tarihte Büyük

Güçlerin Yükselişi
16.15 Akıllı Beslenme
19.00 Ulusal Haber
20.00 Ne Dersin?
20.30 Sümer’e Yolculuk 
21.00 Gençlerin Gecesi
23.00 Haber Masası
00.00 Siyah Beyaz 

Sinema Kuşağı 

07.00 Haber Bülteni  
07.10 Söz Sende “T”
09.15 Burası Hafta Sonu 
11.00 Haber Bülteni  
12.00 Haberler  
12.15 Yaşadığım Şehir 
13.10 Airport  
15.00 Haber Bülteni  
16.00 İstanbul’da 

Bir Don Kişot  
17.00 Haber Bülteni  
18.00 Akşam Haberleri  
19.05 Hayata Dair
20.00 Haber Bülteni

09.15 Doğada 
Tek Başına “T”

10.20 Burcu Esmersoy ile
Yaz Gecesi

13.00 Günün İçinden
14.15 Suç Bilimi “T”
15.00 Haberler  
16.00 Haberler  
16.15 0 100 “T”
17.00 Haberler  
17.15 Zaman Yolcusu “T”
19.00 Akşam Haberleri
20.00 Haber  
21.00 Çöplük
23.15 Tarih Konuşmaları 

06.00 Gece 
Gündüz

08.00 Pulsar
10.30 Süper 

Star Life
12.30 Hayret 

Bi Şey “T”
13.45 Pasaport “T”
16.45 Küçük 

Sırlar  “T”
19.00 Star Haber
20.00 Sihirli 

Annem
22.30 Belalı İkili 2

07.30 Cennet 
Mahallesi “T”

09.00 Vidivodo  
10.00 Pazar Sürprizi  
12.30 Tekno Trend  
13.50 Spor Off Shore Van
15.15 Üniversite Medya
17.00 Bugün 

Ne Giysem?
19.00 Show TV Ana Haber
19.30 Wipeout

Türk-Yunan
21.15 Vavien 
23.30 Tuhaf İkili 

07.20 Selena “T”
09.20 Yahşi Cazibe “T”
11.30 Aşk ve Ceza “T”
13.45 Dizi TV
14.50 Kızım 

Nerede? “T”
16.45 Çocuklar 

Duymasın “T”
19.00 ATV Ana 

Haber Bülteni
20.00 Narnia 2
23.35 Kaç Para?
00.30 Aşk ve 

Ceza “T”

06.00 Çocuk Kulübü
07.00 Sabah
10.30 Akasya Durağı “T”
12.30 Öğle
14.30 Nuri “T”
15.15 Üsküdar’a

Giderken “T”
19.00 Ana Haber 

Bülteni  
19.50 Spor  
20.00 Çok Güzel

Hareketler Bunlar 
23.00 Üsküdar’a

Giderken

10.00 Sonic
10.30 Gönül’den Gönül’e
13.00 Gün Ortası                                                                                 
15.00 Açılım                                              
15.30 Çizgi Film “T”
16.30 Sözümüz 

Sazdır “T”
18.30 Ana Haber                                                                                       
19.30 Şehir Işıkları                                                                                                                
20.00 Ali Altay’la 

Seyrü Sefer                                                                                                                                                                            
22.00 Komplo 

Teorileri “T”
00.00 Önce Eğitim “T”

08.55 Mc Lintock
10.05 Son Değirmenler 
12.20 Haber 
13.20 Kafkas İslam

Ordusu 
13.30 Karşılıksız Sevgi 
14.25 Her Gönülde 

Bir Aslan Yatar 
14.35 Başrolde Aşk 
16.05 Tersyüz 
17.25 Ana Haber Bülteni 
19.40 Spor 
19.45 Yıldızım Sensin

Hodri Meydan

08.00 Danny Phantom  
08.30 Fairy Odd Parents  
09.00 Rocket Power  
09.30 Fanboy and C.C.  
10.00 Back at the Barny.  
10.30 Penguins of

Madagascar  
11.00 Spongebob 
11.30 Icarly 
12.00 Iron Man  
12.30 Camelot  
14.30 How I Meet Your M.
15.00 Dr. Who  
17.00 Veronica Mars 
18.00 Wallander

08.05 Yeşil Oba 
09.00 Gezgin Uçurtma 
09.50 Toprağın Bereketi 
11.30 Yolcu
12.00 Müzik Saati 
13.00 Hava Durumu 
15.30 Ozan
16.10 Anadolu Çiçekleri
17.30 Umut Çocukları 
17.55 Su Altında Arkeoloji 
18.25 Sınır Hikayeleri 
18.55 Hava Durumu 
19.40 Yurttan Haberler
20.00 Nokta 

07.00 Eğitim ve Toplum
08.30 Strateji Özel
10.00 Satır Arası
11.00 Efil Efil Türküler
13.00 Saygı Öztürk ile

Manşet
15.30 Aynen 

Katılıyorum
17.45 Artı Görüş
20.00 Yörük 

Obalarımız
21.00 Kınalı Yiğitler
22.00 Beşparmak 
22.45 Efil Efil Türküler

07.00 Pilates  
07.45 Erken Baskı  
10.30 8. Etap  
11.15 Her Pazar Açıkça  
13.30 Comedya 
15.15 Benimle Oynar

mısın?
16.45 Neşeli 

Pazarlar 
19.00 Eğitim ve 

Yaşam
21.00 Sıfırın 

Altında 
23.00 Yaz Günlüğü

08.00 Bugün Pazar
09.30 Çocuk Kuşağı
11.00 Çocuk ve Sağlık
12.30 Satranç
13.00 Yaşayan 

Kültür Mirası
14.15 Sen de Dene
15.00 Başkent’te Sağlık
16.30 Ellerin Türküsü
18.30 Tarih Bahçesi
19.00 Odun Ateşinden

Lazere
19.30 Doğru Seçim 
20.00 Ana Haber Bülteni
21.00 Yurdun Sesi
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Yönetmenliğini Michael Bay’ın yaptığı “Be-
lalı İkili 2” (Bad Boys 2), polisiye bir film. Mike
Lowrey ve Marcus Bennett’ı
tanıdığımız filmde, söz konu-
su ikili kokusunu aldıkları
bir uyuşturucu trafiğini araş-
tırmaya başladıklarında
olaylar da sökün ediyor. Son
derece tehlikeli bir uyuştu-
rucu patronu ve uyuşturucu
savaşlarının kapısını arala-
yan ikili, bu zorlu görevde
birbirlerine destek oluyor.
Ancak Mike’ın Marcus’ın kız kardeşi ile gönül
ilişkisine girmesi, savaşın ortasında bir gerilim
yaşamalarına neden oluyor. (Star-22.30)

Bu akşam ekrana gelecek
“Çöplük” (Westeland) adlı
belgeselde, çöplerin geri dö-
nüşümü konusu bütün hal-
kalarıyla ele alınıyor. 2011
Oscar ödüllerinde  “En İyi
Belgesel” dalında aday gös-
terilen ve çok önemli bir
belgesel olan “Çöplük”,
Uluslararası İstanbul Film
Festivali’nde, “2010 Berlin
İnsan Hakları Ödülü”, “Pa-
norama-İzleyici Ödülü”,
“2010 Seattle En İyi Belge-
sel Ödülü” ve “2010 Sun-
dance İzleyici Ödülü’nün sa-
hibi olarak öne çıkıyor. 

Eleştirmenlere göre belgesellerin
“Slumdog Millionare”i olarak tanımlanan,
bol ödüllü “Çöplük”te, bilinen sanatçı Vik
Muniz; Brooklyn’deki evinden memleketi
Brezilya’daki dünyanın en büyük çöplü-
ğüne kadar gidiyor. Belgeselde, çöplük-
teki sanatçılarla tanışmasının hikayesini
anlatan Muniz, Rio de Janeiro’nun dı-
şında yer alan dünyanın en büyük çöplü-
ğü Jardim Gramacho’da geri dönüşüme
uygun atıkları toplayan
ve bunlardan sanat üreten
“Catador” grubunu fo-
toğraflıyor.

Yeniden 
hayal etmek 

Sanatçının çöplüğü zi-
yaretinin ve oradaki ça-
lışmalarının adım adım
izlendiği belgeselde,  Mu-
niz, çöp toplayan “Cata-
dor”ların yaşamlarına da-

hil olup onları anlamaya
çalışıyor. Ama tam da bu
noktada önemli işaretler be-
liriyor; Muniz, “Catador”lara
umut oluyor.  Catadorlar,
kendilerine umut olan Muniz
sayesinde yeniden hayal et-
meye başlıyor; diğer yandan
da Muniz ile yaptıkları ça-
lışmalarla değişen hayatları-
na tanık oluyor. 

Yönetmen Lucy Wal-
ker’ın yardımcılarıyla bir-
likte tüm süreç boyunca sa-
natın dönüştürücü gücü-
nün ve insan ruhunun sim-

yasının etkileyici kanıtlarını ortaya koy-
duğu belgeseli oluşturan ekip şu isim-
lerden oluşuyor:  F.Fabio Ghivelder, Isis
Rodrigues Garros, Jose Carlos da Silva
Baia Lopes (Zumbi), Sebastiao Carlos
dos Santos (Tiao), Valter dos Santos, Lei-
de Laurentina da Silva (Irma), Magna de
França Santos, Suelem Pereira Dias...

(NTV-21.00)
Oğuz Haksever’in sunduğu “Tarih Konuş-

maları”nda, şiddet olaylarıyla birlikte Suriye
konusu masaya yatırılıyor. Kuzey Afrika ve Or-
tadoğu’daki büyük karma-
şaların yaşandığı ülkeler-
den biri olan Suriye’nin
geçmişten günümüze sos-
yolojik yapısının ele alına-
cağı programda, Suri-
ye’nin siyasi tarihine ve
bugün yaşanan olaylara
zemin hazırlayan unsurlar
tartışılıyor. (NTV-23.15)

8 bölümlük “Sümer’e Yolculuk” adlı belge-
selde, “Son Sümer Kraliçesi” Muazzez İlmiye
Çığ, Sümer Uygarlığı’nı anlatıyor. Günümüz-
den yaklaşık 5 bin 500 yıl önce yaşamış bir uy-
garlık hakkında ayrıntılı bilgilerin sunulduğu
belgeselde, ilk ağıtları, ilk su kanalını ve ilk aşk

şarkısını yaratan bir uygarlı-
ğı tanıma olanağı sunulur-
ken, Sümerlerin günlük ha-
yatların nasıl olduğu, aile-
den devlete toplumsal ya-
pıları ele alınıyor ve Sü-
merler’in, bilim ve edebi-
yat alanında günümüze bı-
raktıklarının da izi sürülü-
yor. (Ulusal Kanal-20.30)

“Üniversite Medya”da bu-
gün, sınav sonuçlarını bekleyen
yaklaşık 1 milyon 700 bin üni-
versite adayının beklentileriyle il-
gili sorunlar ve konular ele alı-
nıyor. Türkiye’deki kampüslerin
gezildiği programa, Bilkent Üni-
versitesi’nin mütevelli heyeti baş-
kanı Prof. Dr. Ali Doğramacı ve
rektörü Prof. Dr. Abdullah Ata-
lar katılıyor. Programa ayrıca,
Anadolu Bil Meslek Yüksek-
okulu Radyo Televizyon Prog-
ramcılığı Programı Öğretim Gö-
revlisi İnci Ertuğrul ve İstanbul
Aydın Üniversitesi İktisadi ve İda-
ri Bilimler Fakültesi Dekanı Prof.
Dr. Veysel Ulusoy konuk oluyor.
İletişim fakültelerini düşünenler
kaçırmasın. (Show-15.15)

Çöplerden dünyayı
yeniden yaratanlar 
Bir “Yeşil Ekran” programı olan Çöplük”te, sanatın dönüştürücü gücü
ve insan ruhunun simyasının etkileyici kanıtları ortaya konuluyor

Uyuşturucu trafiği,
tehlikeli patron

Sümerler’in günlük
hayatları nasıldı?

“Çok Güzel Hareketler Bunlar”da, bu ak-
şam yine hayattaki olayların skeç haline getiril-
miş halleri, olayların ters yüz edilmesi ekrana
geliyor. Programda; birbirlerine sürpriz hediye-
ler alan çiftin hediyeler konusunda yaşadıkları
uzlaşmazlık; biten bir ilişkiyi ilişkiden daha da
karmaşık ruh halinde yorumlayan garson, bir
alışveriş merkezinde kenara oturup şarkı söyle-
yen “Emolar”ın yanlarına gelen bir adam tara-
fından hem sorgulanıp hem de ondan teklif al-
maları; anne ve baba arasındaki “Aile reisi
kim?” tartışmasının neredeyse sülaleye kadar
yayılması gibi skeçler yer alıyor. (Kanal D-20.00)

Olaylar ters
yüz edilince...

Kuzey Afrika
ve Ortadoğu

Prof. İnci Ertuğrul

Prof. Veysel
Ulusoy

Prof. Ali Doğramacı

Üniversiteliler tercihlerini
nasıl yapacak?

Bir aksiyon filmi olan “Sıfırın Altın-
da”nın yönetmenliğini Jim Wynorski yapı-
yor. Rus yapımı güçlü bir uydu-silahını
kontrol eden cihazın yine Ruslar tarafın-

dan çalınmasını
konu edinen filmde,
cihazı çalan ve ül-
keyi terk etmeye
çalışan Rus terö-
ristlerin uçağı dü-
şürülüyor. Cihaz
artık bir dağın zir-
vesindedir ve hâlâ
çalışır durumdadır.
Silahın nereyi vu-
racağı ise önceden
kestirilememekte-
dir. (tv8-21.00)

Rus yapımı uydu
ve düşürülen uçak Yağmur Taylan-

Duğrul Taylan ikilisi-
nin yönetmenliğini
yaptığı “Vavien” adlı film; dram, gerilim, ko-
medi gibi birçok türü bir arada barındırıyor.
Filmde; Celal, eşi ve çocuğu mutsuz bir hayat
sürmektedir. Celal’in ağabeyi Cemal’le birlik-

te ortak ol-
dukları elek-
trik dükka-
nında da işler
pek parlak
değildir. Ce-
lal’in ağabe-
yiyle tek eğ-

lencesi, Samsun’da pavyona gitmektir. Pav-
yonda çalışan Sibel Ceylan’a olan aşkı Celal’in
başına dert açacaktır. Eşi Sevilay, Almanya’da
yaşayan babasının gönderdiği paraları birikti-
rerek saklamaktadır. Bu paranın kurtuluşu ol-
duğunu düşünerek bir plan yapan Celal’i,
sürprizler beklemektedir. (Show-21.15)

Mutsuz,
dramatik
hayatlar



HAZIRLAYAN: Haran - Kural

Bulmacaların çözümleri yarın Sayfa 12’de

Yukar�dan a�a��ya

1. Türlü ürün, mal, vb. al�m sat�m� -
Güçlü, çetin

2. Üzeri emayla kaplanm�� olan -
Tutturgaç - Fas'�n plakas�

3. �lden küçük, bucaktan büyük bir
yerle�im merkezi - Mezopotamya
panteonunda tüm tanr�lar�n babas� ve
kral� olan gök tanr�s�

4. "... Farrow" (aktris) - Kavim, kabile -
Divit, yaz� hokkas�

5. Osmiyum'un simgesi - A�a��, de�ersiz,
önemsiz - Yayalar�n ve ta��tlar�n ula��m
yollar� üzerindeki hareketi, seyrüsefer

6. Lazut - Y�ld�r�m
7. Yok etme, giderme - �zleme, izinden

gitme
8. Türlü metallerden yap�lm��, kopmaya

kar�� direnç gösteren ince uzun nesne -
A�amas�z asker, er - Kas�k

9. �kiyüzlülük - Uza�� iyi göremeyen göz -
Krom'un simgesi

10. Rütbesiz asker - Duyuru - Yayvan sepet
11. �nsana al��k�n, kendisinden yararlan�lan

hayvan, evcil - Engerek y�lan� - Kekli�in
boynundaki siyah halka

12. Çocu�u olan kad�n - Kripton'un 
simgesi - Pamuk, keten veya ipekten
seyrek dokunmu� delikli bir kuma� türü

13. �lkbahar - Antla�ma

Soldan sa�a

1. Havan�n s�cakl���n� veya vücudun
�s�s�n� ölçmeye yarayan araç,
s�cakölçer - En k�sa zaman parças�,
lahza

2. Belli bir anlam� olan iz, i�aret - Hararet -
Yunan mitolojisinde "bar�� tanr�ças�"

3. Gösteri�, fiyaka - Gine’nin para
birimi - Kadife, çuha, vb.nin
üzerindeki ince tüy

4. Avuç içi - Sürat - Ailesinin geçimini
sa�layan

5. Lokanta - Mürekkep hokkalar�na
konulan ham ipek

6. �sviçre'de bir nehir - Par�lt� -
Rodyum'un simgesi

7. Ba��ml�, ba�l� - Gemi
8. �pekle dokunmu�, sert bir kuma� türü -

Bir seslenme sözü - Gözde canl�l�k
9. Bir hayret ünlemi - Alyuvar
10. Ak�am yeme�i - "... Gündüz Kutbay"

(ney üstad�) - Peru'nun plakas� - Bir
haber ajans�

11. Geçinmek için gerekli olan �eylerin
tümü - Bir yük hayvan�

12. Genel - �nce davran��
13. Fas'ta bir �rmak - Bilirki�i, uzman -

Kutsal say�lan bir �ey üzerine kutsal
say�lan bir varl�k tan�k gösterilerek
verilen söz, edilen yemin

Yukar�dan a�a��ya

1. Maryland'da ABD ba�kan�na ayr�lan
ve 1978'de M�s�r-�srail ili�kilerini
belirleyen antla�malar�n
gerçekle�tirildi�i özel konut

2. Bir seslenme sözü
3. Besin
4. Katmak, ilave etmek
5. Ta��nmaz mülkler, gayrimenkul
6. Voltamper (k�sa)
7. "... Gündüz Kutbay" (ney üstad�)
8. Arap üslubunda olan, giri�ik bezeme
9. Baya��, s�radan
10. Elektrik iletkenli�i s�f�r veya çok zay�f

olan cisim veya madde
13. Japon çay töreninin düzenleyicisi
15. Fin hamam�
18. Molibden'in simgesi
20. Yumu�ak, ho�, ince bir güzellli�i olan
21. Yap�lm�� bir inceleme veya

ara�t�rman�n sonucunu bildiren yaz�
25. Çorak toprak
27. Vücuda giren yabanc� maddelere

kar�� vücudun üretti�i savunma
maddesi

29. Uygur hükümdarlar�na verilen ad
31. �ri ve uzunca taneli, kal�n kabuklu,

tatl� bir üzüm türü
33. Yap�lacak i�i bir giri�imciden ya da

ba�ka bir yükleniciden alan,
genellikle götürü olarak, tek ya da bir
iki i�çiyle çal��an ikincil yüklenici

36. Parlak, saydam k�rm�z� renkte de�erli
bir ta�

37. Da� tavu�u
39. Ceylan yavrusu
42. Ay
44. Yürürlükte olan
45. Bayram ve �enliklerde caddelere

kurulan süslü kemer
47. Ko�ul
48. Bir Afrika a�ac�
50. Kimi zaman
53. Boru sesi
55. Kripton'un simgesi

Soldan sa�a

1. Arjantin as�ll� Küba vatanda�� efsanevi
devrimci lider

9. Gezegenimizin uydusu
11. Bir i�ten gözü korkup vazgeçmek
12. Üst üste halkalar olu�turacak biçimde

istiflenmi� halat
14. Milattan Sonra (k�sa)
16. A�ac�n kollar�ndan her biri
17. Sar� humma virüsü
19. Kal�n halat
22. Kimononun üstüne tak�lan, biçimi ve

boyutu cinsiyete, ya�a, mevkiye ve
bölgeye göre de�i�en, bir dü�ümle
birle�tirilen geni� ipek ku�ak

23. Allah'tan hay�r dileme
24. Akarsu yata��
26. Boyutlar
28. �lk Ça�' daki uygarl�klarla ilgili olan
30. Konu�urken gereksiz yere tekrarlanan

söz
32. Bir kimseyi, hatas�n� söyleyerek

kötülükten koruma, do�ru yola sokma
33. Yufka açmak için avuç içinde yuvarlak

bir biçim verilen hamur parças�
34. Tantal'�n simgesi
35. Keten dövmeye yarayan tokmak
37. Bir Asya ülkesi
38. Disprosyum'un simgesi
40. Antalya'n�n bir ilçesi
41. �nce, nazik
43. Eski M�s�r'da, ki�inin muska gibi

kulland��� kendi atalar�ndan kalma
küçük vücut parças�

46. Taban� tahtadan yap�lm�� deri bir
ayakkab� türü

48. Do�an�n sebep oldu�u y�k�m, k�ran
49. Bir yerin denizden yüksekli�i, yükselti
51. Radyum'un simgesi
52. Ulusal bir parayla yabanc� bir para

birimi aras�ndaki de�i�im oran�
53. El s�k��ma
54. �lave
56. As�l ç�k�� yeri, kaynak, köken
57. Do�ramac�, marangoz



SİVASSPOR’A TSO DESTEĞİ
Sivas Ticaret ve Sanayi Odası (TSO) Başkanı Osman Yıldırım, Si-
vasspor’un, kurulduğu günden bugüne kadar hiçbir ayak oyununun
ve olumsuzlukların içinde olmadığını, bundan sonra da olmayacağını
bildirdi. Açıklamada şike soruşturmasında adı geçen Sivasspor’un olay-
lardan alnının akıyla çıkacağına şüphe duyulmadığı da vurgulandı.
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AYDINLAR, YILDIRIM’I ZİYARET ETTİ
Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) Başkanı Mehmet Ali Aydınlar, futbolda
şike iddialarına yönelik soruşturma kapsamında savcılık sorgusunun ar-
dından rahatsızlanarak Şişli Etfal Eğitim ve Araştırma Hastanesi’ne kaldırılan
Fenerbahçe Başkanı Aziz Yıldırım’ı ziyaret etti.

Sa�l�kç�lar ve hukukçular gözalt�ndaki süreçte Aziz Y�ld�r�m’a yap�lanlar� ele�tirdi

Bunun adı işkence
Türkiye Fenerbahçe Ba�kan� Aziz Y�ld�r�m’�n hayati risk ta��yan
sa�l�k sorunlar�na ra�men 6 gündür gördü�ü muameleyi tart���yor

Dr. Ünal �nce, Y�ld�r�m’a yap�lan muameleyi öldürmeye te�ebbüs
olarak nitelendirirken, Av. Celal Ülgen de “�nsanl�k d��� muamele” dedi

REMZİ YILMAZ-BURAK ERSOY

Fenerbahçe Başkanı Aziz Yıldırım’ın
şike soruşturması kapsamında tutul-
duğu gözaltı süresince yaşadıkları ve
gördüğü muamele tartışılıyor. 3 Tem-
muz Pazar günü sabah evinde gözal-
tına alınarak polis eşliğinde Emniyet
Müdürlüğüne götürülen Yıldırım,
Cuma günü Özel Yetkili Savcı Meh-
met Berk tarafından 9 saat süren
sorguya tabi tutuldu. Gözaltında ta-
talduğu sürenin büyük bir bölümünü
hastanede geçiren Yıldırım’ın, Cuma
günkü sorgusunun da 9 saat gibi uzun
bir süreye yayılmasının nedeni de
yine sağlık sorunlarıydı. Şeker, kalp,
tansiyon gibi sağlık sorunları bulunan
59 yaşındaki Aziz Yıldırım’ın bu sü-
reçte taşıdığı hayati riskleri Galata-
saray taraftarı olan Op. Dr. Ünal İn-
ce’ye, yapılan uygulamanın hukuki yö-
nünü de Avukat Celal Ülgen’e sorduk. 

Öldürmeye teşebbüs
Operatör Doktor Ünal İnce ko-

nuyu başından beri takip ettiğini be-
lirterek Aziz
Yıldırım’a uy-
gulanan mua-
melenin son
derece yanlış
olduğunu söy-
ledi. Kalp,
tansiyon, şe-
ker gibi haya-
ti riskler taşı-
yan hastalık
sahibi 59 ya-
şındaki bir ki-

şiye yapılan böyle bir uygulamanın pa-
sif bir işkence olduğunu belirten İnce
şöyle konuştu: “Bu adeta öldürmeye
teşebbüs. Adamın kalbinde iki adet
stent var. Kaç gündür gözaltında tu-
tuluyor. Bu kadar büyük riskli sağlık
sorunu bulunan kişinin bünyesi bun-
ları kaldırabilir mi?

Hesabını kim verecek?
Aziz Yıldırım hakkındaki iddia-

lardan suçlu bulunabilir. Ama suç-
landığı şey şike. Yapmıştır, yapma-
mıştır ayrı konu. Adam mı öldür-
müş, cinayete teşebbüs mü etmiş,

soygun mu yapmış. Kaç gündür ka-
rakollarda. Adam her an ölebilir.
Peki ozaman bunun hesabını kim ve-
recek. Yıldırım’ın sağlık sorunları
göz önüne alınarak ifadesi göz altına
alındıktan hemen sonra alınabilirdi.
Yıldırım 10 yılı aşkın süredir Türk spo-
runa hizmet ediyor. Bir şampiyonluk
eksik, bir şampiyonluk fazla ne far-
keder. Hangi şampiyonluk bir insanın
hayatını riske edecek kadar değerlidir
ki? İnanın Galatasaraylı bir tıp adamı
olarak Yıldırım’ın durumuna üzülü-
yorum. 

Dün komutanlara bugün 
Aziz Yıldırım’a

Avukat Celal Ülgen de Yıldırım’a
yapılan uygulamayı İnsanlık dışı uy-
gulama olarak nitelendirdi. Ülgen’in
açıklamaları ise şöyle:  “Bizim 2005’te
değişen Ceza Muakemesi Kanunu’nda
(CMK) yer almayan hatta ve hatta in-
sanlık dışı sayılan bir çok uygulama
bugün Beşiktaş’taki Özel Yetkili Ağır
Ceza Mahkemeleri’nde ve özel yetkili
savcılarında rutin haline gelmiştir.
Biraz daha açarsak, bu sağlık koşul-
larındaki bir insan, “Şimdiye kadar

sağlamdı niye rahatsızlandı?” diye
düşünüyorlar. Aynısını Çetin Do-
ğan’da da söy-
l e m i ş l e r d i .
Ama insanlar
belli yaştan
sonra böyle
beklemedikle-
ri olaylar karsı-
sında ayakta
kalamıyorlar.
Dün komutan-
lara, bugün
Aziz Yıldırım’a
yapılan muamelenin adı işkencedir.

İfadesi iyileşince alınabilirdi
İfade sırasında yormayı CMK iş-

kence sayıyor. Bir kişi aralıksız 9 saat
ifade vermek zorunda bırakılıyor. Bı-
rakın 9 saati, 1 saat bile yorulmak için
yeterlidir. Özel yetkili savcıların ifade
almada gösterdikleri ivedilik ve has-
sasiyet pek fena muamele kapsamın-
da sayılmakradır. İyileşince ifadesi
alınsaydı ne zararı olabilirdi? Göz al-
tına alınmadan ifadeye çağırsanız ne
olurdu? Deliller elinizdeyse ne fark
ederdi?

Dönüşü olmayan
yola girilmemeli
Fenerbahçe Kulübü adına açıklama yapan başkan vekili Nihat Özdemir:
Aziz Yıldırım’ın ve  öteki yöneticilerin suçluluğuna inanmıyoruz

Fenerbahçe Yönetim Kurulu uzun
süren sessizliğini bozarak açıklama-
larda bulundu.  Yönetim ve divan ku-
rulu üyelerinin katıldığı basın toplan-
tısında yazılı metni okuyan başkan ve-
kili Nihat Özdemir, yanlış anlamalar
olabilir kaygısı ile sorulara yanıt ver-
medi. Olayların gelişimini çarpıtarak
yansıtan medya yayınlarını ve haber-
leri gazetelere  servis eden emniyet
içindeki unsurları kınayarak sözlerine
başlayan Özdemir Türkiye Futbol
Federasyonu’nu “acele bir karar al-
maması” konusunda uyardı,  “ilerde
telafisi imkansız zararlara yol açılma-
malı” uyarısını yaptı. Fenerbahçe Ku-
lübünün ve taraftarlarının bu haksız-
lıklar üzerine gideceğini ilan eden

Özdemir “hakkımızı sonuna kadar
arayacağız” dedi. Aziz Yıldırım’ın ve
yönetici Av. Şerip Mosturoğlu’nun
Nisan 2011’de yürürlüğe giren “Spor-
da Şiddet Yasası” nın hazırlanmasın-
da büyük emeği geçtiğini hatırlatan
Nihat Özdemir, Aziz  Yıldırım’ın suç-
luğuna inanmıyoruz, taraflarlarımız da
inanmıyor “ dedi.  Öte yandan FB Yö-
netim Kurulu açıklaması sırasında
FB sitesi Aziz Yıldırım’ın savcılığa yap-
tığı açıklamanın bir bölümünü ya-
yımladı. Bu açıklamada Aziz Yıldırım
suçlamaları reddediyor, “13 yıldır yap-
tığı” çalışmaları hatırlatıyor, “ Kıbrıs’a
kaçacaktı, onun için bir gün önceden
operasyon başlatıldı” haberlerini ve-
ren gazeteleri kınıyor.  

Eski kaptanlardan Ogün Alt�parmak, Fenerbahçelilerin her türlü  fedakarl��a haz�r oldu�unu söyledi ve ekledi: 

Seferberlik başladı
Yüksek Divan Kurulu üyesi Ogün Altıparmak: “Taraftarlardan mesaj yağıyor. FB’nin 
manevi darbelerin ardından maddi sıkıntıya sürüklenmesine  izin vermeyeceğiz!” 
Fenerbahçe Kulübü
eski kaptanlarından
Ogün Altıparmak
Aziz Yıldırım’ın göz-
altına alınmasının ar-
dından  “bekleyelim,
görelim”, “Adalete
güveniyoruz”  ma-
zeretlerinin ardına
gizlenmeden  “savaş
başladı”  diye tepki
koyan ilk Fenerliler-
dendi. Altıparmak
ile  olayların gelişimini konuştuk:
� Fenerbahçe sıkıntıya girer mi?

Altıparmak: FB’li taraftarlardan mesajlar yağıyor.
Manevi yaralamaların maddi  sıkıntılara  dönüşme-
mesi için  her türle fedakarlığa hazır oldukları söy-
lüyorlar taraftarlar.  Önümüzdeki hafta FB işadam-
larının da katılımı ile bir toplantı yaparak kombine bi-
letlerin satışını hızlandırmak, Fenerium’lardaki alış-
verişi canlandırmak için alacağımız önlemleri konu-
şacağız. 
� Bir seferberlik başladı diyebilir miyiz?

Altıparmak: Evet öyle; FB’yi kaderine terkede-
meyiz. FB, Kurtuluş Savaşı yıllarında, Cumhuri-
yet’in  kuruluşunda nasıl rol aldı ise, Türkiye’de oy-
nanan oyunları bozmak için de aynı rolü üstlenecek.
Maddi-manevi fedakarlıklar yapmaya hazırız. Ta-
raftarın da buna hazır olduğunu anlıyoruz. 
� Bu olaylar FB’yi yıprattı mı?

Altparmak: FB büyük camiadır. Kimse FB’yi yıp-
ratamaz. İçimizde pislikler varsa onları da temizlemeyi
biliriz.  Birlik-beraberlik içinde maddi-manevi tüm en-
gelleri Allah’ın yardımı ile aşacağız.        

Sarı-Lacivertli taraftarlar tüm engelleme-
lere rağmen bugün saat 18.00’de 
Bağdat Caddesi’nde buluşacak
Fenerbahçe taraftarı şike soruşturmasında Baş-
kan Aziz Yıldırım’a destek ve kulübe sahip çık-
mak amacıyla organize edilen yürüyüşü bugün ger-
çekleştirecek. Daha önce taraftarın buluşma
noktası antu.com’un organize ettiği ancak pro-
vakasyon endişesiyle iptal edilen
yürüyüşte diğer taraftar grupları
vazgeçmedi. 1907 Unifeb ve Genç
Fenerbahçeliler Derneği internet
sitelerinden çağrıyı yineledi. Me-
rakla beklenen taraftarın kulü-
büne sahip çıkmak amacıyla dü-
zenlediği büyük yürüyüş bugün
gerçekleşecek. İşte Unifeb ve
GFB’nin yürüyüş çağrısı

Önce yayla sonra Cadde
Kulübümüzün maruz kaldığı kusurlu adli sü-

reç ve bir kısım medyanın başlattığı linç Fener-
bahçe taraftarlarını tarifi imkansız duygular sını-
rına getirmiştir.

Genç Fenerbahçeliler olarak bu zor günlerde
acımızı içimize bastırarak, tribün grubu sorum-
luluğu ile son derece duyarlı, dikkatli ve her şey-
den önce Fenerbahçe menfaatlerini göz önünde
bulundurmalıyız. Kontrolü her geçen dakika im-

kansızlaşacak duygu seline nifak
sokmak isteyen şer odaklarının
Fenerbahçe sevgisini göstermek
adına 10 Temmuz 2011 Pazar
günü İstanbul Bağdat Cadde-
si’nde düzenleyeceğimiz orga-
nizasyonu amacı dışına çıkarmak
ve kendi menfaatleri doğrultu-
sunda yönlendirmek adına giri-
şimlerde bulunacağına dair alı-
nan istihbaratlar tarafımıza ile-
tilmiştir. Bu nedenden dolayı

Fenerbahçemize zarar gelebileceği endişesiyle or-
ganizasyonu iptal etme kararı almıştık. Ancak ya-
pılan istişareler sonucunda Sefa ağabeyimiz, di-
ğer tribün gruplarımızla bir araya gelerek aşağı-

daki maddeler doğrultusunda, organizasyona
yeniden katılma kararı alınmıştır. 
� Bu organizasyonun amacı Fenerbahçe sevgi-
sini ve bu sevgiden doğan gücü göstermektir.
� Organizasyon esnasında Fenerbahçe tarafta-
rına yakışır hareket edip, oluşabilecek provokas-
yonlara kesinlikle mahal verilmeyecektir.
� Sarı-Lacivert renklerimiz dışında başka hiçbir
kıyafetle, pankartla, v.b materyalle gelinmemesi
önemle rica olunur.  Fenerbahçe formalarıyla or-
ganizasyona katılınması önemle rica olunur.
� Yürüyüş saat 18.00’dan itibaren Şaşkınbakkal
ışıklarda başlayıp, Fenerbahçe Şükrü Saracoğlu
Stadyumu’nda son bulacaktır.
� Fenerbahçe dışında hiçbir slogana müsade edil-
meyecektir.
� Organizasyonun amacına ulaşması için tüm ta-
raftarlarımızın sağ duyulu bir şekilde hareket et-
mesi ve bu organizasyona gölge düşürecek ey-
lemlerden kaçınılması konusunda herkesten an-
layış ve destek bekliyoruz.

O gün bugün

Yayla’da
‘Olağanüstü Hal’

Fenerbahçe’nin yeni sezon hazırlık-
larını sürdürdüğü Topuk Yayla-
sı’nda güvenlik önlemleri alındı.
Pazar günü Sarı-Lacivertli tarafta-
rın buluşacağı tesisin etrafında ku-
lübün özel güvenlik elemanları ve
yaklaşık 100 kişilik jandarma ekibi
güvenlik önlemleri aldı. Antrenma-
nı izlemek için tesise gelen taraf-
tarların tesisin içine girmelerine
izin verilmedi. Daha önceki antren-
manlarda tesisin içinde kale arka-
sında çalışmayı izleyen taraftarlar,
bu kez sahaların yanındaki yoldan
antrenmanı takip etti. Bazı taraftar-
lar uzak yerlerden futbolcuları gör-
meye geldiklerini belirterek, içeri
alınmamalarına tepki gösterdi.

2. dalga geliyor   
3 Temmuz’da Özel Yetkili Savcı
Mehmet Berk tarafından başlatılan
Futbolda Şike soruşturmasında yeni
bir dalga geliyor. Buna göre önü-
müzdeki hafta şike soruşturması
kapsamında ikinci ve üçüncü dalga-
ların geleceği ve listenin başında ise
Adana Demir spor olduğu söylenti-
ler arasında.

Şike soruşturması kapsamında tu-
tuklanması istemiyle mahkemeye
sevk edilen Aziz Yıldırım, rahat-
sızlığı nedeniyle kaldırıldığı Şişli Et-
fal Hastanesi’nden taburcu edildi.
Aziz Yıldırım’ın, savcılık ifadesinin
ardından rahatsızlanması sonra-
sında   hastaneye sevkedilmesine
karar veren nöbetçi İstanbul 14.
Ağır Ceza Mahkemesi’ne  çıkarı-
larak sorgusunun yapılması bek-
leniyor.  Öte yandan, Yıldırım’ın
hastaneden çıkarılışı sırasında,
hastanede   bekleyen Fenerbahçe
taraftarları ‘’Aziz Başkan’’ şeklin-
de tezahüratta bulundu. Yıldırım
hakkında verilecek hakim kararı
geç saatlere kadar sürdü.

Aziz Yıldırım 
tekrar adliyede
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MİNSK-G.ANTEP MAÇI KİNHÖFER’İNYAO MİNG BIRAKIYOR
Çin’in NBA’deki gururu Yao Ming’in basketbolu bıraktığı iddia
edildi. Amerikan basınında yer alan haberlere göre, sakatlığı
nedeniyle uzun süredir forma giyme şansı bulamayan Yao Ming,
takımı Houston Rockets ile NBA yönetimine, profesyonel bas-
ketbol oyunculuğunu sona erdirdiği bilgisini iletti. 

Holding genel kurulu gibi

CÜNEYT
AKALIN

Galatasaray Kulübünün Mali Kongresi
yapıldı. Mali Kongre’nin mali sorunlarda
yoğunlaşması doğal. Parasız pulsuz Bir şey
olmuyor. Doğal olmayan, koskoca Gala-
tasaray Spor Kulübü’nün kongresinin bir
şirket genel kurulu havasında geçmiş ol-
ması.... 

Kriz yönetimi
Kongre’nin toplandığı salonun önünde

siyah makam arabaları.... Toplumun seç-
kin kişilerinden oluşan bir kalaba-
lık....Tanıdık simalar.... Ancak yüzler gül-
müyor. Kulübün içine sürüklendiğieko-
nomik kriz derin mi derin; besbelli. 

Krizin varlığını herkes teslim ediyor. Ça-
reler aranıyor. Krizin derinliği tartışılı-
yor. Çok mu derin, çok çok mu  derin?  328
milyon $’ lık borcun ne kadarı peşin ne ka-
darı vadeli vb... Paniklemek gerekir mi ge-
rekmez mi?

Moda terimler havada uçuşuyor: “Krizden
iyi bir kriz yönetimi ile çıkarız.”

Galatasaray Spor Kulübü’nün adındaki
spor sözcüğü, ancak eski sporcular salonun ko-
ridorunda   dolaştığında akla geliyor. 

Galatasaray’ın kafası karışık

Galatasaray Spor Kulübü üyelerinin
kafası karışık. İki konuda:

� Kulübün mali  geleceği konusunda,
� Ezeli  rakibin başına gelenler konu-

sunda.
� Yeni kulüp yönetimi sıkıntıyı aşmak

için Kulübün başlıca  mal varlığı Riva
arazisini paraya çevirmek için yetki isti-
yor üyelerden. Ucu açık bir yetki talebi bu.
Kumar gibi bir şey. Ya tutmazsa  Bir üye
“geçmişte AİG’ye devrettik hisseleri, ne ol-
duğunu bilmiyoruz; aynı şeyleri yapı-
yorlar” diye homurdanıyor. Tecrübeli
üyeler kürsüden delegeleri uyarıyor. 

� Ama  üyeler  Aysal’ın istediği yetkiyi
veriyorlar. Aysal’ın kredisi sürüyor. 

� Ezeli rakibin başına gelenler konu-
sunda hem kafalar hem  vicdanlar  karışık.
Fenerbahçe’ye kimse dil uzatmak iste-
miyor;  ne de olsa ezeli rakip. Onsuz olmaz.
Öte yandan, pek çok üye  Aziz Yıldırım’ın
bu konularda günahı olduğuna inanıyor.
“Futbolda bir temizliğe ihtiyaç var ama
yöntemi bu  olmamalıydı” kanısı olduk-
ça yaygın.  Çok eski bir dostum yüreğini
açarken medyayı suçluyor: “Yıldırım’ın
Polisteki sabıka kaydı resmi beni derinden
yaraladı. Olmaz böyle şey. Düne kadar Yıl-
dırım’dan ödleri kopuyordu, nasıl deği-
şiverdiler.”

cuneytakalin@aydinlikgazete.com

UEFA Avrupa Ligi’ndeki Türk temsilcilerinden Gaziantepspor’un,
Belarus’un Minsk takımı ile deplasmanda oynayacağı 2. ön ele-
me turu ilk maçının hakemleri açıklandı. Dinamo Stadı’nda 14 Tem-
muz Perşembe günü TSİ 20.00’de başlayacak karşılaşmayı, Al-
man hakem  Thorsten Kinhöfer yönetecek. 

Galatasaray 

Mali Kongresi 

topland� Aysal istediğini aldı
GS Yönetimi  Riva Arazisi ba�ta olmak üzere Kulüp imkanlar�ndan 
kaynak yaratma konusunda Genel Kurul taraf�ndan yetkilendirildi

İstanbul Kongre Merkezi’nde gerçekleştirilen
olağanüstü mali genel kurulda, görüşmeler bö-
lümün ardından oylama işlemine geçildi.  Ge-
nel Kurul Divan Başkanı İrfan Aktar, oylama
işlemini başlatırken, yetki talepleri konusun-
da ‘’Evet’’ oyu verenlerin çoğunlukta olması
üzerine, sayım yapılmadan işanri oyla yetindi.
Kulüp yönetimi, genel kurul üyelerinden, ye-
niden borçlanma yoluyla mevcut borçların
yapılandırılması, Riva arazisinin değerlendi-
rilmesi ve şirket hisselerinin satışı konuların-
da yetki talep  etmişti.  

Hiçbir şey eskisi gibi olmayacak
Galatasaray Kulübü Başkanı Ünal Aysal,

kongrede yaptığı konuşmada futbolda yaşanan
şike iddialarına değinirken şöyle konuştu:

‘’Futbolda yaşanan kriz, dünya futbolunda
eşine zor rastlanır şekildedir. Sonuçlarına na-
sıl katlanılır bilemiyorum ama hiçbir şeyin es-
kisi gibi olmayacağı ortadır. Bu süreçten Ga-
latasaray’ın ve Türk futbolunu kayıpsız çıkması
için elden gelenin yapılmasına çalışılmalıdır.’’

Temel meseleleri çözmemiz lazım
Daha sonra üyelere Galatasaray’ın mevcut

durumu ve istediklerini üyelere anlatan Aysal,
‘’Kulüp gelirleri 2,5 yıl süreyle bankalara tem-
likli. Birikmiş ve vadesi geçmiş borç beklenti-
mizin üzerinde, 73,6 milyon dolar. Tek suçlu
aramak, tek yönetimi ve dönemi suçlamak an-
lamına gelir. Başka yerde suçlu aramayalım,
suçlu bizleriz.

Bu konulara yıllardır gerekli ilgiyi göster-

mediğimiz için hepimiz suçluyuz’’ dedi. ‘’Son
söyleyeceğimi baştan söyleyeyim. Galatasa-
ray’ın çözülemeyecek sorunu yok’’ ifadelerini
kullandı.

Riva arazisi acil değerlendirilmeli 
Kendilerinden önceki yönetim kurullarına

da verilmiş olan Riva arazisi yetkilerinin yi-
nelenmesini talep ettiklerini aktaran başkan
Aysal, ‘’Riva arazisi için alınan ruhsatın ge-
çerlilik süresi 22 Şubat 2012 tarihinde bit-
mektedir. Bu konu son derece öncelikli bir du-
ruma gelmiştir. Hedefimiz, bir önceki tekliften
daha iyi şartlarla, kar paylaşımı şartlarıyla, 250
milyon doların altında kalmayacak şekilde
teklifler almak ve ruhsat tarihi geçmeden de-
ğerlendirmek’’ dedi.

Altaylı’nın Yıldırım
benzetmesine  tepki
Eski yönetici Fatih Altaylı’nın, Ünal Ay-
sal yönetiminin talep ettiği geniş yetkileri
eleştirirken Fenerbahçe Kulübü Başka-
nı Aziz Yıldırım’ın adını kullanarak ben-
zetmeler yapması, üyelerden tepki aldı.
Aysal’ın Galatasaray’a olan sevgisinden
şüphesi olmadığını dile getiren Fatih Al-
taylı, ‘’Aziz Yıldırım’ın Fenerbahçe’yi
sevmediğini söyleyebilir misiniz? Ama du-
rum ortada. Küme düşmeyle, gelir kay-
bıyla, topluma rezil olmayla karşı karşı-
yalar. Tek nedeni bir başkan. Fenerbah-
çe’yi seven bir başkan. Kulüp için tüm yet-
kilerin tek elde toplanmasının kısıtlan-
masını istiyorum. Aşırı yetkilerin, ku-
lüplerini aşırı seven insanlar tarafından
nasıl kullanıldığını gördük’’ ifadelerini
kullanırken, üyelerden, ‘’Yanlış örnekler
veriyorsun’’ tepkileri geldi.

Kimin sırtı yere gelmeyecek
Alt�n kemerin daimi sahibi olmaya çok yakla�an Mehmet Ye�ilye�il, ikinci turda Fatih Atl�’ya
yenildi. Bugün saat 18.00’de ba�layacak güre�lerle K�rkp�nar’�n ba�pehlivan� belli olacak

Yağlı güreşlerde “Gaddar’’ lakaplı Kel Ali-
ço’nun 26 yıl elinde tuttuğu daimi altın kemer
prestijine son 14 yıldır en yakın pehlivan, son
2 yılın başpehlivanı Mehmet Yeşilyeşil’in ikin-
ci turda sırtının yere gelmesiyle, altın keme-
ri kimin alacağı merak konusu oldu.

Kırkpınar Yağlı Güreşleri’nin kuralları-
na göre, başpehlivan olan pehlivan 1 yıllı-
ğına altın kemerin sahibi oluyor, bir anlamda
emanetçisi olduğu altın kemeri 1 yıl sonra
başpehlivan olamazsa iade ediyor. Ta ki 3
yıl üst üste fire vermeden başpehlivan
oluncaya kadar. 3 yıl üst üste Kırkpınar Şam-
piyonu olan, altın kemerin de daimi sahibi
oluyor. Bugüne kadar 2 kere altın kemer sa-
hibi olan Karamürselli Ahmet Taşçı’yı,
1’er kez daimi altın kemerin sahibi olan Or-
dulu Mustafa Bük, Karamürselli Aydın
Demir ve Denizlili Hüseyin Çokal izledi. 

14 yıldır sahipsiz
1997 yılından bu yana başpehlivanlık

unvanını üst üste 3 kez hiçbir pehlivan
elde edemediği için 14 yıldır daimi altın
kemer sahibini arıyor. 646. ve 647. Ta-
rihi Kırkpınar Yağlı Güreşleri’nin baş-
pehlivanı Recep Kara, önceki yıl daimi
altın kemer sahipliğine çok yaklaşmasına
rağmen Mehmet Yeşilyeşil’e yenilme-
siyle bu unvanı alamamıştı.     

Kırkpınar Yağlı Güreşleri’nde son 2
yılın başpehlivanı olan ve bu yıl altın ke-
merin daimi sahibi olmak için er mey-
danına çıkan Mehmet Yeşilyeşil,  ikin-
ci tur güreşlerinde rakibi Fatih Atlı’ya
yenilerek elendi. 

Kırkpınar’da altın kemer, bugün
saat 18.00’de başlayacak mücadeleler
sonucunda sahibini bulacak.

Edirne’deki 650. Tarihi Kırkpınar
Yağlı Güreşleri’nin 2. gününde ya-
pılan başpehlivanlık güreşleri 3.
tur mücadelesi tamamlandı.
Sarayiçi’ndeki Er Meydanı’nda
devam eden başpehlivanlık gü-
reşlerinde, Ali Gürbüz,Gökhan
Arıcı, Ahmet Kavakçı, Recep
Kara, Fatih Atlı, Şaban Yılmaz bu-
gün yapılacak çeyrek finalde mü-
cadele etme hakkını elde etti. Bu
arada Osman Aynur ve Salih Do-
rum ise kura sonucu güreşmeden
çeyrek finale yükseldi.
650. Tarihi Kırkpınar Yağlı Gü-
reşleri, bugün yapılacak ağalık
seçimi ve final müsabakalarının ar-
dından sona erecek.

Hem sahada 
hem kulübede

Türk futbolunda çok yaygın ol-
mayan, ancak dünyada özellikle
İngiltere’de uygulanan oyuncu
antrenörlük uygulaması bu sezon
Yusuf Şimşek ile Turgutluspor’da
hayata geçirildi. Dünya futbolun-
da İskoç Graeme Souness ve Gor-
don Strachan, İngiliz Trevor Fran-
cis ve Dennis Wise, Arjantinli Ma-
rio Kempes, Hollandalı Ruud Gul-
lit, İtalyan Gianluca Vialli, Brezil-
yalı Romario gibi isimler, kari-
yerlerinin bir bölümünde hem
oyuncu hem teknik sorumlu ola-
rak görev yaptı. Türkiye’de de Ay-

kut Kocaman, futbolculuğunun
son döneminde İstanbulspor’da
oyuncu antrenör olarak görev
yapmıştı.

Bunu başarırız
Bu sezon Turgutluspor’da

hem oyuncu, hem de teknik so-
rumlu görev yapacak Yusuf Şim-
şek,  yaptığı açıklamada, Türki-
ye’de pek uygulanmayan bir ola-
yı denediklerini ve bunu başara-
caklarını düşünerek ekibiyle bir-
likte bu görevi kabul ettiklerini
söyledi. 

Yusuf Şimşek, Turgutluspor’da hem oyuncu
hem de teknik sorumlu olarak görev yapacak

Beşiktaş üçlü turnuvaya katılacak
Avusturya’da kamp çalışmalarını sür-
düren Beşiktaş Futbol Takımı, İspan-
ya’da üçlü turnuvaya katılıyor. Siyah-
Beyazlı Kulüpten yapılan açıklamada,
futbol takımının yeni sezon hazırlıkla-
rı çerçevesinde İspanya’daki turnu-
vada mücadele edeceği bildirildi.
20 Temmuz Çarşamba günü İspan-
ya’ya gidecek takımın, bu ülkenin
Atletico Madrid ve Granada takım-
larının yer aldığı turnuvada iki maç oy-

nayacağı kaydedildi. İspanya’nın Gra-
nada kentinde yapılacak turnuvada
maçlar 45’er dakika oynanacak. Her
maç sonrasında ise penaltı atışları ya-
pılacak.

Maçların tamamı 21 Temmuz Perşembe 

günü oynanacak. Turnuvanın programı şöyle:

Granada-Atletico Madrid

Atletico Madrid-Beşiktaş

Granada-Beşiktaş

Genç boksörlerden
12 madalya
HABER-FOTOĞRAF: HAYDAR KILIÇ

İstanbul’da 26’ncısı yapılan Uluslararası
Ahmet Cömert Boks Turnuvası’nda Tür-
kiye 2 altın 5 gümüş ve 5 bronz olmak üze-
re 12 madalya kazandı. 

Ataköy Ahmet Cömert Spor Salonu’nda
5-9 Temmuz arasında yapılan turnuvada
9 ülkeden yaklaşık 120 sporcu mücadele
etti. 

Acı ve Aksın Avrupa şampiyonu
Türkiye’nin 35 sporcuyla katıldığı or-

ganizasyonda 81 kiloda Burak Aksın ve
+91 kiloda Muhammet Acı altın madal-
ya kazanarak Avrupa şampiyonu oldu. 

52 kiloda Yasin Yılmaz, 60 kiloda Dur-
sun Gedik, 69 kiloda İhsan Erdoğan, 75 ki-
loda Burhan Akcay ve 91 kioda Zafer Ele-
san gümüş madalya elde etti. 

49 kiloda Ümit Zengin, 52 kiloda Vol-
kan Karpuz, 60 kiloda Remzi Uyar, 75 ki-
loda Savaş Türkoğlu, 91 kiloda Adem Koç
bronz madalya kazandı.

Aslan’a Litvanyalı Pivot 
Galatasaray Erkek Basketbol Takımı, 2010-2011 se-
zonunda NBA takımlarından Philadelphia 76ers for-
ması giyen Litvanyalı pivot Darius Songaila anlaştı.
Transfer haberini internet sitesi aracılığıyla duyuran
Sarı-Kırmızılı kulüp, Songaila ile 1 yıllık kesin anlaş-
maya varıldığını açıkladı. 2.06 metre boyunda ve 33 ya-
şındaki sporcu, kariyerinin son 8 yılında NBA ta-
kımlarından Sacramento Kings, Chicago Bulls, Was-
hington Wizards, New Orleans Hornets için de mü-
cadele etti. Litvanya Milli Takımı’nda da yer alan oyun-
cu, dört ve beş numaralı pozisyonda görev yapıyor.

Çeyrek finalistler
belli oldu



SÜHEYLA DOĞAN 

� Klasik eğitim aldınız. Cumhurbaşkanlığı Senfoni Or-
kestrası’nda iki dönem keman sanatçısı olarak çalıştınız.
Hem senfonik eserler besteliyorsunuz hem de “New Age”
diye tanımlanan müziğin Türkiye’deki ilk temsilcisi
olarak görülüyorsunuz. Bu geçiş hangi nedenlerle oldu? 

Konservatuvara girdiğim yıl 12 Eylül darbesi olmuştu.
Devlet Konservatuvarı sınavını yüksek başarıyla ka-
zandım. Müzik, benim için bir düşünce sistemi. Sade-
ce dinlenilen, hissedilen bir şey değil, kesinlikle üre-
tilmesi gereken bir şey. Yani tüketilmesini başka in-
sanlara bıraktım, üretilmesi tarafına geçtim. Konser-
vatuvarda keman eğitimi görmüş olmama rağmen bü-
tün tahsilim boyunca kafamdaki saplantı müzik üret-
mek oldu. Yıllar için gördüm ki konservatuvarlarların
ve müzik eğitim sistemimizin yapılanmasında gerçek-
ten büyük açmazlar var ne yazık ki. 

‘Yol açacak insanlar gerek’
Batının 250-300 yıllık müziğini, tam olarak

operanın çıkışını da katarsak 400 yıllık bir mü-
zik kültürünü, siz o zaman 10-15 yıllık
Cumhuriyet’in üzerine, sanki bu 400 yıl-
lık geçmişte yaşamışcasına bir eğitim sis-
temi kurmaya çalışıyorsunuz. Aslında
zor bir durum. Mustafa Kemal Atatürk
de böyle yapmadı mı, fesi çıkardığı gün
şapkayı geçirmedi mi? Bunun başka
yolu da yoktu belki. Esas üzücü ve tra-
jik olan, bizim okulumuzun yöneticile-
rinin zaman içinde bu açmazı fark et-
meleri gerekiyordu, ne yazık ki fark ede-
memişler. Bu aslında müzik meselesi değil,
sosyolojik bir konu ve vatanseverlik. Türki-
ye’nin kendi şartları var, izlemesi gereken bir yol
var, sanatta zor aşılacak olsa da hedefleri var ve bu yolu
açacak insanlar gerekli. Benim söylediğim şey çok baş-
ka bir renk, başka bir formül... Konservatuvar bir aka-
demidir. 12 yaşında giriyoruz, 22 yaşında bırakıyorlar. Bü-
yük bir zaman. Bu süreci müzik ve sanat tahsiline ayırı-
yorsunuz. O “manastırın” içinde dünyadan kopuk bir şe-

kilde sanatınızın doruğuna
çıkabileceğiniz bir konum-
dasınız. Tanrı ve siz... Ama
sonuç ortada, o kadar iç
açıcı değil galiba!

Burası Avrupa değil,
Türkiye! Taksiye bindiği-
nizde duyduğunuz müzik-
le, ömrünüzü verip ideal
olarak yaptığınız müzik arasında hiçbir yakınlık, benzerlik
yoksa, ne kimyası, ne enstrümanları tutuyorsa, müzik-
ten para kazanan insanlarla müziğe yapılan yatırımla-
rın bir paralelliği yoksa, yanlış yere gidiyorsunuz demektir.
Hocalarımız bize “Beethoven’in keman konçertosunu
en iyi çal, Brahms’ın keman piyano sonatını en iyi çal!”
derdi. Bu bir müzisyen için doruk noktasıdır kesinlik-
le, o bestelerle yücelir enstrümantalist ama şu da var ki;
bizden daha iyi çalan insanların Avrupa’da, dünyada bin-
lerce CD’si var. En önemli sorun şu: Beethoven’i,

Schubert’i en iyi, mükemmel, artistik, virtüözite ça-
lacağız tamam ama bizim en iyi çalmamızla

standart çalmamız arasındaki farkı ayırt ede-
bilecek, anlayacak seyircileri de sizin sa-

lona getirip emeğimizin karşılığını bize
kanıtlamanız lazım! Biz senelerce siz-
lerin birikiminize güvenerek hayatı-
mızın en verimli yıllarını bu eğitime ve-
riyorsak; bizi sadece hoca, eşlikçi
olarak yetiştirmeyin. Çünkü mezun ol-
duğumuzda iş işten geçmiş oluyor. İyi
olan, başarılı olan ve daha önemlisi ru-

hunu müziğe adamış herkes bunalıma,
çaresizliğe düşebiliyor. Nice umut, yete-

nek ve çaba boşa gidiyor. 
�TBMM’nin kuruluşunun 90. yılı için “Di-

riliş Marşı”nı da siz bestelediniz. 
Evet. Ama oradaki en önemli şey; “Ne mutlu Türk’üm

diyene” cümlesine bir senfonik marş besteledim, eser o
cümleden çıkt. Bu cümle aslında her şeyi anlatır, öğ-
renciliğimden beri hayalimdi bu cümleyi bestelemek. Oldu
sonunda, çok mutluyum. Birkaç küçük özel kanal dışın-
da bir yerde yayınlanmıyor yazık ki! 

� Türk Hava Kuvvetleri’nin
100. kuruluş yıldönümü için
bestelediğiniz “100. Yıl Marşı”
ve “100. Yıl Senfonisi”, Ocak ayı
içinde Cemal Reşit Rey Konser
Salonu’nda, Cumhurbaşkanlı-
ğı Senfoni Orkestrası tarafın-
dan çalındı ve beğeni topladı.
Bu süreci anlatır mısınız? 

Hava Kuvvetleri ile yaptığımız sözleşmeye göre, bir
marş ve bir senfoni besteleyecektim. Orada da dedim:
“Bu bir bütün olmalı, öyle ki; bu marşın ruhundan ya-
ratılacak bu senfoni.” Ölüm marşı ile başlayan, onurla
yüceltilen ve sonunda zafer marşına dönüşecek ölümsüz
bir tema, do minör tonunda yazdım. Bu pathtetik mü-
zikal ton çoğunlukla Beethoven’in, Bruckner’in,
Brahms’ın eserlerinde kullanılır. Yavaş çalındığında
ölüm marşıdır o tema, niye ölüm marşıdır? Çünkü Kur-
tuluş Savaşı öncesindeki halkı, Kıbrıs Barış Harekâtı’ndaki
olayları anlatırken, o ölüm marşının üzerine zafer mar-
şının nasıl giydirildiğini duyarız.

Pırıl pırıl bir “100. Yıl Marşı” doğmuştu. Ruhu bu marş-
tır, bedeni ise senfoni. Senfoni 6 bölümden oluşuyor:
“Uçabilmek Rüyası ve İlk Uçuş”, “Osmanlı’daki İlk He-
yecan ve Kahire’ye Yolculuk”, “I. Dünya Savaşı”, “İstiklal
Savaşı ve Sabiha Gökçen”, “Kıbrıs Yılları ve Uçak Sa-
nayiinin Doğuşu”, “F-16 Uçağı ve Sonsuzluğa Doğru”
Senfoninin bölümleri de o marştan çıkmıştır. 

CSO tarihinde bir konser bittikten sonra, belki de sa-
yılıdır, orkestraya 4-5 defa bis yaptırıldı ve bütün paşa-
lar, davetliler geldiler; gözleri yaşlarla pırıl pırıldı bu in-
sanların, “Senfoniden çok marş olağanüstü etkiledi
bizi” dediler. Bütün bunlar yaşandıktan sonra, Hava Kuv-
vetleri’ndeki bazı insanlar, bu başarıyı kaldıramadılar; “As-
ker olarak biz besteleyelim” diyerek, konser bittikten he-
men sonra bir yarışma açtırıp başka bir 100. yıl marşı bes-
telettiler. Benim marşıma da ayıp olmasın diye ikincilik
ödülü vermişler, o ödülü reddettim zaten. Benim mar-
şımı ve sanatımı örselediler, onları affetmiyorum. Ora-
daki insanların gözyaşları benim için o marşın zaferidir.
Bunu, bana yapılan saygısızlık kadar, o insanların hisle-
rine yapılan bir saygısızlık olarak addediyorum. 

�� Türki-
ye’de ilk
havacılık
teşkilatı,
1911 yılında
Harbiye Na-
zırı Mahmut
Şevket
Paşa’nın em-
riyle Kurmay Yarbay Sürey-
ya İlmen başkanlığında
“Tayyare Komisyonu” adıy-
la kurulmuştur. Bu dönem-
de, ilk pilotumuz Yüzbaşı
Fesa Bey, Türkiye’deki ilk
uçuşunu 26 Nisan 1912 tari-
hinde Yeşilköy’de yaptığın-
dan, 26 Nisan günü “Pilot-
lar Günü” olarak kutlan-
maktadır. 

1911-1914 döneminde,
sınırlı sayıda uçak ve pilot
ile Balkan Savaşı’na katıl-
mak zorunda kalan havacı-
larımız, kendilerine verilen

keşif görevleri
ile ordunun
ileri yürüyü-
şüne büyük
katkılar sağ-
lamıştır.

Atatürk,
ileri görüş-

lülüğü sayesinde,
o dönemde pek çok kişinin
farkında olmadığı bazı ger-
çekleri sezmiş, “İstikbal
göklerdedir. Göklerini ko-
ruyamayan uluslar, yarınla-
rından asla emin olamaz-
lar” sözü ile havacılığın ne
kadar önemli olduğunun al-
tını çizmiştir.

31 Ocak 1944 tarihinde
Hava Kuvvetleri teşkilatın-
da tümen komutanlıkları
kurulurken, Hava Kuvvetle-
ri Kara ve Deniz Kuvvetleri
Komutanlığı’nın yanında
üçüncü bir kuvvet olmuştur.
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�� Gaziantep’in Nizip İlçesi’nde-
ki Zeugma Antik Kenti’nde, kazı
ve kurtarma çalışmaları sürüyor.
Kazı başkanı ve Ankara Üniver-
sitesi Dil ve Tarih-Coğrafya Fa-
kültesi Arkeoloji Bölümü Öğre-
tim Üyesi Doç. Dr. Kutalmış
Görkay, kazıların Eylül ayına
kadar devam edeceğini belirtti. 

�� Zonguldak’ın Ereğli İlçesi’nde
düzenlenen “18. Uluslararası Sev-
gi, Barış, Dostluk, Kültür ve Sanat
Festivali’’ etkinlikleri kapsamında
açık hava konserleri verildi. Ata-
türk Anıtı alanında kurulan sah-
neye çıkan Emre Aydın ve Sıla,
gençlerin büyük ilgi gösterdiği
konserde izleyenleri coşturdu. 

Zeugma’yı kurtarma sürecek

Türk Hava Kuvvetleri 100. Yıl Senfonisi’nin bestecisi Can Attila, Aydınlık’a konuştu:

�� Türk Hava Kuvvetleri’nin kuruluşunun 100. yılı
için bestelediği “100. Yıl Marşı” ve “100. Yıl
Senfonisi” büyük beğeni toplayan besteci Can
Attila, 1969 yılında Ankara’da doğdu.

1990’da Ankara Devlet Konservatuarı Keman
Bölümü’nden mezun oldu. 1988-90’da CSO’da
keman üyeliği yaptı. 1996’da Studio POEM’i kurdu.

Sahne müzikleri dışında, “Cariyeler ve Geceler”,
“1453” ile “Aşk-ı Hürrem” önemli albümleri...

CAN ATTİLA KİMDİR?

�� “Bence, özellikle müzik
yaratan insanlarla yüksek
idareciler aynı sistemde yer
almalılar. Çünkü Bachların,
Beethovenlerin, Mozartların
bugüne ulaşmasının tek sebe-
bi, onlara inanan imparator-
lar ve imparatoriçeler olması-
dır. Yoksa bu insanların mü-
zikleri belki de günümüze
ulaşamayacaktı. 17.-18. Yüz-
yıl bestecilerinin yaşadığı
problemleri yaşıyorum sanki
ben bugün! Bu, eksi gibi gö-
zükse de sizi daha güçlü kılar.
Ben insanın Tanrı tarafından
verilen yeteneği keşfetmesi-
nin birinci sorumluluğu oldu-
ğuna inanırım. ‘Keşfetmesi-
nin’ diyorum, yapmasının de-
ğil; o karakterle ilgili bir şey.
Bunun farkına 12 yaşında
vardım, konservatuvarın ilk
yıllarında oda orkestrası için
Vivaldi’ninkilere benzer bes-
teler yaptım. İstemihan Tavi-
loğlu gibi hocalardan özel
dersler aldım ama benim
kompozisyon hocam Wag-
ner’dir, Richard Strauss’tur,
Beethoven’dir, Bruckner’dir,
Mahler’dir. Onların partis-
yonlarını inceleyerek ve
Fransızca birçok kitabı çevi-
rerek çok şey öğrendim.”

‘Hocam
Beethoven’

�� “Konservatuarı bitirip bi-
nadan çıktığımız andan itiba-
ren halkla tamamen bir ya-
bancılaşma söz konusu olabi-
liyor. Bu, müzik sosyolojisi-
dir. Hedefimiz, Avrupa’daki
gibi kendi işimizi en iyi yapmak
mı olmalı? Yoksa, çok sesli
müziğin, çok boyutlu düşünce
sisteminin yaygınlaşmasını he-
defleyen, konser salonlarının
dolması için dinleyiciye cazip
gelecek, zekice ama bizden
olan, işlenmemiş konuları bu-
lup çıkarmak mı? Richard
Wagner’in yaptığı gibi yap-
malıyız, ki besteleriyle Alman
ruhunu ayağa kaldırmıştır, bi-
zim de Türk onurunu, ülke-
mizin gururunu ayağa kaldı-
racak işler yapmamız lazım.
Bakınız nasıl bir standarttan
söz ediyorum. Karar verme
yetkisi olan, proje yapıp uygu-
layabilecek kültür neferleri-
ne ihtiyacımız var. 

Ben, Hollywood stilinde ya-
zıyorum. Gerçek klasik müziğin
dünyada tek üretildiği merkez
bugün orasıdır. 1 yılda yaklaşık
20-25 film için ‘score’ yazılıyor.
Senfoni orkestralarının hayatın
içine dahil olduğu en başarılı ör-
nekler orada yapılıyor.”

Klasik müzik
ve Hollywood

“Çıkacak olan
‘Altın Çağ’ isimli

albümüm İstanbul
üzerine yapılmış

dünyadaki en büyük
çalışmadır. 30 parça

var. 4 bin saat
verildi”

Senfoni 6 bölümden oluşuyor:
“Uçabilmek Rüyası ve İlk Uçuş”,
“Osmanlı’daki İlk Heyecan ve Kahire’ye
Yolculuk”, “I. Dünya Savaşı”, “İstiklal
Savaşı ve Sabiha Gökçen”, “Kıbrıs
Yılları ve Uçak Sanayiinin Doğuşu”,
“F-16 Uçağı ve Sonsuzluğa Doğru”

Türk onurunu ayağa kaldıracak
işler yapmamız lazım

�� Çanakkale’de
yaşayan emekli
biyolog Göksel
Sevim (56), 40 ya-
şından sonra sera-
mik kurslarına gi-
derek başladığı
sanat yaşamını,
minyatür ve bas-
kı ile sürdürüyor.
16 yıl önce, hafta
sonlarını değer-
lendirme düşün-
cesiyle Çanakkale
İl Kültür ve Tu-
rizm Müdürlü-
ğü’nün açtığı seramik kurslarına gitmeye başladığı-
nı ifade eden Sevim, seramik çamurundan aldığı
keyfin giderek hobiden tutkuya dönüştüğünü
söylüyor. “Bir deyim vardır ‘çamura bulaşmak’
diye, ben o kadar çamura bulaştım ki kendimi ça-
murdan alamadım’’ diyen Sevim, seramiğe olan il-
gisinin giderek artması üzerine mesleğinden emekli
olduğunu belirtti. Emekli olduktan sonra seramiğe
daha fazla zaman ayırdığını ve çok sayıda eser orta-
ya çıkardığını dile getiren Sevim, bugüne kadar kar-
ma ve kişisel olmak üzere 20 sergi açtığını kaydetti.

Hobiden tutkuya
dönüşen sanat
Hobiden tutkuya
dönüşen sanat

Antik kentin geceyle dansı 
�� Birçok medeniyeti bünyesinde
barındıran ve “tarihin tanığı”
olarak adlandırılan Amasya kent
merkezinin gece manzarası
objektife böyle yansıdı.

Ereğli Festivali’nde gençler coştu

Türk Hava Kuvvetleri

100 YA�INDA
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